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Позиціювання партій

Президент Виктор Янукович проиграет следующие выборы, если до конца
нынешней каденции не выполнит обещания перед избирателями. Об этом заявил первый
заместитель главы Партии регионов Владимир Рыбак.

«Президенту еще работать 2,5–3 года. Если люди в 2015 г. не почувствуют
улучшения – они выберут себе другого Президента», – сказал он. По словам В. Рыбака, не
стоит ожидать мгновенного результата от анонсированных главой государства реформ.

«Реформы идут сложно, не всегда находят понимание в обществе, поэтому они не
могут принести результаты через год или два», – пояснил он. Ранее В. Рыбак заявил, что
падение рейтинга популярности ПР у избирателей связано с неоправданно завышенными
ожиданиями украинцев.

По его словам, люди слишком много хотят получить от власти и она не успевает за
их запросами. В свою очередь, Президент В. Янукович заявил, что одной из причин,
мешающих Украине стабильно развиваться, является беспощадная борьба за власть. Он
отметил, что интересы политиков часто превалируют над интересами государства (ПР
назвала условие ухода Януковича // «МинПром» (http://minprom.ua/news/95790.html).  –
2012. – 28.05).

***

Народний депутат України, перший заступник голови Партії регіонів
Володимир Рибак вважає, що Україна перед вступом до Європейського Союзу повинна
суттєво поліпшити стандарти всіх галузей народного господарства.

«З нашими стандартами життя треба ще добре подумати, чи готова Україна до
вступу в Євросоюз, – зауважив парламентарій. – Потрібен час – років 5–10, аби підняти ці
стандарти».

На думку політика, вітчизняні підприємства не готові конкурувати із зарубіжними:
«Наприклад, завтра ми вступили до ЄС, відкрили кордони, й до нас пішов європейський
товар. Українські підприємства одразу «лягають», вітчизняний товар стане непотрібним,
робочі місця скоротяться», – наголосив В. Рибак. «Ми повинні вступити до Європейського
Союзу як рівноправні члени,  а не з простягнутою рукою.  І ми прийдемо до цього»,  –
сказав він.

«Звичайно, хотілося б, аби зміни сталися через 2–3 місяці, але держава – це
величезна махина. Реформи йдуть складно, не завжди знаходять розуміння в суспільстві,
тому вони не можуть принести результати через рік або два. Президентові ще працювати
2,5–3 роки. Якщо люди 2015-го не відчують поліпшення – вони оберуть собі іншого
президента», – повідомив депутат.

Він зазначив,  що Партія регіонів докладає максимальних зусиль,  аби люди відчули
зміни на краще (Володимир Рибак: Україна повинна вступити до Європейського Союзу
як рівноправний партнер, а не з простягнутою рукою // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11216). – 2012. –
28.05).

***

Завдання Партії регіонів – не дати жодного приводу для розмов про те, що вибори
сфальсифіковані. Про це заявив народний депутат України, перший заступник голови
Партії регіонів Володимир Рибак.

«У нас готовність до виборів № 1. Повністю укомплектовані всі ланки виборчої
системи», – зауважив політик. Він зазначив, що насамперед завдання Партії регіонів – не

http://minprom.ua/news/95790.html
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11216
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дати нікому приводу вважати, що політична сила має якесь відношення до можливості
фальсифікації виборів. Максимально скликати спостерігачів.

«Якщо ми хочемо, щоб міжнародна громадськість нам повірила, треба провести
вибори прозоро й відкрито. За допомогою соціологічних досліджень ми визначили
найавторитетніших людей від кожної області.  30  липня –  в перший день передвиборної
кампанії,  ми проведемо з’їзд,  де затвердимо й списки,  й кандидатів на мажоритарні
округи.  Будуть нові люди –  й чоловіки,  й жінки,  які не на слуху в Партії регіонів,  вони
безпартійні. У першій двадцятці, звісно, будуть дуже значимі люди», – повідомив
В. Рибак (Партія регіонів вже визначила найавторитетніших кандидатів від
Житомирщини // «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/politica/39624-partya-regonv-
vzhe-viznachila-nayavtoritetnshih-kandidatv-vd-zhitomirschini.html). – 2012. – 29.05).

***

В ближайшей перспективе все реформы, инициированные Президентом и
правительством, дадут позитивный результат. Об этом заявил народный депутат
Украины, первый заместитель председателя Партии регионов Владимир Рыбак.

«В текущем году,  например,  появилась возможность за счет роста экономики
увеличить социальные выплаты и заработную плату. Поэтому я уверен, что в ближайшей
перспективе усилия команды, собранной Президентом, дадут положительные результаты,
а люди почувствуют улучшение жизни», – отметил он.

По словам В. Рыбака, Президент Украины и его команда взяли на себя персональную
ответственность за развитие государства. «На ближайших парламентских выборах у
граждан появится возможность оценить действия как Президента, так и Партии регионов.
Главное, что сегодня правительство полностью поддерживает Виктора Януковича. Такого
не было за все годы украинской государственности», – резюмировал политик (Владимир
Рыбак: В скором времени все преобразования в экономике, инициированные
Президентом, дадут позитивный результат // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/1129). – 2012. – 30.05).

***

Партия регионов на предстоящих выборах в Верховную Раду поддержит только
самых авторитетных людей, и самые уважаемые кандидаты будут в партийном списке. Об
этом заявил народный депутат Украины, первый заместитель председателя Партии
регионов Владимир Рыбак.  Он сообщил,  что в настоящее время рейтинг Партии
регионов понемногу растет.

«Сейчас рейтинг Партии регионов понемножку растет, причем растет во всех
регионах – мы ведем такие социологические исследования. Естественно, власть есть
власть, и я не знаю ни одной страны в мире, где люди бы любили свою власть.
Независимо от того, как живут – лучше или хуже. Так жизнь устроена. Естественно, все
негативные явления люди относят на счет власти. Поэтому, проводя реформы, мы изучаем
общественное мнение, спрашиваем, что сейчас беспокоит людей. На первом месте ответ -
люди хотят работать, им нужны рабочие места. Люди хотят кормить свои семьи. Поэтому
вопрос номер один – это создание рабочих мест. Если будут рабочие места, если все будут
работать, все будут получать зарплату, будут платить подоходный налог, будет
перераспределение ресурсов», – отметил парламентарий.

«Поэтому, идя на выборы, мы во всех регионах Украины проводили
социологические исследования. И знаем наиболее авторитетных людей в каждом регионе.
Знаем людей,  которым наши избиратели доверяют.  И,  проведя еще несколько
социсследований, наиболее авторитетных людей мы рекомендуем в мажоритарные

http://ruporzt.com.ua/politica/39624-partya-regonv-vzhe-viznachila-nayavtoritetnshih-kandidatv-vd-zhitomirschini.html
http://ruporzt.com.ua/politica/39624-partya-regonv-vzhe-viznachila-nayavtoritetnshih-kandidatv-vd-zhitomirschini.html
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округа, и 225 человек нами будут рекомендованы в списки. Мы опираемся только на
мнение наших избирателей», – подчеркнул политик.

«30 июля список партии будет утвержден и обнародован», – резюмировал В. Рыбак
(Владимир Рыбак: На предстоящих выборах в Раду Партия регионов поддержит
только самых авторитетных кандидатов // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11286). – 2012. – 30.05).

***

Народний депутат України, заступник голови Партії регіонів з питань
міжнародної політики Леонід Кожара повідомив, що ПР впроваджуватиме принципи
європейських соціал-демократів у свою виборчу платформу. Про це він сказав під час
зустрічі з Віце-президентом Групи Прогресивного альянсу соціалістів і демократів
Європарламенту Лібором Роучеком 31 травня.

«Два роки тому Партія регіонів уклала меморандум про співробітництво з Групою
Прогресивного альянсу соціалістів і демократів Європейського парламенту. Ми вважаємо,
що ці два роки співпраці були ефективними для нас.  Сьогодні Партія регіонів з
упевненістю заявляє, що наша виборча платформа ґрунтуватиметься на засадах
європейської соціал-демократії. І, власне, для цього (для обговорення виборчої платформи
ПР. – Ред.) пан Л. Роучек приїхав до України», – наголосив Леонід Кожара.

Він також додав, що заплановані поїздки різними регіонами України, зустрічі з
представниками місцевих партійних організацій. «Я переконаний, що для Партії регіонів
досвід європейських соціал-демократів, їхні ідеї стануть надзвичайно корисними», –
зауважив політик.

За його словами, під час візиту Лібора Роучека в першу чергу обговорюватимуться
заходи протистояння світовій економічній кризі. «Для нас важливі ті заходи, які
здійснюються європейськими соціал-демократами для подолання наслідків кризи», –
сказав депутат.

«По-друге, це соціально-економічна сфера. Ми хочемо, щоб Україна у своїх
стандартах наближалася до стандартів ЄС. Тому і в цьому питанні для нас дуже важливий
досвід європейської соціал-демократії», – резюмував він (Леонід Кожара: Партія
регіонів впроваджуватиме принципи європейських соціал-демократів у свою виборчу
платформу // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11358). – 2012. – 31.05).

***

Языковой вопрос в Украине нужно решить с помощью референдума. Об этом заявил
лидер Компартии Украины Петр Симоненко.

По его словам, коммунисты давно предлагали дать возможность украинцам самим
определиться относиться языковой политики государства.

«Давайте проведем Всеукраинский референдум и дадим возможность народу
выбрать, а потом будем эту волю выполнять», – подчеркнул П. Симоненко.

В противном случае, по убеждению политика, «языковой вопрос» и в дальнейшем
будет использоваться для стравливания электората накануне выборов (Решить языковой
вопрос в Украине поможет референдум – КПУ // ГолосUA
(http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120529_reshit-yazyikovoy-vopros-v-
ukraine-pomojet-referendum-kpu). – 2012. – 29.05).

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11358
http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120529_reshit-yazyikovoy-vopros-v-ukraine-pomojet-referendum-kpu
http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120529_reshit-yazyikovoy-vopros-v-ukraine-pomojet-referendum-kpu
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***

«Фракция Компартии решительно выступает против наступления на социальные
завоевания трудящихся». Об этом сказал лидер украинских коммунистов Петр
Симоненко.

«Одно отступление: чем больше членов компартии было в парламенте, тем олигархи
меньше открывали рот на социальные завоевания трудящихся. Чем меньше стало
коммунистов в парламенте, тем больше сегодня принимается законов, которыми
ограничиваются права различных категорий граждан», – сказал лидер КПУ.

Петр Симоненко напомнил, что фракция Компартии категорически выступала
против Пенсионного, Трудового, Жилищного кодексов. Против продажи земли.

«Мы не будем голосовать за рабовладельческий Трудовой кодекс олигархов. Кстати,
адвокаты, имеющие практику по защите прав наемных работников, честные юристы во
весь голос заявляют, что советский трудовой кодекс – лучший кодекс в мире с точки
зрения защиты интересов рабочего человека. Почему именно сегодня олигархи пытаются
принять новый Трудовой кодекс? Завершается процесс приватизации, более 90 %
собственности народа по карманам растащили олигархи, скупили власть, и теперь
приступили к тому, чтобы под прикрытием законов лишить простых рабочих любой
защиты от произвола работодателей», – убежден Петр Симоненко.

Лидер коммунистов отметил, что предлагаемый буржуазными партиями новый
Трудовой кодекс защищает интересы работодателя, т.е. собственника, олигарха.

«Он лишает, по сути, профсоюзы возможности противостоять незаконным
увольнениям работников. И, безусловно, этот проект закона вводит еще одну
удивительную норму: если подписывается коллективный договор, то подписывается на
основании приказа собственника, а не законов Украины», – возмущен лидер КПУ.

Петр Симоненко отметил, что коммунистами во всех областях проводились митинги
и другие протестные акции. Все это дало возможность отложить во времени принятие
антинародного Трудового кодекса.

«Я предупреждаю рабочих,  что в случае очередной победы олигархов на выборах,
этот рабовладельческий Трудовой кодекс будет немедленно принят, также как и
Жилищный кодекс. Призываю рабочих, всех наемных работников не поддерживать
олигархов на выборах в октябре нынешнего года. Сегодня мы живем так, как голосовали
вчера,  а завтра будем жить так,  как проголосуем в октябре 2012  г.»,  –  заявил лидер
украинских коммунистов Петр Симоненко (Компартия не будет голосовать за
рабовладельческий Трудовой кодекс, навязываемый олигархами // Компартія України
(http://www.kpu.ua/kompartiya-ne-budet-golosovat-za-rabovladelcheskij-trudovoj-kodeks-
navyazyvaemyj-oligarxami/). – 2012. – 29.05).

***

Лидер Компартии Пётр Симоненко выступает против вступления Украины в
НАТО, военных учений с Альянсом и предлагает, чтобы Украина вошла в Организацию
Договора о коллективной безопасности, куда среди прочих входят воруженные силы
России и Беларуси.

«Мы категорически против вступления и проведения военных учений НАТО на
территории Украины. Эту позицию мы реализовывали в стенах парламента, не голосуя за
проекты законов и постановлений по данному вопросу, свою позицию мы релизовывали
массовыми митингами протеста, а также конкретными акциями по недопущению высадки
войск НАТО для проведения учений на территории Украины в Крыму, Николаевской,
Одесской и Львовской областях», – напомнил коммунист.
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Он подчеркнул, что в Украине не решен вопрос достаточной обороноспособности
страны по «причине предательской политики националистов за все годы существования
независимой Украины и холуйской позиции олигархов».

«Вопрос о безопасности нашей страны необходимо решать через всемирную
поддержку оборонного комплекса, финансирование армии и правильную политику
взаимоотношений с нашими братскими народами-соседями», – подчеркнул Симоненко.

«Мы, коммунисты, считаем, что необходимо было присоединиться к Ташкентскому
договору коллективной безопасности в рамках государств СНГ и не допустить в
дальнейшем хуторянской внешней политики Украины, когда она втягивалась в балто-
черноморскую дугу противостояния, мертворожденные ГУАМы и различные другие
объединения», – резюмировал глава коммунистов (КПУ выступает против учений
НАТО на территории Украины // Еженедельник «2000»
(http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/204392). – 2012. – 30.05).

***

Голова Верховної Ради України Володимир Литвин називає «мертвонародженою
ідеєю» можливість запровадження інституту приставів у парламенті.

Про це Голова ВР сказав в інтерв’ю журналістам, відповідаючи на запитання щодо
доцільності введення інституту приставів для вирішення конфліктних питань, з огляду
зокрема, на останні події під час розгляду законопроекту про засади мовної політики.

Він зазначив, що така ідея «віддає певною такою дикістю, коли у законодавчий
орган, який представляє український народ, треба вводити наглядачів в особі приставів,
які б дисциплінували народних депутатів».

В.  Литвин зазначив,  що виходом із ситуації може бути тільки введення
мажоритарної системи виборів і тоді кожен народний депутат буде відчувати
відповідальність перед своїми виборцями у виборчому окрузі (Литвину здається
дикістю, щоб за нардепами наглядав пристав // ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?litvinu_zdayetsya_dikistyu_shhob_za_nardepami_
naglyadav_pristav&objectId=1256471). – 2012. – 31.05).

***

Председатель Верховной Рады Украины Владимир Литвин может обнародовать
информацию о том, какие договоренности существовали между политическими силами во
время рассмотрения в парламенте законопроекта об основах государственной языковой
политики.

В. Литвин заявил: «Я хочу сказать для тех людей, которые упражняются в критике,
относительно того, что я сорвал, не дал возможности принять решение, чтобы они
успокоились».

«Если они не перестанут выступать с инсинуациями на этот счет, я тогда скажу
правду, почему это произошло в Верховной Раде, кто с кем и о чем договаривался. Я
думаю, все это прекрасно знают и теперь ищут, на кого свалить вину. Не выйдет», –
отметил В. Литвин.

На уточняющий вопрос журналистов, почему бы ему не сообщить, о каких
договоренностях идет речь, В.Литвин ответил: «Не дело спикера – рассказывать о
внутренних процессах. Это дело лидеров политических фракций».

«Мое дело – призвать к тому, чтобы работала Верховная Рада, чтобы найти
определенный компромисс. Я считаю, что это правильная линия, а все обо всем знают
очень хорошо», – отметил Председатель ВР.

По словам В. Литвина, для выхода из ситуации, сложившейся вокруг законопроекта
относительно языков, следует действовать в соответствии с законодательством.

http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/204392
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?litvinu_zdayetsya_dikistyu_shhob_za_nardepami_naglyadav_pristav&objectId=1256471
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?litvinu_zdayetsya_dikistyu_shhob_za_nardepami_naglyadav_pristav&objectId=1256471
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Он сказал: «Буду предлагать спокойно, взвешенно подойти к этому вопросу».
Как отметил В. Литвин, есть разные варианты, в частности, завершить рассмотрение

вопроса, и парламент должен определиться относительно данного законопроекта, а другой
вариант – принять согласованное решение по поводу направления законопроекта на
доработку в профильный комитет, на повторное первое чтение или просто вернуть
субъекту законодательной инициативы на доработку (Литвин угрожает заложить
своих болтливых корешей из Партии регионов // Обком (http://obkom.net.ua/news/2012-
05-31/1443.shtml). – 2012. – 31.05).

***

Програма Об’єднаної опозиції затверджуватиметься за з’їзді, який відбудеться
30 липня.

Про це повідомив перший заступник голови партії «Батьківщина» Олександр
Турчинов на засіданні круглого столу на тему: «Програма Об’єднаної опозиції –
програма Батьківщини: пишемо разом з суспільством».

Коментуючи процес підготовки програми, Турчинов повідомив, що «коли
об’єдналась опозиція, ми об’єднали й наш достатньо потужній інтелектуальний потенціал,
і у нас не було проблем з підготовкою цієї програми».

За його словами, за попередніми оцінками, реалізація програми потребуватиме
внесення змін та ухвалення 37 законів.

При цьому Турчинов підкреслив, що документ не є завершеним, а є основою для
обговорення, і «його співавторами мають стати не лише фахові експерти, а й громадяни
нашої країни».

«Ми хочемо,  щоб це була програма Батьківщини без лапок і програма,  яка буде не
лише ухвалена, а й реалізована», – заявив Олександр Турчинов.

Він також повідомив, в рамках підготовки програми буде проведено ще
11 вузькоспеціалізованих круглих столів в усіх регіонах країни. Зокрема, вже 1 червня,
відбудеться круглий стіл з питань зовнішньої політики Об’єднаної опозиції.

«Не так часто за два місяці до початку виборчого процесу політична сила починає
обговорювати програму,  яку планує виконати,  бо для нас це не є формальний акт,  ми
хочемо, щоб це була дійсно жива програма і яка б надихала на її реалізацію», – наголосив
Турчинов.

Він також пожартував, що таким чином Об’єднана опозиція ще й спрощує життя
іншим політикам, які запозичують ідеї: «Але це добре. Важливо, що хоч читають»
(Програма Об’єднаної опозиції затверджуватиметься за з’їзді 30 липня, – Олександр
Турчинов // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11107.html). – 2012. – 28.05).

***

Списки Об’єднаної опозиції – як партійні, так і по мажоритарним округам, – будуть
оприлюдненні заздалегідь до липневого з’їзду.

Про це заявив перший заступник голови партії «Батьківщина» Олександр
Турчинов після засідання круглого столу на тему:  «Програма Об’єднаної опозиції –
програма Батьківщини: пишемо разом з суспільством».

За його словами, списки будуть оприлюднені завчасно «для того, щоб почути і думку
експертного середовища, поради і рекомендації».

«У межах Об’єднаної опозиції не існує проблем щодо спільного списку кандидатів
по мажоритарних округах», – додав Турчинов.

«Зараз ми уточнюємо список з нашими союзниками, які не увійшли до Об’єднаної
опозиції, але працюють у Комітеті опору диктатурі», – повідомив Олександр Турчинов.

http://obkom.net.ua/news/2012-05-31/1443.shtml
http://obkom.net.ua/news/2012-05-31/1443.shtml
http://byut.com.ua/news/11107.html
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За його словами,  в тих областях,  де кандидатури вже погоджені,  списки відразу ж
оприлюднюються (Опозиція заздалегідь оприлюднить передвиборчі списки, –
Олександр Турчинов // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/11106.html). – 2012. – 28.05).

***

Победа на выборах – не цель объединенной оппозиции. Об этом во время круглого
стола заявил глава центрального избирательного штаба объединенной оппозиции
«Батькивщина» Александр Турчинов.

«Наша цель – не просто победить на выборах. Наша цель – дать стране новое
качество жизни. Мы против украинофобской политики существующей власти. Свое
обличие они демонстрируют людям ежедневно,  но,  к сожалению,  люди на это не
реагируют – они боятся власти. Именно в программе объединенной оппозиции мы
предлагаем пути решения этой проблемы», – сказал политик.

По его словам, оппозиция жаждет провести открытую дискуссию по поводу
будущей жизни страны и получить советы, не только от экспертов, но и от обычных
граждан.

По словам г-на Турчинова, представители объединенной оппозиции на данный
момент готовят пакет законодательных актов, которые будут приняты сразу после
избрания нового состава Верховной Рады (Победа на выборах – не цель для оппозиции –
Турчинов // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/42252/). – 2012. –
28.05).

***

Партия «Батьківщина» передала представителям Евросоюза и США списки
украинских чиновников, в отношении которых должны применяться санкции. Об этом
сообщил первый замглавы партии Григорий Немыря.

«Мы подготовили и передали, тем, кто к нам обращался, как в Соединенных Штатах,
так и в странах Европейского Союза, два списка», – рассказал он.

«Один короткий, «шорт-лист» такой, 13 фамилий должностных лиц, политиков,
судей и работников прокуратуры и СБУ, которые, по нашему мнению, наиболее одиозны
и являются первыми кандидатами на применение ограничительных санкций», – уточнил
политик.

«Другой список – 54 человека – он расширен. Не буду сейчас его раскрывать,
потому что, я думаю, преждевременно сегодня говорить, что уже завтра могут такие
санкции применяться», – подытожил Немыря («Батькивщина» передала в ЕС и США
списки одиозных чиновников // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/81269.html). – 2012. – 30.05).

***

Заступник Голови Верховної Ради, один з лідерів партії «Батьківщина» Микола
Томенко заявив,  що влада сподівається перемогти на виборах за допомогою політичних
Святих Миколаїв та Дідів Морозів.

За словами Томенка,  «сьогодні влада,  розуміючи,  що програє вибори за партійною
складовою, оскільки рівень несприйняття її нинішньої політики є однаково високим як на
Сході, так і на Заході, бачить своє спасіння у перемозі на мажоритарних округах».

Водночас, політик назвав цілком очевидним, що перемогти на мажоритарному
окрузі, йдучи під брендом Партії регіонів чи братських партій парламентської більшості,
на сьогоднішній день неможливо в принципі.

http://byut.com.ua/news/11106.html
http://nbnews.com.ua/news/42252/
http://glavcom.ua/news/81269.html
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«Тому, щоби виконати це завдання на місцеву виконавчу владу покладений
обов’язок організувати такі своєрідні конкурси:  в західній Україні –  політичних Святих
Миколаїв, а на Сході – Дідів Морозів», – сказав Микола Томенко.

Він пояснив, що тепер голови обласних та райадміністрацій щоденно переконують
виборців, що «мажоритарний депутат – це депутат, який не прийматиме закони, не
відстоюватиме ті чи інші позиції, а людина, яка буде постійно допомагати своїм
виборцям.  Отож,  хто більше дасть грошей для міста чи села сьогодні,  той і найкращий
депутат».

«Така політика влади абсолютно однакова і на Луганщині чи Донеччині, і в
Галичині», – наголосив політик.

Микола Томенко зауважив, що попередньо така стратегія дає певні результати. А
для її закріплення, додав він, місцева влада централізовано «роз’яснила» яким повинен
бути правильний мажоритарний депутат під цю концепцію та скільки він повинен
конкретно дати кожному виборцю напередодні виборів щоб вважатися «прохідним».

«Отож, якщо суспільство прийме концепцію мажоритарних депутатів, як політичних
Дідів Морозів чи Святих Миколаїв, то цілком очевидно, що влада матиме шанс
закріпитися через мажоритарку на наступних виборах», – підсумував Микола Томенко
(Микола Томенко: Влада сподівається перемогти на виборах за допомогою
політичних Святих Миколаїв та Дідів Морозів // Сайт Політичної Партіїї
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/11141.html). – 2012.
– 31.05).

***

Объединенная оппозиция утвердит свою программу на съезде. По словам Яценюка,
соответствующая программа является не только программой оппозиции, но и программой
развития всей страны. Программа деятельности объединенной оппозиции окончательно
будет утверждена на избирательном съезде оппозиционных сил.

Об этом 28 мая во время обсуждения проекта программы заявил один из лидеров
объединенной оппозиции, председатель партии «Фронт Змін» Арсений Яценюк.

По его словам, соответствующая программа является не только программой
оппозиции, но и программой развития всей страны.

А. Яценюк заметил, что настоящий документ рассчитан не только на избирательную
парламентскую кампанию, поскольку очень тяжело реализовать все ее положения за такой
короткий срок.

«Это программа, которую мы будем реализовывать и менять в зависимости от того,
что будет происходить в мире. Мы просим вашей помощи, чтобы окончательный вариант
программы был утвержден на съезде объединенной оппозиции», – сказал А. Яценюк
(Объединенная оппозиция утвердит свою программу на съезде // ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР
(http://expert.org.ua/?st=3&id=99829). – 2012. – 28.05).

***

Коррупция – это когда воруют 10 %, а в Украине эта цифра значительно выше.  Об
этом во время круглого стола заявил лидер партии «Фронт Змін» Арсений Яценюк.

«В нашей стране коррупция достигла таких объемов и размеров, что ее уже трудно
называть коррупцией. Коррупция, это когда воруют 10 % бюджета. У нас же эта цифра
давно превысила все разумные, и не очень, рамки. Поэтому, борьба с коррупцией и
монополиями стали одним из главных пунктов программы объединенной оппозиции», –
подчеркнул политик.

По его мнению, именно коррупция и монополия стали главными явлениями
политики и экономики режима Виктора Януковича.

http://byut.com.ua/news/11141.html
http://expert.org.ua/?st=3&id=99829
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Как отметил г-н Яценюк, борьбу с ними нужно вести одним фронтом и ее
результатом, должна стать честная, достойная и справедливая страна (В Украине
коррупции нет – Яценюк // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/42249/). – 2012. – 28.05).

***

Вынесение закона о русском языке на рассмотрение Верховной Рады было ни чем
иным, как попыткой расколоть украинское общество и отвлечь его от реальных проблем.
Об этом заявил лидер партии «Фронт Змін» Арсений Яценюк.

«Рассмотрение этого закона не имеет никакого отношения ни к русскому,  ни к
украинскому языкам. Дело в том, что указание давал лично Янукович, после того, как его
поставили в известность о катастрофически падающем рейтинге Партии регионов и
возможном его росте на 3–5 % в случае принятия «языкового» закона. Эти люди и
стрелять готовы за рейтинг! Я обвиняю власть в попытке расколоть общество!» – заявил
лидер оппозиции.

Также он отметил, что таким образом власть отвлекает людей от экономической
разрухи в стране.

«Почему Партия регионов, так «переживающая» относительно проблем народа, не
дала ни одного голоса за создание Антикоррупционного бюро? Да потому, что они не
будут садить сами себя в тюрьму. Почему отменили пенсионную поправку? Где
обещанные социальные инициативы? Вместо ответов на эти вопросы людям дают миф о
притеснениях русского языка!» – отметил г-н Яценюк.

По его мнению,  именно благодаря компартии народ,  «80  %  которого не умели ни
читать, ни писать» стал грамотным, а язык его развивался.

Также он отметил,  что в стране нужно создавать предпосылки для мирного
сосуществования всех 134-х проживающих на ее территории наций (Власть пытается
расколоть общество – Яценюк // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/42349/). – 2012. – 29.05).

***

Лидер партии «Фронт Змін» Арсений Яценюк исключил баллотирование экс-
президента Украины Виктора Ющенко по списку объединенной оппозиции.

Отвечая на вопрос, будет ли Виктор Ющенко включен в единый список от
оппозиции на выборах в Верховную Раду, Арсений Яценюк категорически заявил: «Я
могу ответить словами Александра Турчинова. Думаю, что в списке Партии регионов
место для негокак раз найдется» (Яценюк отправил Ющенко в список ПР //
Еженедельник «2000» (http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/204425). – 2012. –
30.05).

***

Власть пытается провести досрочные выборы сразу после Евро-2012, ведь понимает,
что удержать свой рейтинг до конца октября ей не удастся, заявил лидер «Фронту Змін»
Арсений Яценюк во время пресс-конференции во Львове 31 мая.

Арсений Яценюк отметил,  что для того,  чтобы удержаться во власти Партия
регионов разработала план на предвыборную кампанию. Первым пунктом этого плана
является оглашение социальных инициатив Президента. «Янукович вместо того, чтобы
доплачивать 334 грн к пенсии, как предполагала поправка оппозиции, внесенная в
сентябре прошлого года, сейчас решил доплатить 100 грн. Однако он надеется, что это
добавит 2–3 % к рейтингу ПР», – подчеркнул лидер «Фронту Змін».

http://nbnews.com.ua/news/42249/
http://nbnews.com.ua/news/42349/
http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/204425
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Еще одним способом повысить рейтинг Партии регионов перед выборами является
закон об отмене депутатской неприкосновенности, подчеркнул он. При этом, напомнил
Арсений Яценюк,  в 2008  г.,  пребывая в должности главы ВР,  он ставил на голосование
вопрос об отмене депутатской неприкосновенности, однако Партия регионов не дала ни
одного голоса. «Мы требуем проголосовать за отмену неприкосновенности, только
пакетом: снятие неприкосновенности с президента, судей и закон о порядке импичмента
президента».

Следующим пунктом предвыборного плана Партии регионов, отметил Арсений
Яценюк, является инициирование рассмотрения закона о языках: «Их задача – принять
закон о языках, чтобы дополнительно получить 3–5 % рейтинга», – добавил он.

Лидер «Фронту Змін» подчеркнул, что главный «предвыборный трюк» в планах ПР
– немедленно распустить парламент. «Они понимают, что они не дотянут до 28 октября, и
хотят получить максимальное количество голосов на пике – после Евро-2012. Они
думают, что таким образом могут выиграть выборы», – подчеркнул Арсений Яценюк.

Заместитель Председателя Верховной Рады, член ВО «Батьківщина» Николай
Томенко добавил, что власть будет пытаться распустить парламент также и для того,
чтобы лишить оппозицию инструментов влияния. «Сейчас предвыборный штаб Партии
регионов фактически переместился в парламент, и они действительно пытаются
использовать ВР как инструмент. Однако когда парламент работает, то мы можем при
какой-то экстраординарной ситуации хотя бы сказать миру, что происходит. Ведь на
телевидение мы не попадаем», – подчеркнул он.

Лидер «Фронту Змін» отметил, что согласно Конституции выборы должны
состояться 28 октября 2012 г. «Обмануть народ Украины через политические технологии
Президента Януковича не удастся. Партия регионов проиграет избирательную кампанию.
Мы победим, проведем изменения в стране и привлечем к ответственности тех, кто
виноват в бесчинствах последних двух лет», – подчеркнул Арсений Яценюк (Яценюк:
«Предвыборный трюк Партии регионов – провести выборы на два месяца раньше,
чтобы удержаться при власти» // «Час пик» (http://www.chas-
pik.org/politika/68190yacenyuk-predvybornyy-tryuk-partii-regionov-provesti-vybory-na-dva-
mesyaca-ranshe). – 2012. – 31.05).

***

Об’єднана опозиція вперше за історію України ініціювала громадські та експертні
обговорення проекту програми, із якою піде на вибори, – план відбудови держави, заявив
член Ради партії «Фронт Змін» Андрій Пишний 31 травня.

«Об’єднана опозиція сформувала єдині виборчі штаби.  За два місяця до початку
кампанії вона почала відкривати списки кандидатів по мажоритарних округах. І це не
просто список осіб – кожен із зазначених кандидатів від опозиції по мажоритарних
округах має не лише партійну підтримку,  а й підтримку та визнання громади»,  –
наголосив Андрій Пишний.

Політик нагадав, що початком об’єднавчого процесу опозиції стало об’єднання
опозиційних партій у Комітет опору диктатурі. «Створення КОДу було необхідним. Це
був майданчик для перемовин, для формування спільної політичної позиції. КОД виконав
свою місію. Політики усунули власні амбіції та поставили на перший план інтереси
держави, та стали на шлях боротьби з диктатурою та режимом президента», – підкреслив
політик.

«Процес об’єднання мав конкретну мету – спільну програму. Шість опозиційних
партій оголосили про створення Об’єднаної опозиції. Було створено реальний документ –
не критику, не зауваження, а повноцінний альтернативний документ. План дій для
відбудови держави», – заявив Андрій Пишний.

http://www.chas-pik.org/politika/68190yacenyuk-predvybornyy-tryuk-partii-regionov-provesti-vybory-na-dva-mesyaca-ranshe
http://www.chas-pik.org/politika/68190yacenyuk-predvybornyy-tryuk-partii-regionov-provesti-vybory-na-dva-mesyaca-ranshe
http://www.chas-pik.org/politika/68190yacenyuk-predvybornyy-tryuk-partii-regionov-provesti-vybory-na-dva-mesyaca-ranshe
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«Такої якості об’єднавчого процесу, як сьогодні в Україні, держава ще не знала.
Вперше за історію України проходять реальні громадські обговорення програми
Об’єднаної опозиції. По кожному блоку програми, по кожному питанню проводяться
окремі галузеві круглі столи із залученням політиків,  експертів та простих громадян»,  –
повідомив Андрій Пишний (Андрій Пишний: «Такого об’єднавчого процесу, який
відбувається сьогодні, в Україні ще не було» // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія
Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10643-andrij-pishnij-takogo-
obednavchogo-protsesu-jakij-vidbuvaetsja-sogodni-v-ukrayini-sche-ne-bulo.html). – 2012. –
1.06).

***

В партии считают, что экс-председатель СБУ поспешил с заявлением в прессе.
Зампредседателя политсовета партии «Наша Украина» Валентина Королькова

считает, что Валентин Наливайченко должен был заявить о своем выходе из партии на
заседании политсовета и только потом обнародовать это решение в прессе.

«Как к человеку лично я отношусь к Валентину Наливайченко очень положительно.
У меня нет никаких оснований его презирать. Но некоторые его действия не разделяю –
как, собственно, действия, так и бездеятельность», – отметила зампредседателя
политсовета.

«Кто бы ни возглавлял политсовет «Нашей Украины», я благодарна, что у нас была
возможность достойно сотрудничать.  Но я заметила,  что каждый,  кто проходит через
руководящие должности в «НУ» – почему-то это стало плохой традицией – набирается
опыта, получает политические дивиденды, становится узнаваемым – и начинает считать,
что он великолепный и неповторимый. А затем через прессу дает информацию: уходит с
должности, выходит из партии», – добавила Королькова.

По ее мнению, было бы достойно, если бы Наливайченко лично пришел на заседание
политсовета и озвучил свои намерения. «Так же, как мы его избирали, – после
откровенного разговора, обмена мнениями. Он мог выразить свою точку зрения в узком
коллективе, возможно, и поблагодарить коллег – и пойти заниматься каким-то другим
направлением. Но Наливайченко избрал другой путь, который я не разделяю. Считаю
обидным узнавать о таких заявлениях из прессы. Это слабая позиция. Сильный политик
не скрывался бы от своих решений», – убеждена заместитель председателя политсовета
«Нашей Украины» («Наша Украина» обиделась на Наливайченко // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/05/31/153921_nasha_ukraina_obidelas.html). – 2012. – 31.05).

***

Языковой вопрос, актуализировавшийся перед парламентскими выборами, способ и
власти, и оппозиции нарастить свою электоральную поддержку. Ввиду этого принимать
окончательное решение о языковой политике в государстве никому не выгодно, ведь
проблема будет исчерпана. Такое мнение высказала заместитель председателя
политсовета «Нашей Украины» Валентина Королькова.

«Оппозиция рада использовать любую возможность,  чтобы нарастить свою
поддержку. Языковой вопрос – это просчет и нынешней оппозиции, которая ранее была
властью. Когда была возможность решить это дело, провести все дискуссии и
определиться – этого не сделали», – убеждена г-жа Королькова.

По ее мнению, принимать окончательное решение по языковому вопросу не станет и
власть, которая с успехом использует его для мобилизации электората перед выборами.

«Проблема в том, что в нашем государстве языковой вопрос так и не решили. Чтобы
было раз и навсегда.  Поэтому остается возможность для спекуляций.  Двуязычие
предлагали уже много раз,  в том числе и при Кучме,  были разные варианты.  Такие

http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10643-andrij-pishnij-takogo-obednavchogo-protsesu-jakij-vidbuvaetsja-sogodni-v-ukrayini-sche-ne-bulo.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10643-andrij-pishnij-takogo-obednavchogo-protsesu-jakij-vidbuvaetsja-sogodni-v-ukrayini-sche-ne-bulo.html
http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/05/31/153921_nasha_ukraina_obidelas.html
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действия будоражат общество, эта тема провоцирует острые дискуссии. Для власти – это
возможность отвлечь внимание от проблем, к которым она приложилась… По моему
мнению, окончательной точки в этом деле не будет. Власти тоже невыгодно менять
ситуацию, потому что потом все равно захочется вернуться к языковой теме», –
резюмировала В. Королькова (Решение языкового вопроса не выгодно ни оппозиции, ни
власти – «НУ» // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/42744/).  –
2012. – 31.05).

***

Ввиду несогласия «Нашей Украины» с политикой Объединенной оппозиции,
сосредоточенной на разделении округов и мест в избирательных списках, партия
придерживается идеи формирования «правицы». С этой идеей нашеукраинцы и пойдут на
парламентские выборы. Об этом рассказала заместитель председателя политсовета
«Нашей Украины» Валентина Королькова.

Партия «Наша Украина» для участия в выборах в Верховную Раду планирует
создать объединенную оппозицию на основе политических сил правого направления.

«Длительное время «Наша Украина» принимала участие в деятельности Комитета
сопротивления диктатуре… У нас создалось впечатление, что КСД сосредоточен в
основном на делении округов и мест в избирательных списках. «Нашу Украину»
отталкивает такой подход», – заявила г-жа Королькова.

По ее словам, «Наша Украина» придерживается иной, качественно отличной точки
зрения.

«В связи с этим в «Нашей Украине» преобладает другая точка зрения –
формирование «правицы». Идея «правицы» – не нова, мы время от времени к этому
возвращаемся. Теперь эта тема становится еще актуальнее. Будем активно ее обсуждать.
Должны предложить обществу новое качество выбора», – подчеркнула нашеукраинка.

Валентина Королькова также рассказала и о перспективах объединения партии с
другими политическими силами.

«Наша Украина» должна принимать участие в выборах! Партия должна вновь стать
эпицентром политических событий. Где будет качество дискуссии, там будет и «Наша
Украина». Уровень дискуссии в Комитете сопротивления диктатуре – об избирательных
округах – нас не устраивает... Если мы увидим партнеров, с которыми можно
поддерживать качественную дискуссию, то будем объединяться. В ином случае возможен
вариант, что «Наша Украина» пойдет на выборы отдельно. Решение будет принимать
политсовет»,  –  заключила г-жа Королькова («Наша Украина» на выборы пойдет с
«правыми» и капиталистическими идеями // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/42770/). – 2012. – 31.05).

***

В Україні розгорнулася боротьба політичних рейтингів. Про це заявив лідер партії
«УДАР» Віталій Кличко під час спілкування з журналістами у Кіровограді.

За словами Кличка, навіть потужні соціологічні інститути сьогодні займаються
замовною соціологією. «Це війна рейтингів, війна цифр. У країнах західної Європи таке
не можливо. Якщо протягом певного періоду соціологічна служба там навмисне чи
ненавмисне робить похибки і коригує проценти, її позбавляють ліцензії на роботу», –
зазначив Кличко і додав, що в Україні таких правил не існує, тому створюється підґрунтя
для маніпуляцій суспільною думкою.

«Спочатку одні соціологи нам розповідають про те, що певна політична сила має
один рейтинг, потім інші говорять, що рейтинг зовсім інший, і так без кінця. Комусь
домальовують, у когось забирають. Люди не можуть скласти об’єктивну картину

http://nbnews.com.ua/news/42744/
http://nbnews.com.ua/news/42770/
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підтримки політиків та партій. Тому «УДАР» замовляє соціологічні дослідження тільки у
інститутів з репутацією, перевіреною роками. Ми також робимо внутрішню соціологію, і
тому можемо впевнено заявляти про ті цифри,  які ми сьогодні озвучуємо.  А це –  понад
10 % підтримки виборців», – сказав Кличко. Політик переконаний, що до моменту
проведення виборів у жовтні партія зможе «наростити»  ще 5–6  %,  відтак легко подолає
виборчий бар’єр і буде представлена у майбутньому парламенті.

Протягом візиту на Кіровоградщину Кличко планує провести зустрічі з громадою
Кіровограду, відвідати міста Знам’янка, Олександрія, Світловодськ, а також провести
зустріч з партактивом Кіровоградського «УДАРу» (Віталій Кличко: В Україні набирає
обертів війна соціологічних рейтингів // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-v-ukrayini-nabiraye-obertiv-viyna-
sotsiologichnih-reytingiv). – 2012. – 28.05).

***

Ті українські політики,  які були при владі і могли реформувати країну,  але не
зробили цього, мають піти. Про це заявив лідер партії «УДАР» під час виступу на
Вроцлавському глобальному форумі.

За словами Кличка, сьогодні 40 % українців вважають, що країна розвивається не в
тому напрямку:  «Люди розчаровані і не вірять жодному політику,  жодній політичній
партії».

На думку Віталія Кличка,  однією з причин цього є те,  що українські політики
сьогодні працюють не на людей, а на олігархів. Тому він вважає, що в Україні необхідно
провести жорстку політичну люстрацію: «Ми наполягаємо на проведенні люстрації.
Люстрації для тих, хто вже був при владі, міг змінити країну, але не зробив цього», – так
Кличко відповів на репліку радника українського Президента Ганни Герман про те, що всі
політичні сили повинні разом співпрацювати на благо країни.

Віталій Кличко зазначив, що «в боксі порушників правил дискваліфікують, а в
українській політиці – ні». Тому, на його думку, треба міняти політичну систему і
політичну еліту в Україні.

Кличко також зазначив, що участь представників опозиції у Вроцлавському форумі
демонструє те, що «в Україні існує демократична альтернатива, яка має бачення та план
дій з повернення країни на європейський шлях розвитку». Лідер «УДАРу» наголосив, що
завданням мінімум для опозиційних сил має бути перемога на парламентських виборах, а
завданням максимум – формування демократичного уряду та проведення необхідних
реформ.

У дискусії також взяв участь і екс-президент Польщі Олександр Кваснєвський. Він
зазначив, що українська влада насамперед повинна забезпечити чесні і прозорі вибори до
парламенту. «Інакше у друзів України, до яких я належу, не буде більше аргументів для
підтримки прагнень України до Євросоюзу», – наголосив політик (Віталій Кличко:
Україні потрібна політична люстрація // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-ukrayini-potribna-politichna-lyustratsiya). –
2012. – 31.05).

***

Депутаты Верховной Рады не спешат назначать очередные выборы мэра столицы.
Об этом заявил лидер партии «Удар» Виталий Кличко.

Он отметил,  что с 3  июня все подписи Черновецкого под любыми документами
будут недействительными. «Удар», в свою очередь, не допустит беспредела в столице,
поэтому будет оспаривать в суде все решения, подписанные нелегитимным мэром.

http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-v-ukrayini-nabiraye-obertiv-viyna-sotsiologichnih-reytingiv
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-v-ukrayini-nabiraye-obertiv-viyna-sotsiologichnih-reytingiv
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-ukrayini-potribna-politichna-lyustratsiya
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Политик выразил удивление пассивностью парламентариев, которые не спешат
назначать очередные выборы мэра столицы.

«Защита самоуправления в Киеве – не менее важный вопрос, чем защита языка», –
убежден Кличко.

«Давайте называть вещи своими именами: Попов покрывает Черновецкого, потому
что они – одна команда», – убежден Кличко.

Политик также сообщил, что на днях представители БЮТ перерегистрировали в
парламенте постановление о назначении выборов мэра Киева, однако неизвестно, когда
профильный парламентский комитет рассмотрит этот вопрос, и когда постановление
может попасть в сессионный зал.

«Городской власти такое затягивание выборов играет только на руку. Сегодня
администрация делает все, чтобы поднять рейтинг представителя власти в Киеве Попова,
ведь известно, что разрыв между основными конкурентами сегодня составляет примерно
10 %. И только поэтому выборы мэра в Киеве не проходят», – отметил Кличко (Кличко:
«Удар» не допустит беспредела в столице // Флот-2017
(http://flot2017.com/posts/new/klichko_udar_ne_dopustit_bespredela_v_stolice). – 2012. –
31.05).

***

Лидер Всеукраинского объединения «Свобода» Олег Тягнибок заявляет, что
оппозиция идет на выборы двумя колоннами ради победы.

«Социология говорит, что объединение всех оппозиционных сил в одном партийном
списке не будет иметь такого результата, как поход двумя колоннами –
националистической, которую представляет «Свобода», и либеральной и социал-
демократической, представленной объединением «За Батьківщину», – подчеркнул
Тягнибок.

«Если будут две колонны из оппозиционного лагеря – одна либеральная, а одна –
националистическая, суммарно мы можем набрать больше голосов, чем Партия регионов
и коммунисты. Если из этих двух колонн создать одну, то социология показывает, что это
будет минус 7 % голосов. Около 40 % избирателей ВО «Свобода» просто откажутся идти
на выборы, если это будет одна колонна. Но так же около 15 % избирателей, которые
голосуют за объединение «За Батьківщину», не хотят в общих списках видеть кого-либо
из «Свободы», – отметил председатель ВО «Свобода».

Тягнибок также убежден, что его партия сможет самостоятельно преодолеть 5 %
избирательный барьер. «Для «Свободы» очень важна эта координация, потому что даже
если мы будем идти самостоятельно, мы преодолеем 5%-й барьер. Для нас более важно,
чтобы в парламенте мы не были в оппозиции. В парламенте мы должны создать
большинство. А большинство может быть только с нашими партнерами – объединением
«За Батьківщину». Враг у нас один – это режим Януковича», – отметил Тягнибок.

В то же время политик отметил, что для «Свободы» очень важна координация
деятельности в рамках Комитета сопротивления диктатуре (КСД). «Сегодняшними
нашими партнерами по Комитету сопротивления диктатуре являются 10 политических
партий, которые, будучи разными идеологически, координируют свои действия и
осознают: нас объединяет желание и понимание, что вместе нужно побороть режим
Януковича и изменить систему власти в украинском государстве», – сказал Тягнибок.

Он сообщил, что с партнерами, которые представлены в объединении под названием
«За Батьківщину», продолжаются самые тесные переговоры. Сейчас, добавил Тягнибок,
определяется «общий лучший формат» участия в выборах по партийным спискам.

По словам Тягнибока, оптимальным сейчас является то, что оппозиционные силы и
делают: две колонны, договор о взаимной неборьбе, координация совместных действий.
«У нас будут общие наблюдатели, общие члены комиссий, наши юристы вместе будут

http://flot2017.com/posts/new/klichko_udar_ne_dopustit_bespredela_v_stolice
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бороться, чтобы сделать невозможным фальсификации. И, конечно, если будет
потребность, мы совместно будем призывать выйти людей на улицы, если власть будет
использовать силовой сценарий на выборах. Для нас важно не просто объединяться ради
объединения. Для нас сейчас главная задача – получить большее количество депутатов в
парламенте», – сообщил Тягнибок.

Относительно мажоритарных округов, то Тягнибок сообщил, что создана рабочая
группа, которая работает над тем, чтобы определить всех кандидатов по
225 мажоритарным округам: «Я могу сказать, что переговоры идут не так легко, конечно,
есть куча вопросов и по областям,  и по личностям.  Но эти переговоры находятся на
решающей стадии. Конечно, приходится уступить что-то. Например, «Свобода», которая
имеет реальную силу и поддержку в галицких областях, ради общей победы отдает часть
округов нашим партнерам. Аналогично, мы получаем округа в центре, на востоке
Украины. В результате вот такого взаимопонимания мы рассчитываем получить
большинство в Верховной Раде и по мажоритарным округам» (Тягнибоку пришлось
уступить галицкие округа // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/80982.html). – 2012. –
28.05).

***

Украинцы должны протестовать, чтобы не допустить принятия закона о
региональных языках. Об этом заявил лидер ВО «Свобода» Олег Тягнибок.

По словам политика, депутаты от оппозиции в парламенте должны сделать все
возможное и невозможное для того, чтобы законопроект, авторами которого являются
депутаты от Партии регионов Вадим Колесниченко и Сергей Кивалов, не был принят.

Кроме того, как утверждает лидер «Свободы», украинцы в регионах должны выйти с
пикетами и протестами к областным государственным администрациям, а киевляне – к
стенам Верховной Рады.

Также Тягнибок отметил, что языковая проблема поднимается для замыливания глаз
и для того, чтобы Партия регионов смогла компенсировать потери рейтинга перед
парламентскими выборами (Закон о языках: Тягнибок уже зовет на баррикады //
ПОЛЕМИКА (http://www.polemika.com.ua/news-89507.html). – 2012. – 29.05).

***

Тільки чесна та ефективна держава здатна підтримувати національного виробника,
забезпечити свободу для малого і середнього бізнесу та реально поліпшити якість життя
своїх громадян. Про це заявила Наталія Королевська, лідер партії «Україна – Вперед!».

«Держава має підтримувати стратегічні галузі, повністю звільнити від тиску
чиновників малий і середній бізнес, та, нарешті, забезпечити реальні соціальні гарантії. Це
дозволить створити нові високооплачувані робочі місця, підняти зарплати, відрахування
до бюджету, а відповідно – і пенсії», – зазначила вона.

За словами Наталії Королевської, непрофесійні дії нинішнього уряду призвели до
того, що обсяг тіньової економіки Україні вже складає понад 50 %. «Тільки на непрозорих
державних закупівлях наша країна в рік втрачає 100  млрд грн.  Переконана,  потрібно
терміново змінити економічну модель. І наша команда вже підготувала та зареєструвала в
парламенті три законопроекти – про підтримку національного виробника, про
стимулювання створення нових робочих місць та про оподаткування офшорів.  Вони є
фундаментом нашої програми «Нова економіка – нова країна», – наголосила політик.

«Ми не чекаємо підсумків виборів, а працюємо вже зараз. За рахунок
запропонованих нами змін до законодавства, ВВП України реально можна збільшити на
80 %, а середню зарплату довести до рівня 10 тис. грн в місяць», – додала вона.

http://glavcom.ua/news/80982.html
http://www.polemika.com.ua/news-89507.html
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Також, Наталія Королевська розповіла, що проект програми «Нова економіка – нова
країна» підготовлений представниками партії «Україна – Вперед!», а також незалежними
експертами та громадськими активістами. «Зараз в регіонах ми проводимо презентації та
громадські обговорення нашої програми, про яку може висловитися кожен бажаючий. А в
червні проект буде презентований київським експертам, після чого приступимо до
розробки остаточної версії програми, вже з конкретними законодавчими ініціативами», –
повідомила лідер партії.

Говорячи про майбутні вибори, Наталія Королевська зазначила, що за 20 років
незалежності України втратила не один шанс на розвиток, тому парламентські вибори цієї
осені –  це вибори між минулим та майбутнім.  «Україні потрібні лідери,  які будуть
відстоювати, перш за все, інтереси країни та людей, а не своїх партій, зміцнювати
державу, а не свої доходи. Саме таких лідерів об’єднує наша команда, саме таким лідерам
ми надамо соціальний ліфт у політику», – підсумувала лідер партії «Україна – Вперед!» (У
червні проект «Нова економіка – нова країна» буде презентовано експертам у Києві //
Офіційний сайт партії Наталії Королевської «Україна – Вперед!» (http://ukraina-
vpered.com/ua/home/view-u-chervni-proekt-nova-ekonomika-nova-krajina-bude-
prezentovano-ekspertam-u-kyjevi.html). – 2012. – 28.05).

***

В роликах Натальи Королевской и ее новой партии «Украина – Вперед!» экс-
бютовец Дмитрий Спивак активно выступает перед зрителями. Одессит также стал
членом политсовета новой силы и выступает от имени партии с комментариями.

Он уже поделился своим мнением о необходимости смены политических элит в
Украине.

Он заверил,  что до тех пор,  пока политики будут обсуждать любые внешние
сценарии по разрушению, уничижению собственного государства и собственного народа,
в Украине не удастся построить свою мощную внешнюю политику.

Как сообщает пресс-служба партии, Д. Спивак отметил, что в формировании
внешней политики любого государства присутствуют несколько факторов.

«Во-первых, это наличие в государстве внутренней политики, ведь внутренняя и
внешняя политика взаимосвязаны. Во-вторых – наличие в государстве четких аргументов
на переговорных процессах с партнерами по тем или иным вопросам. И, в-третьих, если
мы говорим о европейском сообществе, о Европейском Союзе, – наличие в государстве
незыблемых демократических ценностей: права человека, правосудие и так далее», –
сказал он.

Политик подчеркнул, что сегодня ни у кого не вызывает сомнения тот факт, что
лидер оппозиции Юлия Тимошенко должна быть на свободе. Однако Д. Спивак отметил,
что реализация только этого не обеспечит Украине статус государства с европейскими
ценностями.

Член политсовета партии Наталии Королевской «Украина – Вперед!» убежден, что
подобная смена политических элит в Украине должна пройти мирным путем на выборах в
Верховную Раду (Спивак официально выступает за Королевскую // Репортер
(http://www.reporter.com.ua/articles/14d/). – 2012. – 29.05).

***

В Україні був та все ще залишається величезний потенціал і колосальні ресурси для
створення високорозвиненої економіки. Про це заявила Наталія Королевська, лідер
партії «Україна – Вперед!».

«Україні необхідна нова економічна модель, яка забезпечить створення нових
високооплачуваних робочих місць, гарантуватиме високі соціальні стандарти для

http://ukraina-vpered.com/ua/home/view-u-chervni-proekt-nova-ekonomika-nova-krajina-bude-prezentovano-ekspertam-u-kyjevi.html
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пенсіонерів, забезпечить можливість отримати роботу за фахом кожному випускнику
ВНЗ. У нашої країни був та все ще залишається величезний потенціал і колосальні
ресурси для створення високорозвиненої економіки. Я вірю за прикладом інших країн,
економічне диво в Україні – можливе», – зазначила вона.

На думку Наталії Королевської, для досягнення таких цілей держава, по-перше, має
визначати економічні пріоритети та підтримувати галузі, що створюють економічну
безпеку країни і стануть локомотивами розвитку. По-друге, держава має повністю
звільнити від свого втручання середній та малий бізнес, дати можливість людям справи
спокійно заробляти для себе і своїх сімей. «І по-третє, – держава повинна забезпечити
соціальну справедливість. Не тільки декларувати можливості, а й реально забезпечити
рівність прав на соціальні гарантії», – наголосила політик.

«На останньому економічному форумі в Брюсселі Європа розробила меню
економічного зростання, яке складається з підтримки національної промисловості, малого
та середнього бізнесу, масштабних програм зайнятості, боротьби з безробіттям та захисту
малозабезпечених.  Такі цілі повинна поставити перед собою й Україна»,  –  підсумувала
Наталія Королевська (Наталія Королевська: Економічне диво в Україні – можливе //
Замкова гора (http://zamkova.info/ukraine/13189-natalya-korolevska-ekonomchne-divo-v-
ukrayin-mozhlive.html). – 2012. – 29.05).

***

Випавши з «клубу» країн, що будують авіаційну техніку, Україні буде завдано
чергового удару по іміджу. Про це по завершенню Х засідання Міжпарламентської комісії
зі співробітництва Верховної Ради України та Федеральних Зборів Російської Федерації,
яке пройшло у Воронежі та було присвячено авіабудуванню, заявив голова підкомітету
Комітету ВР у закордонних справах, член політради партії Наталії Королевської
«Україна – Вперед!» Олексій Логвиненко.

За його словами, кооперація України та Росії у галузі високотехнологічного
авіабудування – єдиний шанс для нашої країни відродити цю галузь. «Співпраця у галузі
авіабудування – це та технологічна перспектива, яка потрібна сьогодні і Росії, і Україна.
Хочемо ми чи не хочемо, але у нас на сьогоднішній день не виходить така співпраця з
Європою,  нас концерни туди просто не беруть.  Тому нам вкрай важливо дати друге
дихання своєму високотехнологічному потенціалу, максимально використавши наявні
можливості.  В іншому випадку нам загрожує остаточний крах високих технологій»,  –
сказав він.

Олексій Логвиненко наголосив, у зв’язку з недалекоглядними діями політиків у
середині 90-х років галузь авіабудування в Україні була практично знищена, через що
деякі ланки технологічного процесу не вдається відновити й до цього дня.  Він так само
відзначив, що у світі існує досить обмежена кількість країн, здатних самостійно виробляти
авіаційну техніку, тому Україна варто боротися за такий статус.

«У світі дуже небагато країн, що здатні випускати авіаційну техніку, зокрема літаки
–  це особливий клуб,  еліта.  І якщо ми з цього клубу випадемо,  то це буде ще одна
іміджева втрата. Поки що нас, у зв’язку з тим, що ми можемо будувати літаки,
сприймають як технологічно розвинену державу», – підкреслив член політради партії
«Україні – Вперед!».

За словами Олексія Логвиненка, під час засідання Комісії було порушено цілу низку
питань, що стосуються подальшої співпраці між Україною та Росією в авіабудівній галузі.
На даний момент аналізуються вся отримана інформація для подальших дій, зокрема
можливих внесень змін до законодавчої бази. За словами політика, наступне засідання
Міжпарламентської комісії буде стосуватися вже співпраці у космічній галузі (Олексій
Логвиненко: Кооперація з іншими країнами дозволить Україні відродити
авіабудування // Офіційний сайт партії Наталії Королевської «Україна – Вперед!»
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(http://ukraina-vpered.com/ua/home/view-oleksiy-lohvynenko-kooperatsija-z-inshymy-
krajinamy-dozvolyt-ukrajini-vidrodyty-aviabuduvannja.html). – 2012. – 29.05).

***

Партія «Україна – Вперед!» оголосила про початок формування Народного списку.
Як повідомила Наталія Королевська,  Народний список –  це всенародний відбір
кандидатів у народні депутати від Партії «Україна – Вперед!»

«Ми обіцяли відкрити партійний список, і ми це робимо. Ми сформуємо список
партії «Україна – Вперед!» як Народний список. Кожен зможе стати кандидатом та взяти
участь у всенародному відборі. Ми надамо політичний ліфт громадським лідерам, які
своїми справами заслужили довіру людей. Це – наша альтернатива владі, старій політиці
та старим політикам, які багато обіцяли 20 років, але нічого не зробили. Прийшов час дати
дорогу новому поколінню!», – сказала вона.

Наталія Королевська наголосила, що для зміни якості політики, необхідно змінити
склад політиків, позаяк тільки нові лідери можуть реально змінити ситуацію в країні.
«Мета партії – запропонувати альтернативу та привести до парламенту нових лідерів, які
будуть працювати на країну,  а не на свою кишеню.  Саме для цього і формується
Народний список», – відзначила лідер Партії «Україна – Вперед!».

За словами першого заступника голови Партії «Україна – Вперед!» Євгенія Суслова,
увійти до Народного списку зможе кожен, хто вірить в себе та в майбутнє Україні, у кого
є своє бачення розвитку країни, окремого регіону або галузі економіки. Для того щоб
стати учасником Народного списку, необхідно заповнити анкету на офіційному сайті
http://spisok.ukraina-vpered.com/ – після чого дані будуть розглянуті та винесені на
внутрішньопартійну дискусію до 19 червня 2012 р.

«У разі включення до Народного списку, кандидатура буде винесена на всенародне
обговорення, яке триватиме з 20 червня по 27 липня. Голосувати за кандидатів, які
сподобалися, зможе кожен громадянин України – на офіційному сайті Народного списку,
а також у вуличних пунктах для голосування.  У разі перемоги в рейтинговому
голосуванні,  учасник списку стане кандидатом у народні депутати від партії «Україна –
Вперед!»,  –  повідомив Євгеній Суслов («Україна – Вперед!»: Кожен може стати
кандидатом в депутати від партії // Офіційний сайт Партії «Україна – Вперед!»
(http://ukraina-vpered.com/ua/home/view-ukrajina-vpered-kozhen-mozhe-staty-kandydatom-
v-deputaty-vid-partiji.html). – 2012. – 1.06).

***

Влада повинна враховувати точку зору молоді. Про це народний депутат України,
голова НРУ Борис Тарасюк сказав щодо своєї участі в Громадському форумі «Актуальні
проблеми зовнішньої політики України: погляд молоді».

«Перш за все, хотів би привітати ініціативу Комітету з законодавчого забезпечення і
особисто свого колегу Віктора Дмитровича Швеця за підтримку молоді, яка прагне робити
свій внесок у творення зовнішньої політики України. Можливо, в чомусь вони не готові,
десь бракує знань. Проте мало говорити про те, що ми підтримуємо молодь, треба
демонструвати це конкретними справами», – повідомив він.

За словами голови НРУ, головне – це прагнення молоді долучитися до державних
справ. В свою чергу політики повинні допомогти молоді долучитися до вироблення
політики нашої держави.

«Я вважаю,  що держава повинна влаштовувати дискусії з суспільством відносно
найважливіших питань внутрішньої і зовнішньої політики, а не приймати подекуди хибні
рішення, і кидати їх в суспільство. Влада повинна враховувати точку зору громадянського
суспільства загалом і молоді, зокрема», – виснував народний депутат (Борис Тарасюк:
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влада повинна враховувати точку зору молоді // Oфіційний сайт Народного Руху
України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-vlada-povinna-
vrakhovuvati-tochku-zoru-mo.html). – 2012. – 29.05).

***

31  травня у приміщенні Верховної Ради України відбувся круглий стіл «Участь
жінок у парламентських виборах 2012 року в Україні».

Борис Тарасюк як голова Комітету з питань європейської інтеграції виступив із
вітальним словом до учасників круглого столу. Він зазначив, що проведення таких
круглих столів сприятиме підвищенню обізнаності населення у питаннях гендерної
політики, а також спонукатиме різні політичні сили збільшити представництво жінок у
списках та у якості кандидатів у депутати на мажоритарних округах.

«Не треба доводити, що в нашій країні є проблеми з гендерною рівністю, це аксіома.
У нас надзвичайно низький рівень участі жінок у політиці, у Верховній Раді», – зазначив
Борис Тарасюк.

Відкриваючи засідання круглого столу народний депутат України, співголова МФО
«Рівні Можливості» Ірина Геращенко повідомила: «На сьогодні в парламенті присутні
лише 8 % жінок. Відтак, ключові питання звучать наступним чином – наскільки політичні
сили готові не тільки залучати жінок до активної роботи в партії, а й піднімати їх роль? І
на скільки для виборців важлива і актуальна ця тема?».

Виступаючи у першій секції, Борис Тарасюк, як голова Народного Руху України
повідомив, що в Програмі, яка була представлена 12 травня, Об’єднана опозиція заявила
про своє бажання розширити представництво жінок в органах влади і місцевого
самоврядування.

Він також прокоментував заяви представників партії влади про подолання
негативних тенденцій гендерної рівності в політиці.

«Яким чином партія влади може подолати негативні тенденції в гендерній політиці,
якщо менталітет лідерів цієї партії по своїй суті є «антигендерним»? Достаньо згадати
лише образливі для жінок висловлювання Президента і Прем’єр-міністра, міністра освіти.
Наскільки успішною може бути їхня діяльність, коли єдина в історії України жінка-
прем’єр, політик з найбільшим рейтингом, кинута за ґрати, за політично сфабрикованим
звинуваченням?» – запитав Борис Тарасюк

Далі голова НРУ розповів про роль партії у зміцненні ролі жінок в українській
політиці.

«Якщо говорити про Народний Рух України,  то від самого початку НРУ
започаткував практику привернення уваги суспільства до гендерної рівності. Саме з НРУ
вийшла така загальноукраїнська організація як «Союз Українок». Молодий Народний Рух
також приділяє значну увагу гендерному питанню.  Зокрема,  минулого року МНР,  за
підтримки NDI провів таборування, спрямоване на розширення участі жінок у політиці. В
травні цього року разом з NDI успішно провели «Школу молодих жінок – політиків».
Вона була направлена на зміни у співвідношенні чоловіків і жінок в українській політиці в
цілому і ,зокрема, в НРУ» – повідомив Борис Тарасюк

«Я переконаний в тому, що Об’єднана опозиція продемонструє своє шанобливе
ставлення до жінок в політиці та гендерної рівності», – підвів підсумки Борис Тарасюк
(Борис Тарасюк взяв участь у круглому столі «Участь жінок у парламентських
виборах 2012 року в Україні» // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-vzjav-uchast-u-kruglomu-stoli-
uchast-zhin.html). – 2012. – 31.05).
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***

Двух с половиной миллионов долларов вполне достаточно для прохождения
кандидата по мажоритарному округу в Верховную Раду. Такие суммы озвучил народный
депутат Украины, лидер Европейской партии Николай Катеринчук.

«Если для подкупа,  скупки голосов,  для работы с участковыми комиссиями за
деньги – это одна сумма. Я думаю, это не менее 2,5 миллионов долларов. Это то, что
почти гарантирует, если человек потратит и он умеет говорить и если люди на это пойдут,
что этот человек пройдет в парламент», – заявил г-н Катеринчук.

При этом он отметил, что его политическая сила не будет тратить такие деньги.
«Мы (Европейская партия, лидером которой является г-н Катеринчук. – НБН)

подали 20  кандидатур на мажоритарные округа.  У нас в среднем будет возможность
использовать около 800 тыс. грн, до миллиона. Это донесение информации о самом
кандидате, программы и организация встреч с избирателями», – сказал нардеп.

В то же время Николая Катеринчук также добавил,  что,  по его информации,
некоторые кандидаты выстраивают «сети по скупке избирателей» и рассчитывают
потратить 80 дол. за голос (2,5 млн долларов и мажоритарщик в Раде – Катеринчук //
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/42492/). – 2012. – 29.05).

Фракційна діяльність у Верховній Раді

В законопроекте «Об основах языковой политики» нигде не прописана защита
русского, там говорится о защите прав граждан Украины на использование родного языка.
Об этом заявил народный депутат, заместитель председателя парламентской фракции
Партии регионов Вадим Колесниченко.

«Красной нитью сквозь каждую статью законопроекта о языках прописано, что в
Украине повсеместно используется один государственный язык – украинский. И только
там,  где люди считают родным языком другой,  наряду с обязательным использованием
украинского как государственного используется родной язык», – отметил депутат.

Также Вадим Колесниченко назвал элементом культурного геноцида то, что в
Украине действует 80 законов, запрещающих использование любого другого языка, кроме
украинского.

«Поэтому, был создан законопроект, защищающий 13 региональных языков,
которые Украина обязалась защищать еще в 2003  г.,  а также добавлено еще 4  языка,
предложенные Венецианской комиссией», – добавил автор законопроекта (Вадим
Колесниченко: Был создан законопроект, защищающий 13 региональных языков //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11224). – 2012. – 28.05).

***

Решить вопрос предоставления русскому языку официального статуса можно на
всеукраинском референдуме. Об этом заявил народный депутат, член парламентской
фракции Партии регионов Юрий Болдырев.

«По данным опросов серьезных социологических служб (разумеется, тех, которые не
работают на деньги оппозиции), в обществе поддержка предоставления русскому языку
официального статуса, вплоть до введения его вторым государственным языком,
достаточно велика. В разные годы эта поддержка была от 52 до 54 %. Если взять данные в
региональном разрезе, то в Донбассе, например, еще в 1994 г. проводился референдум, на
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котором практически 85  %  людей поддержали эту идею.  Поэтому,  чтобы решить этот
вопрос, мы могли бы обратиться к такому демократическому европейскому механизму,
как референдум», – убежден Болдырев.

Депутат подчеркнул, что проведение референдума возможно после принятия
соответствующей законодательной базы.

«Мы могли бы принять закон о референдуме.  Но в настоящее время наша
Конституция не предусматривает непосредственной имплементации результатов
референдума. Поэтому мы знаем пример, когда в 2000 г. был проведен всеукраинский
референдум по поводу изменения парламентской системы, создания двухпалатного
парламента и сокращения численности депутатского корпуса, но результаты
волеизъявления не были воплощены в жизнь», – напомнил парламентарий.

«Так что референдум – это механизм пока что неотработанный. Но если наши
оппоненты будут вместо конструктивной работы и дальше продолжать истерику, вполне
возможно, что наши партия и фракция примут решение о том, чтобы посоветоваться с
народом и отработать законодательную базу для проведения референдума по этому
вопросу.  И я ничуть не сомневаюсь,  что на референдуме будет принято положительное
решение, ведь социологические службы показывают, что идею предоставления
официального статуса русскому языку, поддерживают более 50 % граждан Украины», –
сообщил депутат-регионал (Регионалы предлагают решить языковой вопрос на
референдуме // MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/110799.html).  –
2012. – 28.05).

***

Народний депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів
Владислав Лук’янов заявив, що законопроект про мови передбачає розвиток державної
мови та підтримку мов національних меншин.

«Усі заяви про те, що вирішення мовного питання виникло тільки напередодні
виборчої кампанії, не відповідають дійсності. Адже роботу над законопроектом розпочав
ще Євгеній Кушнарьов, продовжив Олександр Єфремов, а потім підключився і Вадим
Колесніченко. Також над законопроектом про мови працювали спеціалісти Венеціанської
комісії, які дали схвальну оцінку цьому документу», – нагадав політик.

Владислав Лук’янов також зауважив,  що необхідно враховувати той факт,  що
Україна – багатонаціональна держава, і, відповідно, велика частина громадян спілкується
регіональними мовами.  «Але ми бачимо й інший бік медалі.  За 5  років керування
державою «помаранчево-сердешна» команда, на жаль, не зробила нічого ні для захисту, ні
для популяризації, ні для підтримки, ні для розвитку української мови. І в цій ситуації ми
мусимо не тиснути на національні меншини, а розвивати нашу рідну українську мову», –
вважає депутат.

«Законопроект про мови розроблений відповідно до Європейської хартії
регіональних мов та передбачає розвиток мов національних меншин і підтримку
державної мови», – наголосив парламентарій (Владислав Лук’янов: За 5 років керування
«помаранчево-сердешна» команда не зробила нічого для захисту, підтримки та
розвитку української мови // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11214). – 2012. – 28.05).

***

«Когда мы задаём вопрос о том, что вам не нравится в данном документе, никто из
них, кроме того, что этот закон «гробит украинский язык» ответить не может», – заявил
народный депутат Украины, лидер фракции ПР в Верховной раде, Александ
Ефремов.

http://www.mignews.com.ua/ru/articles/110799.html
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11214
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Он уточнил, что в данном документе прописана норма, согласно которой
государственным языком в Украине является украинский: он используется во всех
инстанциях. Но, в местах компактного проживания отдельных групп населения,
считающих родным языком другой (если их более 10 %), соответствующий орган власти
наделяется правом принимать решение по поводу введения второго языка, как в обиход,
так и в правоприменительной практике. «Не знаю, как они защитят украинский язык
такими методами очень сомнительными. Но мы будем выполнять то, что обещали нашим
избирателям, это является действительностью», – заявил депутат, комментируя события в
парламенте, происходившие 24 мая.

По его словам, «языковой» законопроект не является подготовкой Партии Регионов
к выборам.  «Мы с самого начала,  как только прошли выборы,  занимались подготовкой
законопроекта «О языках».  Готовил я его с группой коллег.  Потом его подписали
Симоненко и Гриневецкий», – напомнил Александр Ефремов. По его словам, та редакция
закона не прошла из-за того, что Владимир Литвин, не являющийся сторонником данного
документа, «сделал всё возможное для того, чтобы запустить этот «документ по большому
кругу».

Александр Ефремов заявил, что на момент голосования 24 мая у сторонников
данного документа было 229 голосов (при 226 необходимых). Но, как развернутся
события дальше (повторное рассмотрение законопроекта назначено на 5 июня. – Ред.), он
говорить не берётся. «На отдельных западных территориях, у домов, где живут родители
депутатов, собиравшихся голосовать на наш проект, устраивали пикеты и нагнетали
ситуацию вокруг этих семей. Людей просто запугивают. Но нас не так то просто запугать,
Если мы приняли какое-то решение, мы будем отстаивать его до конца», – заключил
лидер фракции ПР в парламенте (Александр Ефремов считает, что депутаты-
противники языковой реформы просто не читали их законопроект // CXID-INFO
(http://cxid.info/96237.html). – 2012. – 29.05).

***

Народный депутат Украины, член фракции Партии регионов Олег Надоша
считает, что драки в парламенте – это признак демократии.

По его словам, последняя драка в парламенте разгорелась вокруг «языкового
вопроса» и должна была мобилизировать электорат оппозиции.

«Я считаю, что это сделано для того, чтобы мобилизовать свой электорат. Люди,
которые считают, что они переживают за украинский язык – соберутся вокруг оппозиции,
которая его защищает. А кто против – то, видно, сторонники Партии регионов.
Мобилизируются электоральные поля», – сказал депутат.

В то же время депутат отметил, что зал парламента не рассчитан на драки.
«Но в этом случае, это показывает, что мы имеем демократический строй в стране.

Вы представляете такую драку в парламенте Беларуси или России? Это пример
демократии. Имеем то, что имеем», – сказал Надоша (ПР: драки в парламенте – это
признак демократии // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/05/29/153497_pr_draki_parlamente_priznak.html). – 2012. – 29.05).

***

Нинішня парламентська більшість збережеться до завершення каденції, оскільки її
створено навколо реалізації реформ Президента України, заявив, народний депутат, член
парламентської фракції Партії регіонів, представник глави держави у Верховній Раді
Юрій Мірошниченко.

«Я вважаю, що парламент – це стрижневий інструмент демократії, головний
майданчик для реалізації політики», – зазначив народний депутат.

http://cxid.info/96237.html
http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/05/29/153497_pr_draki_parlamente_priznak.html
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На переконання політика, у Верховній Раді відбудеться голосування щодо
законопроекту про основи державної мовної політики. Юрій Мірошниченко додав, що для
Партії регіонів це питання є принциповою демонстрацією послідовності і виконання
передвиборних обіцянок. Також, на його думку, парламент підтримає законопроект про
недоторканність депутатів.

Парламентарій висловив упевненість у тому, що нинішня більшість у ВР
збережеться до завершення каденції, оскільки, «вона створена навколо реалізації реформ
Президента» (Юрій Мірошниченко: Нинішню парламентську більшість створено
навколо реалізації реформ Президента // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11269). – 2012. – 29.05).

***

Народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів, голова ФСТ
«Динамо» Віктор Корж переконаний, що відкриття Олімпійського дому свідчить про
системний підхід влади до розвитку спорту в Україні. Про це він заявив 29 травня на
відкритті Олімпійського дому в Києві.

«Влада в черговий раз довела,  що вона послідовно і систематично виконує свої
зобов’язання щодо приведення України до європейських стандартів життя, сприяє
популяризації олімпійських принципів та ідеалів, пропагує принципи здорового способу
життя», – зазначив Віктор Корж, наголосивши на тому, що особиста участь у заході
Президента України свідчить про належний рівень уваги влади до питань розвитку спорту
в країні.

За словами народного депутата, це неординарна подія в житті української спортивної
спільноти, адже сама ідея створення «осередку, який би став центром олімпійського руху
та об’єднав під своїм дахом всі олімпійські федерації, апарат НОКу та інші спортивні
структури», з’явилася у далекому 2003 р. На той час Віктор Янукович не лише очолював
Уряд, а й займав посаду президента НОК.

Протягом багатьох років питання виділення окремої будівлі для олімпійців не
вирішувалося, більшість олімпійських федерацій сьогодні не мають власних приміщень,
через що ускладнюється їх робота. «Відкриття цього олімпійського центру підтверджує
те, що розвиток спорту в Україні є одним із важливих аспектів державної політики. Адже
Президент України Віктор Янукович, відкриваючи нове приміщення Олімпійського дому,
зауважив, що підготовка олімпійців завжди вимагає від тренерів, спортсменів найвищого
напруження та підняття спортивного духу і можливостей людини. Одночасно він зробив
наголос на необхідності створення гідних умов для тих людей, які «рухають фізкультуру і
спорт у суспільство й у світі, і в Україні, ведуть пропаганду здорового способу життя», –
сказав політик.

Також Віктор Корж із гордістю зазначив, що найпершу прес-конференція у новому
Олімпійському домі буде присвячено вшануванню найкращого спортсмена квітня за
версією НОК – срібного та бронзового призера чемпіонату Європи з дзюдо динамівця
В. Сороки (Віктор Корж: Президент України визначає розвиток спорту як запоруку
здоров’я нації // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11270). – 2012. – 29.05).

***

Нардеп-регионал Василий Хара считает, что при рассмотрении в Верховной Раде
законопроекта Колесниченко – Кивалова об основах государственной языковой политики,
которое закончилось массовой дракой, фракция Литвина предала фракцию Партии
регионов.
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«Иначе, как предательством, я это назвать не могу. Они нас подставили. Теперь
люди говорят: «А, вы специально этот законопроект провалили, знали же, что голосов не
наберется». Да не знали мы! Нам в глаза лгали, заявляя, что поддержат. Ни о какой
принципиальности речь и не шла. Заверять в поддержке и демонстративно отступить в
последний момент – предательская позиция», – возмутился Хара (Партия регионов
обвиняет фракцию Литвина в предательстве // PRESIDENT.org.ua
(http://president.org.ua/news/news-321042/). – 2012. – 30.05).

***

Народные депутаты от Партии регионов, представляющие западные регионы
Украины, готовы устроить демарш во время голосования за языковой законопроект. Для
этих нардепов проголосовать за этот законопроект – это поставить крест на собственной
политической карьере.

В неудобном положении оказались львовяне Петр Писарчук и Александр
Горошкевич, тернопольчанин Орест Муц, червоновчанин Николай Романюк, а также те
регионалы, которые всерьез рассчитывают выиграть округа в Центральной Украине.

Некоторые, как Горошкевич, еще в раздумьях. «У меня есть время подумать», –
сказал он.

Писарчук открыто заявил, что законопроект не поддержит: «Я с большим уважением
отношусь к людям,  которые считают своим родным языком русский,  и не могу кидать
камни в Колесниченко, который представляет избирателей Севастополя, где, к
сожалению, украинский язык не так распространен. Но я представляю другой регион и
знаю, как трепетно галичане относятся к украинскому языку. Учитывая эту ситуацию, я не
смогу голосовать за закон».

Несложно предположить, что все «западенцы» поступят так же, как Писарчук (В
Партии регионов зреет бунт из-за языка // Молодогвардеец
(http://www.mgm.com.ua/modules.php?name=News&file=article&sid=5208). – 2012. –
30.05).

***

Поправки в закон о выборах, предложенные в законопроекте № 10533, носят
исключительно технический характер. Об этом заявил народный депутат Украины,
член парламентской фракции Партии регионов, член Комитета Верховной Рады по
вопросам правосудия Дмитрий Шпенов.

Предложенные изменения в закон о выборах никак не затрагивают
фундаментальные принципы действующего избирательного законодательства. «Речь идет
лишь об исправлении технических ошибок, которые в процессе работы выявила ЦИК.
Никакой политики в законопроекте нет», – пояснил парламентарий.

Он отметил, что Партия регионов поддерживает предложения Центризбиркома,
поскольку заинтересована в том, чтобы выборы прошли честно и открыто.

«Надеюсь, наши коллеги по парламенту внимательно прочитают законопроект и
увидят, что никаких радикальных изменений закона, которые сейчас некоторым
мерещатся, никто не предлагает», – подчеркнул Шпенов (В ПР настаивают, что лишь
«технически» исправят избирательные правила // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/05/30/153704_pr_nastaivayut_lish.html). – 2012. – 30.05).

***

Партія регіонів виступає за чесні вибори, й про застосування адміністративного
ресурсу не йдеться та не йтиметься, адже перемога кандидатів залежатиме від виборців, а

http://president.org.ua/news/news-321042/
http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/05/30/153704_pr_nastaivayut_lish.html
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не від чиновників. Про це сказав народний депутат України, член парламентської
фракції Партії регіонів Григорій Смітюх.

На думку народного депутата, виборча кампанія має розпочинатися заздалегідь, до
виборчого процесу. Адже робота парламентаріїв полягає також і в тому, щоб працювати в
регіонах, зустрічатися з виборцями, вирішувати питання соціального значення.

На переконання Г. Смітюха кандидат у депутати має йти до виборців «не з пайками,
продовольчими подарунками, а з тією роботою, яку виконав за попередні роки».

Політик зазначив, що питання про те, чи балотуватиметься кандидат за списком чи у
мажоритарному окрузі, – визначатиме з’їзд. «Партія зацікавлена в перемозі висунутих
кандидатів. Ми виступаємо за чесні вибори», – наголосив він.

Парламентарій звернув увагу на те, що про застосування адміністративного ресурсу
на виборах не йтиметься, адже бути тому чи іншому кандидату депутатом – залежатиме
лише від виборців,  а не від чиновників.  «Я не погоджуюся з тією точкою зору,  що
адміністративний ресурс якимось чином зараз може конкретно впливати на конкретного
кандидата», – зауважив він.  «Не думаю,  що від того чи іншого чиновника залежить бути
кандидату народним депутатом чи не бути, тобто вибере його населення чи ні. В нас люди
розумні, і це показали попередні вибори», – резюмував Григорій Смітюх (Григорій
Смітюх: Бути тому чи іншому кандидату депутатом – залежатиме лише від
виборців, а не від чиновників // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11281). – 2012. – 30.05).

***

Народний депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів,
голова підкомітету з питань соціального захисту та соціальних гарантій, рівня життя
і повернення заощаджень населенню Комітету Верховної Ради з питань соціальної
політики та праці Олександр Стоян запевнив, що процес виплат компенсацій
вкладникам колишнього Ощадбанку, як і обіцяв Президент України, розпочнеться вчасно,
а саме з 1 червня.

«Для здійснення виплат компенсацій вкладникам колишнього Ощадбанку з 1 червня
є всі необхідні кошти», – зауважив народний депутат і додав, що, попри масштабність
завдань, Україна не планує накопичувати зовнішні запозичення, запроваджувати
податковий тиск на бізнес або друкувати зайві гроші.

За словами О. Стояна розпочати процес виплат знецінених заощаджень колишнього
Ощадбанку СРСР дозволило зростання української економіки.

«Уряд подбав, аби громадяни були забезпечені умовами для проведення виплат без
будь-яких черг та затримок», – наголосив політик, а також сказав, що для Партії регіонів
завершити виплати обіцяної «тисячі» з втрачених коштів Ощадбанку Радянського Союзу –
справа честі.

«За роки незалежності проблему знецінених коштів вирішено так і не було. І жоден
уряд не підходив до її вирішення так комплексно, як запропоновано в соціальних
ініціативах Президента», – резюмував він (Олександр Стоян: Уряд подбав про
забезпечення умов для проведення виплат вкладникам Ощадбанку СРСР без будь-яких
черг та затримок // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11287). – 2012. – 30.05).

***

Світова, європейська спільнота має розуміти, за рахунок яких серйозних зусиль, в
який складний та відповідальний момент – в умовах світової економічної й фінансової
криз, у важкі часи виходу з них, на фоні нинішніх економічних негараздів в ЄС – наша
країна реалізовує програму підготовки і проведення футбольного чемпіонату Євро-2012.
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Про це сказав народний депутат, заступник голови парламентської фракції Партії
регіонів, радник Президента України Анатолій Кінах.

«На всіх етапах підготовки до Євро-2012 ми розглядали і розглядаємо цю роботу як
невід’ємну частину інтеграції України в європейський, світовий простір, як додаткову
можливість широко презентувати нашу державу, що динамічно розвивається, розповісти
про її економічні, інвестиційні, культурні можливості, людський, гуманістичний
потенціали. Це наш національний проект, який працюватиме і після проведення Євро-
2012 в контексті розвитку України як сучасної демократичної європейської держави», –
зазначив він.

У цьому сенсі політик вважає заяви деяких європейських політиків і представників
громадськості, що пов’язані з так званим політичним бойкотом Євро-2012, спроби
звинуватити українське суспільство в проявах расизму абсолютно необґрунтованими.
«Україна –  багатонаціональна,  толерантна й дружня до сусідів держава,  що
підтверджують висновки Європейського Союзу, Європарламенту, Венеціанської комісії.
За всі роки незалежності наша країна зарекомендувала себе в світі як одна з кращих за
міжнаціональними стосунками, за 20 років в українській історії не було жодного
серйозного конфлікту на цьому ґрунті», – наголосив А. Кінах.

За його словами, Україна й далі будуватиме політику громадянської довіри, дружніх
відносин між людьми, створюватиме рівні умови для життя, розвитку, захисту прав та
свобод громадян, незалежно від їх національності чи кольору шкіри. «Ділова
громадськість, асоціації й об’єднання бізнесу, УСПП, Економічна рада категорично не
сприймають необґрунтованих звинувачень націоналістичного спрямування та тон, яким
вони часто проголошуються. Українська громадськість завжди відкрита до діалогу, готова
разом зі своїми зарубіжними колегами будувати наш спільний європейський дім, де
панують високі демократичні цінності, розвивається економіка, де в громадський
свідомості формується шанобливе та дбайливе ставлення до людини», – резюмував
народний депутат (Анатолій Кінах: Спроби звинуватити Україну у проявах расизму є
безглуздими // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11301). – 2012. – 30.05).

***

Предложение спикера украинского парламента Владимира Литвина во время визита
в Воронеж использовать русский язык как язык межнационального общения является
попыткой освободить его от государственной поддержки и защиты, а также оставить
языком улицы, кухни и рынка. Об этом заявил народный депутат Украины,
заместитель председателя парламентской фракции Партии регионов Вадим
Колесниченко.

«Выступая перед коллегами в Воронеже, господин Литвин продемонстрировал либо
дремучее незнание законов Украины и международных обязательств, либо умышленно
попытался ввести в заблуждение общественность», – отметил он.

По его словам, заявление спикера Верховной Рады о том, что в Украине «прекрасно
работает» Закон Украинской ССР о языках образца 1989 г., не соответствует
действительности. «На территории Украины действуют лишь те законы УССР, которые не
противоречат законам современного Украинского государства», – пояснил политик и
напомнил, что за последние 20 лет в нашей стране принято более 80 законов,
исключающих использование любого другого языка, кроме украинского. «Следовательно,
закон, о котором вел речь Литвин, уже не действует. От него осталось одно лишь
название», – добавил депутат-регионал.

По убеждению парламентария, предложение господина Литвина использовать
русский в качестве языка межнационального общения направлено только на то, чтобы
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«освободить его от государственной поддержки и защиты, оставить языком улицы, кухни
и рынка».

В. Колесниченко также напомнил, что более 95 % всей периодики и книг в Украине
издается именно на русском языке. «Это юридический факт, который засвидетельствовал,
что попытка жесткой и насильственной украинизации не состоялась. Фактически люди
своими деньгами голосуют за то, чтобы читать именно на русском языке. Поэтому
господину Литвину, наверное, стоило бы 22 раза подумать перед тем, как делать
заявления, которые дискредитируют как украинское сообщество, так и его самого», –
заявил он.

Политик также подчеркнул, что европейское сообщество официально указало
Украине на необходимость скорейшего принятия языкового законодательства, которое бы
целиком и полностью обеспечило права граждан и их интеграцию в украинскую
политическую нацию (Вадим Колесниченко: Предложение Литвина использовать
русский как язык межнационального общения – попытка лишить его
государственной поддержки и защиты // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11297). – 2012. – 30.05).

***

Народный депутат фракции Партии регионов Дмитрий Святаш считает, что
утверждение главы фракции «БЮТ–Батьківщина» Андрея Кожемякина о том, что
изменения законодательства о выборах приведут якобы к фальсификациям на выборах,
свидетельствуют об убеждении оппозиция в своем поражении.

«Со слов представителей оппозиции, все изменения к законодательству о выборах,
инициированные кем-либо, кроме них, обязательно ведут к фальсификациям. Это
элементарный пораженческий синдром – бедная оппозиция не просто не уверена в своих
силах, она убеждена в поражении», – отметил депутат.

По его словам, изменения к закону о выборах проложили члены ЦИК, в частности,
Михаил Охендовский и Андрей Магера.

«Изменения, которые будут внесены в закон о выборах народных депутатов,
предлагают усовершенствовать данный документ во избежание двойного прочтения
различных норм. Например, согласно действующему законодательству один человек
может выдвигаться одновременно в 225 округах. То, что это не запрещено законом,
является абсурдом», – подчеркнул Святаш.

«Подобные ляпы необходимо убрать и не позволить фальсифицировать таким
людям,  как господин Тягнибок (лидер ВО «Свобода»),  который сказал,  что даже если он
пройдет в народные депутаты по списку,  а где-то будут довыборы,  то уже,  будучи
народным депутатом, он выдвинет свою кандидатуру по мажоритарному округу», –
добавил политик (Оппозиция уверена в своем поражении – регионал // Главком:
Новости политики и экономики (http://glavcom.ua/news/81250.html). – 2012. – 30.05).

***

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов,
член Комитета Верховной Рады по вопросам транспорта и связи Виктор Янукович
считает, что рывок в строительстве и ремонте автомобильных дорог, который произошел
за последнее время, является для Украины уникальным явлением.

«За всю историю независимости ничего подобного не было. Появилось много новых
развязок, качество основных магистралей улучшилось в разы, разумеется, над
второстепенными трассами еще нужно работать», – отметил политик.

«Я езжу по всей Украине,  и на эти моменты обращаю особое внимание,  поэтому с
уверенностью могу сказать, что сегодня у нас появились очень приличные трассы, не

http://glavcom.ua/news/81250.html
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хуже европейских. Сделанные капитальные инвестиции в ходе Евро, конечно, не окупятся
в кратчайшие сроки,  но все это –  задел на много лет вперед»,  –  добавил он (Виктор
Янукович: Рывок в строительстве и ремонте дорог, который произошел за последнее
время в Украине, уникален // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11350). – 2012. – 31.05).

***

Оскільки газова система України монополізована, ціна на газ для населення в усіх
регіонах має бути однаковою. Таку думку висловив народний депутат, член
парламентської фракції Партії регіонів, заступник голови Комітету Верховної Ради з
питань будівництва, містобудування і житлово-комунального господарства та
регіональної політики Ігор Лисов.

«Я знаю практику інших країн, де немає різниці в ціні на газ або на енергоносії між
промисловістю й населенням. Просто населення має адресні дотації. Вважаю, що ціну на
газ не можна диференціювати за різними регіонами – вона має бути однаковою», –
зазначив депутат.

Політик також зауважив, що диференційовані тарифи на воду запроваджують тому,
що деякі регіони «живуть на воді», а в деякі треба тягнути десятки кілометрів водогону.
«На воду вводять диференціацію з однієї простої причини: адже кожен обсяг води, який
надходить, наприклад, до Одеси, у десять разів дорожче, ніж той самий обсяг у Києві.
Адже в Одесі потрібно протягнути 70 км водоводу. Деякі регіони беруть воду з
артезіанських свердловин, а деякі просто живуть на воді, тому там є диференціація», –
зазначив І. Лисов.

Крім того, він повідомив, що система водовідведення є комунальною власністю, а
газова система монополізована НАК «Нафтогаз України». «До того ж, вода є
комунальною власністю, і там уже у вартість входить ціна: скільки коштує вода для того
чи іншого регіону, як складно видобувати воду. Наприклад, у Києві – легко, адже є
Дніпровський і Деснянський водозабори та Бортницька станція аерації. Тому я вважаю,
що стосовно газу політика має бути однаковою в усіх регіонах,  оскільки це –  одна
мережа», – додав він (Ігор Лисов: Для всіх регіонів України ціна на газ має бути
однаковою // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11339). – 2012. – 31.05).

***

Решение Конституционного Суда, согласно которому народные депутаты имеют
право вносить на рассмотрение Верховной Рады законопроекты о денонсации
международных договоров, никоим образом не касается «Харьковских соглашений». Об
этом заявил народный депутат от Партии регионов Владислав Забарский.

«Конституционный Суд признал, то, что народные депутаты могут быть
инициаторами денонсации международных договоров, ни слова про «Харьковские
соглашения» в решении Суда нет», – сказал он.

В то же время, еще один народный депутат Украины от Партии регионов Владимир
Олийнык считает, что для того, чтобы денонсировать «Харьковские соглашение» нужно
понимать последствия такого решения. Он считает, что ответственные политики, не
пойдут на такой шаг, не проговорив, к чему это может привести.

«Пожалуйста, вносите законопроект, но его надо потом включить в повестку дня –
найти 226 депутатов, провести обсуждение, а затем принять. Нужно понимать правовые и
политические и финансовые последствия такого решения. Если есть такое понимание,
есть депутаты, готовые еще добавить 100 дол. к цене на газ, и оппозиция будет считать,
что она не критична,  то я хотел бы,  чтобы они спросили у избирателя,  готов ли он

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11350
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11339
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получить такое прибавление», – сказал Олийнык (В ПР заявляют:  решение КС не
касается «Харьковских соглашений» // Главное (Харьков)
(http://glavnoe.ua/news/n101883). – 2012. – 31.05).

***

Политики, поддерживающие экс-президента Виктора Ющенко, хорошо знают своих
единомышленников. Именно поэтому они и формируют свою оппозицию. Об этом заявил
народный депутат от Партии регионов Владимир Олийник.

«Вокруг Ющенко сейчас группируются те политики, кто не вошел в объединенную
оппозицию, которую создали БЮТ и «Фронт Змін», объявив себя единственно
правильной оппозицией. Они хорошо знают своих соратников, и потому прекрасно
понимают, что заявление Юлии Тимошенко о необходимости объединения предписывает
оппозиционерам «любить» друг друга стиснув зубы. А когда они придут к власти, что
начнется? Выяснения, кто из них гетьман, ссоры и так далее», – сказал он.

Олийник считает, что в Украине сложилась уникальная ситуация с оппозицией:
«Избиратели видят не только ту оппозицию, которая вселяет надежды, а и ту, которая уже
была при власти.  И поэтому все упреки,  которые оппозиционеры адресуют власти,  – это
одновременно и упреки в их сторону», – отметил он (В Украине сложилась уникальная
ситуация с оппозицией – Олийник // ПОЛЕМИКА (http://www.polemika.com.ua/news-
89747.html). – 2012. – 31.05).

***

Народный депутат Украины, член фракции Партии регионов и постоянный
представитель Президента в Верховной Раде Юрий Мирошниченко признался, что и
для его семьи проблема языка является актуальной.

По его убеждению,  чиновник должен знать столько языков,  сколько существует
общин и национальностей на территории, на которой он работает.

«Если это Крым, а крымские татары составляют 10 % от населения, то,
многоуважаемые чиновники Крыма: учите крымско-татарский язык и будьте готовы, что к
вам придет человек, который напишет заявление на крымско-татарском или захочет при
рассмотрении своего дела в суде пользоваться родным языком», – подчеркнул
парламентарий.

Он также привел пример США, где чиновники обязаны говорить на всех языках,
которые существуют в штате (Моя мама не владеет письменным украинским, и это
раздражает, – регионал Мирошниченко // «Цензор.НЕТ»
(http://censor.net.ua/news/207544/moya_mama_ne_vladeet_pismennym_ukrainskim_i_eto_ra
zdrajaet_regional_miroshnichenko). – 2012. – 31.05).

***

Вопросы охраны материнства и детства являются приоритетом государственной
политики. Об этом в Международный день защиты детей заявила народный депутат,
член парламентской фракции Партии регионов, председатель парламентского
Комитета по вопросам здравоохранения Татьяна Бахтеева.

«Сегодня в Украине проживает почти 8 млн. детей (7 971 638 чел.) и каждый из нас,
убеждена, мечтает видеть наших детей здоровыми и счастливыми. Как народный депутат
Украины могу отметить, что за 20 лет независимости Украины нам удалось создать
довольно мощную законодательную базу в сфере охраны детства. За этот период
ратифицированы практически все Международные Конвенции, направленные на защиту
интересов и прав ребенка», – отметила она.

http://glavnoe.ua/news/n101883
http://www.polemika.com.ua/news-89747.html
http://www.polemika.com.ua/news-89747.html
http://censor.net.ua/news/207544/moya_mama_ne_vladeet_pismennym_ukrainskim_i_eto_razdrajaet_regional_miroshnichenko
http://censor.net.ua/news/207544/moya_mama_ne_vladeet_pismennym_ukrainskim_i_eto_razdrajaet_regional_miroshnichenko
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«Мне как политику, врачу и матери приятно сознавать, что Президент уделяет
первоочередное внимание вопросам охраны материнства и детства, понимая, что будущее
нации зависит от того, насколько здоровыми будут рождаться ее дети. Ведь общеизвестно,
что состояние дел в сфере перинатальной медицинской помощи является зеркалом,
отражающим уровень заботы государства о своем будущем», – добавила депутат
(Татьяна Бахтеева: Власть уделяет первоочередное внимание вопросам охраны
материнства и детства, понимая, что будущее нации зависит от того, насколько
здоровые дети // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11404). – 2012. – 1.06).

***

Реакция российской стороны на заявление украинского правительства о готовности
Кремля пересмотреть газовые контракты является неадекватной. Такое мнение выразил
депутат Верховной Рады от Партии регионов Анатолий Кинах.

«Нам немного непонятна такая эмоционально-нервная реакция российской стороны,
что этот вопрос не рассматривался и что он может рассматриваться только в контексте
выполнения контрактов подписанных в январе 2009 г. правительством Ю. Тимошенко», –
сказал он.

По его словам,  в Москве неправильно истолковали слова украинского премьера
Николая Азарова. «Договоренности не было. Речь идет о том, что мы продолжаем диалог.
И никто из украинской стороны официально не говорил, что принято решение о
пересмотре газовых соглашений 2009 г.», – пояснил А. Кинах (ПР удивилась
неадекватности России // «МинПром» (http://minprom.ua/news/96213.html). – 2012. –
1.06).

***

Через значні обсяги дефіциту Пенсійного фонду накопичувальну пенсійну систему
не вдасться запровадити найближчими роками. Таку думку висловив перший заступник
голови Комітету Верховної Ради у справах пенсіонерів, ветеранів та інвалідів,
народний депутат України від КПУ Петро Цибенко.

«Ініціатива щодо запровадження накопичувальної пенсійної системи пов’язана із
законом від 2004 р. про загальнообов’язкове державне пенсійне страхування. У ньому
прописано умови запровадження накопичувальної складової. Але найголовнішою умовою
в даному питанні є бездефіцитність бюджету Пенсійного фонду. Лише за такої умови
можливе запровадження накопичувальної складової. У нас минулого року дефіцит
становив приблизно 33 млрд грн, цьогоріч цей показник сягне 18–20 млрд. Тому про
бездефіцитний Пенсійний фонд не може бути й мови – наступного року його знову очікує
дефіцит. І я навіть не впевнений, що накопичувальна система запрацює з 2014 р.», –
зазначив П. Цибенко.

За словами парламентаря, пенсійна реформа, яка започаткована в Україні,
відбувається за рахунок пенсіонерів, тому вона не може принести ефективних результатів.

«Скандальний законопроект № 9127, який минулого тижня включений до порядку
денного сесії Верховної Ради,  свідчить про те,  що влада й далі проводить свій курс на
обмеження пільг. У ньому лише перший розділ присвячений судочинству», – наголосив
П. Цибенко.

Народний депутат вважає, що уряд досі намагається виконати зобов’язання перед
міжнародними фінансовими організаціями за рахунок соціально вразливих верств
населення (Петро Цибенко: Найближчими роками накопичувальної пенсійної
системи в Україні не буде //  Компартія України (http://www.kpu.ua/petro-cibenko-

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11404
http://minprom.ua/news/96213.html
http://www.kpu.ua/petro-cibenko-najblizhchimi-rokami-nakopichuvalno�-pensijno�-sistemi-v-ukra�ni-ne-bude/
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najblizhchimi-rokami-nakopichuvalnoї-pensijnoї-sistemi-v-ukraїni-ne-bude/). – 2012. –
28.05).

***

Кабинет Министров еще не определил механизм получения ипотечных кредитов. Об
этом заявил народный депутат от КПУ Украины Спиридон Килинкаров.

«Ипотечное кредитование, предусматривает компенсацию банкам процентной
разницы по кредиту. Для этого необходимы немалые дотации из государственного
бюджета. На данный момент, это единственный способ дать возможность молодым
семьям приобрести собственное жилье. Но в информационном пространстве, нет четкого
определения кто, когда, под какой процент может претендовать на участие в
государственной программе», – заявил Килинкаров.

По его словам, со дня этой инициативы прошло уже два месяца, но Кабмин держит
всю информацию под секретом.

«Есть две возможных причины, по которым мы не видим условий кредитования.
Либо это очередной предвыборный мыльный пузырь, либо чиновники еще сами не знают,
как определить порядок участия в ипотеке и где взять на это все средства», – предположил
политик (Килинкаров рассказал об «очередном предвыборном мыльном пузыре» //
Луганск. Комментарии (http://lugansk.comments.ua/news/2012/05/29/094125.html). – 2012.
– 29.05).

***

В принятии закона о языках не заинтересована «партия власти». Об этом в заявил
нардеп от КПУ Евгений Царьков.

«Я на встрече получаю жалобы от избирателей на то, что Партия регионов не
собирается решать языковую проблему. Наша фракция всецело поддерживает этот
законопроект, и готова была голосовать за него, даже в таком «обрезанном» виде, в каком
он сейчас рассматривается. Я могу привести пример Одессы – во время существования
«оранжевой» власти в городе было две украиноязычные школы, сейчас ситуация обратная
– осталось всего две русскоязычные», – рассказал он.

По словам нардепа, языковой вопрос партия власти решать не намерена: «Еще утром
в день рассмотрения законопроекта мы уже знали, что готовится имитация срыва
рассмотрения. Я лично видел, что Литвин сорвал рассмотрение. Провести закон через
Раду можно было в два счета. Пусть не ссылаются на «тушек», «тушкам» что наверху
скажут, то они и сделают. Если бы ПР хотела принять этот законопроект, то сколько бы
оппозиционеры ни кричали «Слава Україні», проголосовали бы как нужно. Сам
Президент сорвал решение этого вопроса», – заявил Царьков.

По мнению коммуниста,  это было сделано для того,  чтобы не «объяснять народу,
почему одинаково плохо живется и в Одессе,  и во Львове,  и в Донецке»:  «Вокруг этого
вопроса еще будут нехорошие дела, будет нагнетаться обстановка. Нерешенность
языковой проблемы выгодна и регионалам,  и националистам –  первые могут кивать на
«бандеровцев», вторые – винить в проблемах народа «бело-синюю банду».

«Русский язык – язык межнационального общения большого количества людей,
русскоязычные украинцы составляют отнюдь не меньшинство. Приведу пример: в
Болградском районе Одесской области 60 % – болгары, гагаузы – 20 %, русские – 10,
украинцы – 6 %, албанцы – 2. И все говорят на русском языке. Тимошенко в кулуарах
Рады общалась на русском языке. Ставнийчук лицемерит – она тоже в быту общается на
русском. Яворивский, Мовчан в буфете Рады просят российский сыр и московскую
колбасу на русском языке, им ее дают, и проблем никаких нет. Уничтожение русского
языка как языка межнационального общения выгодно Западу», – считает Царьков.

http://www.kpu.ua/petro-cibenko-najblizhchimi-rokami-nakopichuvalno�-pensijno�-sistemi-v-ukra�ni-ne-bude/
http://lugansk.comments.ua/news/2012/05/29/094125.html
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Он также заявил, что в ближайшем времени КПУ ждет решения Верховного Суда о
проведении национального референдума по русскому языку (Нерешенность языкового
вопроса выгодна и регионалам, и националистам – Царьков // ПОЛЕМИКА
(http://www.polemika.com.ua/news-89497.html). – 2012. – 29.05).

***

МВФ предлагает Украине отказаться от субсидий, которыми, якобы, покрывается
четыре пятых стоимости импортного газа – специалисты Фонда в очередной раз
подтвердили свой «профессионализм», из-за которого множество стран полностью
обанкротились.

Так народный депутат Украины от КПУ Владимир Матвеев прокомментировал
заявление главы миссии МВФ Кристофера Джарвиса о том, что Фонд готов вернуться к
обсуждению вопроса финансирования Украины, когда увидит намерение властей
продолжить соответствующие реформы. Господин Джарвис объяснил, что речь идет об
увеличении тарифов на газ и отопление для населения и проведении регулярных
повышений в будущем, при условии отмены субсидий.

«Компетентность» специалистов МВФ не оставляет сомнений в том, почему рушатся
экономики стран, на «помощь» к которым они приходят, – констатировал Владимир
Матвеев. – Между тем, не надо быт семи пядей во лбу и сильно разбираться в украинских
реалиях, чтобы понимать несколько очевидных вещей. Во-первых, Украине вообще не
нужно субсидировать покупку газа для нужд ЖКХ. Ведь для этого вполне достаточно газа
собственной добычи, цену на который устанавливает государство – он дешевый, его
вообще можно по себестоимости продавать. Другое дело, что МВФ нашим буржуазным
политикам запрещает это делать. Собственно, именно из-за этого запрета парламент и
отверг 15 мая проект постановления, предполагавшего направление газа собственной
добычи на нужды населения. Показательно то, что указки МВФ преданно выполняют не
только представители власти, которая выпрашивает у него кредит, но и фракция БЮТ,
которая, собственно, и выдвинула этот законопроект, но отказалась за него голосовать. И
это понятно,  ведь БЮТ-овцы хотят вернуться к власти и тоже приступить к дерибану
средств МВФ. Тем более что именно Тимошенко пригласила Фонд в Украину…».

Кстати, забавно было услышать из уст Кристофера Джарвиса социалистическую
риторику, когда тот предложил украинской власти усилить налогообложение
состоятельных граждан. «Это заявление главы миссии МВФ вызывает особое умиление, –
заметил депутат-коммунист.  –  И дело даже не в том,  что предложение это поступило из
цитадели капитализма и только после рекомендаций обложить весь народ податью на газ.
Дело в том, что после повышения цены на газ в ближайшую зиму, сначала коммуналку, а
потом и всю экономику ожидает неминуемая катастрофа – люди не смогут платить за
тепло и перестанут это делать. И тут уже никакие налоги на богатство страну не спасут»
(Владимир Матвеев: После повышения цены на газ для населения всю экономику
Украины ожидает катастрофа // Компартія України (http://www.kpu.ua/vladimir-
matveev-posle-povysheniya-ceny-na-gaz-dlya-naseleniya-vsyu-ekonomiku-ukrainy-ozhidaet-
katastrofa/). – 2012. – 29.05).

***

Компартия выступает за то, чтобы украинцы платили за жилищно-коммунальные
услуги только 10%  от доходов.  Об этом заявила народный депутат Украины, первый
секретарь Харьковского обкома КПУ Алла Александровская.

«Члены семьи получают зарплату и сразу 15 % должны отдать за коммунальные
услуги. А питание, лекарства? Мы хотим, чтобы украинцы платили за жилищно-

http://www.polemika.com.ua/news-89497.html
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коммунальные услуги только 10 % от доходов. Государство большую часть содержания
жилищно-коммунального хозяйства должно взять на себя», – сказала коммунист.

По мнению народного депутата, если эту норму удастся принять, коммунальные
службы все равно не останутся в убытке.

«Они будут получать 100 % оплаты по тарифам,  просто разницу за тех,  у кого есть
субсидия, покроет государство. Бюджет страны это «потянет», если мы будем
преодолевать теневую экономику и повышать людям зарплаты, тогда и субсидии будут не
нужны. Граждане сами справятся с оплатой коммунальных платежей и без помощи
государства», – уверена А. Александровская.

Но, по словам депутата, когда украинцы станут платить за «коммуналку» лишь 10 %
от зарплаты – неизвестно.

«Мы не раз пытались ввести эту норму через Верховную Раду, но нас не
поддерживают другие фракции», – сказала А. Александровская (Алла Александровская:
Украинцы должны платить за коммунальные услуги не больше 10 % от доходов //
Компартія України (http://www.kpu.ua/alla-aleksandrovskaya-ukraincy-dolzhny-platit-za-
kommunalnye-uslugi-ne-bolshe-10-ot-doxodov/). – 2012. – 30.05).

***

Норма, обязывающая переработчиков молока рассчитываться с поставщиками в
течение 7 дней, написана в интересах населения. Такое мнение выразила народный
депутат Украины, первый секретарь Харьковского обкома КПУ Алла
Александровская.

По словам парламентария, законопроект № 10456, а, точнее, норма о необходимости
рассчитываться с поставщиками молока в течение 7 дней, введена в законодательство
правильно.

Так, как отметила А. Александровская, на сегодняшний день сборщики молока или
посредники часто и надолго задерживают выплаты за сырье, мотивируя отсутствием денег
до реализации готовой продукции.

После принятия этого законопроекта, как отметила депутат-коммунист,
перерабатывающие предприятия будут знать, что задержки быть не может и будут
выплачивать все в полном объеме.

При этом А. Александровская подчеркнула, что оплата за прием сырья при
производстве молокопродуктов – равно как и в производстве хлеба или подсолнечного
масла – должна производиться сразу, без отсрочек.

22 мая Верховная Рада Украины приняла в первом чтении проект Закона «О
внесении изменений в Закон «О государственной поддержке сельского хозяйства
Украины» относительно регулирования закупочных цен на молоко, который предлагает
внести молоко в список объектов государственного ценового регулирования.
Законопроект предусматривает, что переработчики должны будут производить расчеты за
сырье в течение 7 дней (Компартия поддерживает установление жестких сроков для
расчетов за прием молока от населения // Компартія України
(http://www.kpu.ua/kompartiya-podderzhivaet-ustanovlenie-zhestkix-srokov-dlya-raschetov-
za-priem-moloka-ot-naseleniya/). – 2012. – 30.05).

***

Народний депутат України від Компартії Алла Александровська вважає, що
віце-прем’єр-міністр, міністр соціальної політики Сергій Тігіпко, ініціювавши
законопроект про створення фінансової поліції, хоче когось працевлаштувати на хлібне
місце.
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«Я думаю,  що чиновник такого рівня когось хоче працевлаштувати на добре хлібне
місце. У нас в Україні правоохоронна система достатньо розвинена і, здається, охоплює
всі сфери життя держави.  По-перше,  є податкова інспекція,  у якої достатньо широкі
повноваження,  є УБОЗ.  Більше того,  у системі фінансового контролю є Контрольно-
ревізійне управління, є казначейство, яке контролює об’єми платежів», – зазначила
А. Александровська.

Врешті-решт,  за її словами,  в Україні працює Рахункова палата,  функції якої
полягають у контролі використання бюджетних коштів. Також вона практично контролює
сам уряд, як він виконує бюджетне законодавство.

Народний депутат наголосила, що сьогодні ніхто не заважає прокуратурі реагувати
на певні факти, пов’язані з фінансовими злочинами. Також СБУ ніхто не заважає
займатися аналітикою у сфері економічно-фінансової діяльності. У законах про
прокуратуру і СБУ прописані достатні повноваження.

«Що тоді?  Прокуратура не буде займатися цими питаннями,  а СБУ не буде
займатися аналітикою і контролем у сфері фінансової ситуації, яка може нести в собі
загрозу національної безпеки?! Це повний абсурд», – обурилася Алла Александровська.

«Тому я не розумію, для чого Тігіпко це робить. І можу припустити тільки одне – він
хоче влаштувати когось на добру роботу», – переконана депутат-комуніст (Алла
Александровська: Тігіпко хоче працевлаштувати когось на хлібне місце, просуваючи
фінансову поліцію // Компартія України (http://www.kpu.ua/alla-aleksandrovska-tigipko-
xoche-pracevlashtuvati-kogos-na-xlibne-misce-prosuvayuchi-finansovu-policiyu/). – 2012. –
30.05).

***

Новый Таможенный кодекс, впервые за 20 лет независимости Украины, объединил в
себе 65 законопроектов и законодательных инициатив, которыми пользовались все
стороны таможенной сферы.  Об этом заявил народный депутат Украины от фракции
Коммунистической партии Украины, один из авторов Таможенного кодекса Евгений
Царьков.

По словам коммуниста, редакция Таможенного кодекса разрабатывалась совместно
со всеми заинтересованными сторонами – профильным комитетом, Гостаможслужбой,
депутатами, экспортерами и импортерами, которые заинтересованы в правильных
формулировках норм этого документа.

«По сравнению с Налоговым кодексом, Таможенный не имел столько острых углов,
поскольку мы пытались учесть мнения всех, кого этот закон коснется», – сказал
Е. Царьков.

Главным плюсом нового Таможенного кодекса, по словам депутата, является то, что
он впервые за 20 лет объединил 65 законопроектов и законодательных актов в этой сфере.

«Это сбалансированный кодекс, который предотвращает коррупцию и контрабанду,
улучшает возможности украинцев и иностранцев, пересекающих границу, сокращает
права таможенников», – подытожил он.

Новый Таможенный кодекс вступает в действие с 1 июня 2012 г. (Евгений Царьков:
Новый Таможенный кодекс предотвратит коррупцию и контрабанду // Компартія
України (http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-novyj-tamozhennyj-kodeks-predotvratit-
korrupciyu-i-kontrabandu/). – 2012. – 31.05).

***

Похоже, что президентская Семья в ближайшее время может оформить развод с
Владимиром Литвином, который славится своим умением постоянно менять
политических партнеров и оставаться у государственной кормушки при любой власти.

http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-novyj-tamozhennyj-kodeks-predotvratit-korrupciyu-i-kontrabandu/
http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-novyj-tamozhennyj-kodeks-predotvratit-korrupciyu-i-kontrabandu/
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Спровоцировать распад еще одной «бело-голубой» ячейки общества может позиция
Литвина по пресловутому «языковому» законопроекту. Можно считать, что попытка
Партии регионов продавить его принятие отчасти провалилась из-за того, что главный
парламентарий закрыл заседание. Не сделай он этого, неизвестно чем бы закончилась
битва за табло. Теоретически «регионалы» вполне могли бы устроить и ночное
голосование. Для них это – практика.

Похоже, Владимир Михайлович передумал участвовать в «языковом шабаше» ПР,
опасаясь утраты и без того ничтожно малых остатков электоральных симпатий. За
последние пару лет избиратели окончательно убедились в том, что спикер думает
исключительно о своем материальном благополучии и способах его поддержания.

25 мая фракция Народной партии Литвина заявила, что не будет голосовать за
законопроекты относительно языкового вопроса. Такое единогласное решение депутаты
приняли на своем заседании. «Мы давно высказали эту позицию и не меняли ее. Мы
постановили не отдавать ни единого голоса», – подчеркнула депутат Е. Ващук.

Еще более радикальным заявлением можно считать пятничное предложение спикера
распустить парламент и назначить внеочередные выборы. Литвин сказал, что
парламентаризм в стране окончательно разрушен. В ответ «регионалы» на его глазах
покрутили пальцем у виска. Новые выборы, а тем более досрочные, им совсем не нужны.
Они даже Конституцию решили переписывать. А Литвин вдруг такую околесицу несет?!
Интересно, возобновит ли ГПУ после «развода» Литвина с Януковичем дело Гонгадзе
(Грушевский А. Литвин опять меняет партнера... // Вечерние Вести
(http://gazetavv.com/news/policy/54904-litvin-opyat-menyaet-partnera.html). – 2012. – 29.05).

***

На референдуме стоило бы обсудить вопрос доверия к Президенту Виктору
Януковичу, а не языковую проблематику. Об этом заявил заместитель Председателя
Верховной Рады Украины, один из лидеров партии «Батьківщина» Николай
Томенко, комментируя заявления представителей большинства о возможности
проведения языкового референдума.

Он отметил, что идея с проведением референдума относительно языкового вопроса
не новая. По словам вице-спикера, люди, переживающие за единство страны, понимают,
что вынесение конфликтных и искусственных вопросов во время избирательной кампании
используются только для мобилизации избирателей. «Вполне понятно, что такие вопросы
не будут вызывать единства в обществе, а скорее раскалывать его по региональным
признакам», – сказал Томенко.

В то же время, добавил вице-спикер, сама идея референдума для определения
принципиальных вопросов, тревожащих украинских граждан, является хорошей.

«Если бы сегодня была возможность провести референдум, то стоило бы вынести
вопрос о доверии к деятельности Президента Украины», – сказал он.

По словам Томенко, если бы Президент не получил поддержки граждан, то стоило
бы поднимать вопрос о проведении досрочных выборов. «Оценка деятельности власти
является более насущной проблемой, чем «доставание из шкафа» языкового вопроса в
канун выборов», – отметил Томенко (Томенко: На референдум нужно вынести вопрос о
доверии к Януковичу // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/110841.html). – 2012. – 29.05).

***

Народные депутаты Украины Николай Томенко, Владимир Яворивский и
Юрий Одарченко зарегистрировали в парламенте проект постановления «О назначении

http://www.mignews.com.ua/ru/articles/110841.html
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очередных выборов Киевского городского председателя и внеочередных выборов
депутатов Киевского городского совета».

Депутаты настаивают на назначении даты выборов, поскольку 3 июня истекает срок
полномочий Черновецкого.

Законопроект предлагает назначить очередные выборы Киевского городского
председателя и внеочередные выборы депутатов Киевского городского совета на
воскресенье, следующее после завершения 60-дневного срока со дня вступления в силу
этого постановления, и провести их в порядке, определенном Законом Украины «О
выборах депутатов Верховной Рады Автономной Республики Крым, местных советов и
сельских, поселковых, городских председателей».

Обосновывая необходимость принятия постановления, ее авторы напоминают, что
нынешний Киевский городской председатель был избран на 4 года и срок полномочий
Черновецкого истекает 3 июня 2012 г.

В тоже время срок полномочий Киевского городского совета является недостаточно
определенным: по Конституции, которая действовала в 2008 году (когда проходили
выборы), он был избран на 5 лет, однако, как известно, Конституционный Суд признал
соответствующие положения неконституционными, вернув 4-летний срок избрания.

По результатам работы Временная следственная комиссия пришла к заключению,
что должностные лица органов Киевской городской власти цинично и вызывающе
нарушают требования законодательства, нивелируют нормы права, наносят своими
противоправными действиями значительный ущерб государственному и столичному
бюджетам, лишают территориальную общину Киева неотчуждаемой собственности,
подрывают установленные принципы государственного устройства и местного
самоуправления.

Авторы документа также отмечают, что на данный момент в Киеве отсутствует
легитимный городской голова, из-за чего выборы необходимо провести как можно скорее.
Кроме того, они обращают внимание на то, что, поскольку имеются основания для
назначения внеочередных выборов в Киевский городской совет, а также с целью
приведения в соответствие сроков полномочий Киевского городского председателя и
Киевского городского совета, следует назначить выборы городского головы и депутатов
городского совета одновременно (Депутаты ВР требуют назначения выборов мэра
Киева // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/05/30/153636_deputati_vr_trebuyut_naznacheniya.html). – 2012. –
30.05).

***

Партия регионов пытается поднять свой рейтинг с помощью украинофобских
законов. Такое мнение высказал народный депутат (НУ–НС) Олесь Доний.

«После провала своей социальной политики Партия регионов столкнулась с
проблемой падения собственного рейтинга накануне парламентских выборов», – заявил г-
н Доний.

«Поэтому было решено задействовать проверенный механизм – для цементирования
своего электорального ядра (которое состоит из русских националистов) было решено
вернуться к пророссийским лозунгам и к усилению русификации», – отметил он.

«Здесь и понадобился украинофобский законопроект Кивалова – Колесниченко,
который направлен на сужение сферы использования украинского языка», – подчеркнул
нардеп.

Он также отметил, что даже если бы законопроект приняли, он был бы
антиконституционным, поскольку нардепы от ПР используют чужие карточки для
голосования.

http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/05/30/153636_deputati_vr_trebuyut_naznacheniya.html
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«С формальной точки зрения Партия регионов контролирует более 226 карточек,
использование которых гарантирует проведение любого закона (в том числе и этого)», –
напомнил депутат.

«Но все их голосования в действительности являются антиконституционными,
поскольку голосуются чужими карточками. Вот и сейчас планируется
антиконституционное голосование», – считает г-н Доний.

Он также заявил, что 5 июня ряд общественных организаций призвал
неравнодушных украинских граждан прийти к Верховной Раде и высказать свой протест
против украинофобии нынешней власти (Крыштопа М. Регионалы с помощью чужих
карточек и русификации хотят поднять рейтинг – Доний // Независимое Бюро
Новостей (http://nbnews.com.ua/exc/42298/). – 2012. – 28.05).

***

Оппозиция не позволит России поглотить Украину.  Об этом в ходе круглого стола
Объединенной оппозиции 28 мая заявил экс-министр иностранных дел, народный
депутат от фракции НУ–НС Борис Тарасюк.

«В результате нынешней политики власти мы имеем сегодня сырные, газовые и
гуманитарные войны с Россией. Власть Януковича завела Украину в полный тупик.
Янукович обещал потепление в отношениях с Россией. В итоге мы имеем
противоположную ситуацию», – заявил Тарасюк.

В то же время он отметил, что Европа практически изолировалась от Украины.
«США намерены ввести санкции, Европа практически закрыла двери интеграции.
Украина превратилась в слабый объект на внешней арене, которым легко
манипулировать», – заверил народный депутат.

По его словам, «оппозиция сделает все возможное, чтобы предотвратить все
намерения России поглотить Украину».

В свою очередь первый заместитель председателя ВО «Батьківщина» А. Турчинов
выразил уверенность, что Украина приближается к полной изоляции.

«Объединение оппозиции для нас не просто ответ на вызов власти. Это вызвано не
только политическими, но и экономическими репрессиями. Все это ведет Украину к
полной изоляции. Оппозиция приняла этот вызов – мы против антиукраинской,
украинофобской власти и политики», – заявил Турчинов (Оппозиция не даст России
поглотить Украину // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/110786.html). – 2012. – 28.05).

***

Якщо США введе санкції проти української владної верхівки, це примусить
Януковича виконати всі вимоги Заходу.

Про це сказав народний депутат від НУ–НС Тарас Стецьків, коментуючи
підготовку резолюції у Конгресі США щодо введення санкцій проти Президента Віктора
Януковича, інших українських чиновників заради звільнення екс-прем’єра Юлії
Тимошенко.

«Я вважаю,  що це буде справді реальним кроком,  який примусить пана Януковича
виконати те,  що від нього вимагає Захід.  Це справді був би сильніший удар по ньому.  І
цим самим він би зрозумів,  що з ним перестали жартувати.  Це б вплинуло.  Тоді б він
зрозумів, що жарти закінчились», – наголосив Стецьків.

За словами народного депутата зараз оцінювати шанси прийняття резолюції важко.
«Я не оцінюю шанси,  я не представник Госдепу США.  Вважаю,  що це вкрай

необхідно зробити.  Треба зробити як змога швидше.  Якщо це буде зроблено,  то це буде
справді реальною, хоча і декоративною погрозою, яку Президент не зможе ігнорувати. І

http://nbnews.com.ua/exc/42298/
http://www.mignews.com.ua/ru/articles/110786.html
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він дасть задню.  В залежності від того,  як швидко чи повільно він буде задкувати,  буде
залежати чи будуть наступні санкції чи вистачить цих», – додав «нунсівець» (Стецьків:
Янукович зрозуміє, що жарти скінчилися, коли Захід введе проти нього санкції //
«Відголос.com» (http://vidgolos.com/158434-steckiv-yanukovich-zrozumiye-shho-zharti.html).
– 2012. – 28.05).

***

Партія регіонів боїться дострокових виборів,  бо не встигне підготуватися до їхньої
фальсифікації. Про це сказав народний депутат Володимир Ар’єв, коментуючи
пропозицію спікера Володимира Литвина достроково розпустити Верховну Раду.

«Чому б і ні?  Тим паче,  що ще пару місяців туди-сюди нічого не дадуть.  З іншого
боку, ми до цієї пропозиції ставимося нейтрально. Чи зараз, чи потім – великого значення
не має.  Але ми,  опозиційні сили,  не боїмося виборів.  Хай їх боїться Партія регіонів,  яка
вже показала свою реакцію, що на 2 місяці раніше – для них це вже дуже боляче», –
підкреслив він.

Водночас, Ар’єв припустив, що за Конституцією за півроку до завершення каденції
чинної Верховної Ради, не можна розпускати парламент. «Якщо я не помиляюсь, про це
йдеться в старій Конституції», – додав політик.

Він переконаний, що подібні пропозиції залишаться лише заявами і не матимуть
справжньої реалізації.

«Я думаю, що це не реально. Це залишиться заявою і все. З точки зору реалістичного
сценарію – це нічого не дасть, – переконаний парламентар. – Інша справа, що Партіїя
регіонів однозначно проти цього і вона одразу заволала: «ні, ніяких дострокових виборів».

Ар’єв упевнений, що влада боїться, що за такий короткий проміжок часу не встигне
підготуватися до фальсифікації.

«Вони розуміють, що за будь-яких обставин вони вибори чесно виграти не зможуть,
а тут менше часу на підготовку до фальсифікацій», – підкреслив нардеп («Регіонали»
бояться дострокових виборів, бо не встигнуть їх сфальсифікувати // Народна
самооборона (http://www.nso.org.ua/ua/news/10265). – 2012. – 28.05).

***

Создание напряженности в обществе путем актуализации «языкового вопроса» –
провокация власти, за которой стоит непосредственно Президент Украины Виктор
Янукович. Такое мнение высказал народный депутат Украины, член парламентской
фракции НУ–НС Анатолий Гриценко.

«Молчит Президент, который должен был задействовать все рычаги, чтобы
локализовать противостояние и позаботиться о единстве страны. Молчание красноречиво.
Как по мне, оно свидетельствует об одном: за языковой провокацией стоит сам
Янукович», – написал г-н Гриценко, комментируя молчание, соблюдаемое Президентом, в
связи с горячим обсуждением в обществе языковых законопроектов, внесенных на
рассмотрение в парламент представителями Партии регионов.

По мнению оппозиционера, такое молчание непозволительно для главы государства.
«Лишь Янукович молчит. Держит паузу. Недопустимую для главы государства на

фоне такого противостояния в обществе. Молчит почетный председатель Партии
регионов, которая, собственно, и внесла этот провокационный законопроект и возмутила
им общество», – уверен Анатолий Гриценко.

По его мнению, «языковая провокация» нужна Виктору Януковичу, чтобы
активизировать русскоязычный электорат, отвернувшийся от партии власти.

«Мобилизация русскоязычного электората, который начал отворачиваться от
Януковича, с его межигорьем и сухолучьем, накануне выборов для него важнее, чем

http://vidgolos.com/158434-steckiv-yanukovich-zrozumiye-shho-zharti.html
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единство страны и спокойствие 46 млн людей? Тогда вывод очевиден: провокатор № 1 –
сам Янукович,  а колесниченки с киваловыми –  это лишь подтанцовка их лидера»,  –
добавил нунсовец (За языковой провокацией, расколовшей общество, стоит Янукович
– Гриценко // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/42430/). – 2012. –
29.05).

***

Народний депутат України Володимир Ар’єв нормально ставиться до жінок в
політиці. Про це він зазначив, говорячи щодо ролі жінок в українській політиці.

«Чим жінка повинна відрізнятися в політиці чи в будь-який інший сфері професійної
діяльності від чоловіка?» – задає риторичне питання народний обранець. «Якщо вона
працює асфальтоукладальницею, виконуючи чисто чоловічу роботу, то чому б їй не бути в
політиці?».

Порівнюючи кількість жінок в політиці Франції з політиками-українками,
Володимир Ар’єв не знає, але думає, «що у нас все буде йти природним шляхом».

Народний депутат проти того, «щоб якось випинати гендерні питання».
«Найяскравіший політик –  жінка в Україні –  Юлія Тимошенко.  І я вважаю,  що

питання не в тому, щоб штучно виділяти якісь квоти. У першу чергу, треба оцінювати, чи
є людина сильним, принциповим, відповідальним політиком чи ні. Незалежно від того,
чоловік це чи жінка. Я вважаю, що гідність має бути на першому місці, а не статеві або
расові ознаки», – зазначив він.

«На сьогоднішній день можливості потрапити в парламент абсолютно рівні. Україна
–  цивілізована країна»,  –  вважає В.  Ар’єв (Ар’єв: Жінка в політиці на рівних з
чоловіками // Народна самооборона (http://www.nso.org.ua/ua/news/10278). – 2012. –
29.05).

***

Народний депутат України Юрій Стець, коментуючи доцільність нинішньої
кількості депутатів Верховної Ради, зауважив, що «якщо говорити про парламент, який є
зараз, то вистачить і одного Чечетова. Якщо говорити про нормальний парламенті, то слід
розділяти,  яким він буде:  якщо мажоритарний,  то треба вирішувати,  від якої кількості
людей повинен бути один представник, і таким чином підраховувати чисельність
парламенту».

«Тоді депутат буде закріплений за регіоном, і він дійсно буде нести особисту
відповідальність, – вважає Юрій Стець. – Якщо буде змішана система, то я думаю, що той
формат,  який зараз є,  він абсолютно логічний.  Якщо по партіях –  то його можна було б
скоротити безболісно до 300 чоловік, якщо не менше».

Народний депутат вважає,  що «справа не в чисельності парламенту.  Для того щоб
парламент запрацював, треба наступне. Перше – щоб Янукович подав у відставку, тому
що очевидно, що в його руках зараз вся повнота влади, в тому числі і всі важелі впливу на
парламент».

«Друге –  щоб Голова ВР спробував бути не людиною,  яким керує Янукович,  –
висловив свою точку зору Юрій Стець,  –  а щоб у нього були амбіції стати незалежним
політиком, а отже, і ВР стане незалежною. І третій момент: якщо в новому парламенті
буде логічно необхідна частина депутатів для прийняття демократичних прозорих рішень,
то, очевидно, треба вносити зміни в перерозподіл повноважень між Кабміном, ВР і
Президентом».

«Треба відновити баланс противаг – тоді парламент запрацює, – упевнений народний
обранець. – А зараз ні для кого не секрет, що всі рішення приймаються на Банковій, потім

http://nbnews.com.ua/news/42430/
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спускається листочок, і Чечетов махає руками, а всі депутати більшості просто
натискають на ті кнопки, на які потрібно».

«В такому випадку можна скоротити до не можна парламент, – продовжив Ю. Стець,
– набрати мавпочок і протягом місяця їх натренувати.  Їх зміст буде обходитися набагато
дешевше, тому що їм потрібні будуть тільки банани» (Стець: В нинішньому парламенті
достатньо одного Чечетова // Народна самооборона
(http://www.nso.org.ua/ua/news/10272). – 2012. – 29.05).

***

Партии Ющенко намекнули на необходимость ребрендинга Об этом заявила
народный депутат от фракции НУНС Лилия Григорович.

«Мы несем ответственность за то,  что было.  Если мы хотим двигаться дальше в
плавание, то мы должны пройти обновление, переосмысление, ребрендинг. И люди
поверят нам, если мы скажем, признаем свои ошибки. Но мы этого не сделали», – сказала
Григорович.

Также она отметила, что в нынешней оппозиции нет сильных политических
личностей, которые ей необходимы (Партии Ющенко намекнули на необходимость
ребрендинга // President.org.ua (http://www.president.org.ua/news/news-321174/). – 2012. –
1.06).

***

За чинної влади в Україні денонсувати «харківські угоди» просто неможливо. Про це
в коментарі заявив «нунсівець» Олесь Доній, коментуючи рішення Конституційного
Суду про те, що народні депутати можуть ініціювати денонсацію міжнародних договорів.

«Ця влада не стоїть на сторожі українських інтересів тому,  від неї годі чекати,  що
вона буде розглядати денонсацію антинаціональних угод, зокрема «харківські угоди».
Тому для цієї Верховної Ради швидше може йти мова про скасування якихось угод з
Європейським Союзом», – запевнив нардеп.

Оскільки скоро влада має шанси опинитися у повній міжнародній ізоляції, скасувати
вкрай невигідні «харківські договори» їй дуже невигідно, вважає політик.

«Бо очевидно, що рано чи пізно ця влада залишиться ізгоєм, буде відокремлена від
усього світу, і їй доведеться підписувати угоди тільки з Митним союзом. Тому доведеться
денонсувати попередні угоди з Європою», – додав він.

На запитання, чи скористається опозиція правами, що надав депутатам суд, Доній
відповів так:  «Проблема опозиції в тому,  що в неї немає 226  голосів.  Тому будь-які
законопроекти,  внесені від імені опозиції –  це лише публічні і політичні,  а не такі,  що
передбачають прийняття Верховною Радою. Тому для реальної денонсації потрібні не
показові кроки – зараз подавати,а потрібно перемагати на виборах. Перемога на виборах,
парламентських і президентських, це реальний крок для покращення геополітичної
ситуації, встановлення нормальних шляхів євроінтеграції і, відповідно, денонсація
шкідливих для України угод, якою є «харківська угода».

Навіть напередодні виборів влада навряд чи піде проти волі «старшого брата», каже
нардеп.

«Окрім вербальних заяв, ніяких рішень, які б йшли на користь державі, але на які не
давала згоди Росія, нинішня влада не чинила. Відповідно, без згоди Кремля жодне
важливе рішення не приймалося. Тому в мене жодних сумнівів нема, що нинішня влада не
спроможна піти проти волі Кремля» – підсумував Доній (Доній: Влада скоріше денонсує
угоду з Європою, ніж піде проти волі Кремля // «Відголос.com»
(http://vidgolos.com/159358-donij-vlada-skorishe-denonsuye-ugodu-z-yevropoyu.html). –
2012. – 1.06).
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***

Україна має стати активним учасником будівництва нової об’єднаної Європи. Про це
заявив міністр закордонних справ опозиційного уряду, народний депутат Борис
Тарасюк, презентуючи положення програми Об’єднаної опозиції з питань зовнішньої
політики під час круглого столу «Програма Об’єднаної опозиції – програма Батьківщини:
пишемо разом з суспільством».

Тарасюк нагадав, що чинна влада під час виборів декларувала, що вона нормалізує
стосунки з Російською Федерацією та забезпечить належне місце України в Європі і світі.

Натомість, за словами Тарасюка, сьогодні Україна потрапила в міжнародну ізоляцію,
яку можна порівняти з періодом 1992-1993 рр., коли міжнародна ізоляція була у зв’язку з
дискусією щодо долі ядерної зброї.

Борис Тарасюк підкреслив,  що у травні на саміті НАТО з боку стратегічних
партнерів України пролунали досить критичні оцінки внутрішньополітичних подій в
нашій країні; згодом Європарламент ухвалив критичну резолюцію, в якій вчергове звертає
увагу на порушення демократії, прав людини, верховенства права в Україні, на те, що
лідер опозиції Юлія Тимошенко, Юрій Луценко та інші політики за політично
мотивованими звинуваченнями знаходяться за гратами.

«Міжнародна спільнота чітко вимагає звільнення лідерів опозиції, повернення їх у
політичне життя і вимагає, щоб вони брали участь у всіх політичних процесах, включно з
парламентськими виборами 2012 р.», – заявив Тарасюк.

Він також звернув увагу учасників круглого столу на те, що минулого тижня Сенат
США запропонував ввести санкції проти президента України, Генпрокурора та інших
високопосадовців, які причетні до репресій проти лідерів опозиції в Україні.

«І це далеко не повний перелік того стану,  в який потратила Україна внаслідок
бездумної, бездарної політики нинішньої влади у зовнішній сфері», – заявив Тарасюк.

За його словами, внаслідок нинішньої політики влади, яка обіцяла гармонізацію
взаємин з Росією, «ми сьогодні маємо сирні, газові та гуманітарні війни».

Борис Тарасюк заявив, що Об’єднана опозиція пропонує програму кардинальної
зміни методів і принципів здійснення зовнішньої політики.

За його словами, зовнішньополітичну частину програми об’єднаної опозиції можна
поділити на п’ять розділів:

1. Місце і роль України в Європі і світі, де опозиція ставить чітке завдання – вивести
Україну в число європейських країн, що найбільш динамічно розвиваються; бути
активними учасниками будівництва нової об’єднаної Європи.

2. Інтеграційні процеси, взаємини України з Європейським Союзом, де ставиться
завдання про зміну ставлення української влади і розвитку наших взаємин з ЄС,  які
сьогодні доведені до стагнації.

3. Принципи ведення зовнішньої політики. Опозиція чітко заявляє, що поверне в
українську зовнішню політику послідовність і передбачуваність.

4. Громадяни України у зовнішній політиці Об’єднаної опозиції і візова політика. Ми
чітко заявляємо, що посилимо захист українських громадян, в якому б куточку світу вони
б не знаходились.

5. Першочергові завдання Об’єднаної опозиції в зовнішній політиці. Відновлення
довіри і перетворення України з об’єкта в суб’єкт зовнішньої політики (Об’єднана
опозиція: Україна має перетворитися з об’єкта в суб’єкт зовнішньої політики // Сайт
Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11104.html). – 2012. – 28.05).
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Регіональні партійні організації в політичному процесі

АР Крим

Массандра – известный курортный поселок на Южном берегу Крыма, который по
административно-территориальному делению относится к городу Ялте.

Многие жители Массандры работают в Ялте, немало ялтинцев ездит в Массандру.
Вопрос с обеспечением жителей поселка транспортным обслуживанием стоит довольно
остро.

По территории избирательного округа депутата Массандровского поселкового
совета, председателя Ялтинской городской организации Народной Партии Владимира
Чепурного проходит автобусный маршрут № 40. На округе проживает более 2,5 тыс.
человек, в том числе около 800 детей и 300 пенсионеров. Они постоянно пользуются этим
маршрутом,  так как на его линии расположены школа и поселковая больница.  Более
300 работников «НПАО «Массандра» добираются этим маршрутом на работу.

Однако, в целях «оптимизации перевозок» городские власти решили ликвидировать
этот маршрут, что вызвало недоумение и справедливое возмущение жителей поселка.

По инициативе председателя Ялтинской городской организации Народной Партии
В. Чепурного, жители Массандры обратились к народному депутату Украины, члену
фракции Народной Партии в Верховной Раде Украины Ю. Литвину с просьбой помочь в
решении возникшей проблемы.

В соответствии со ст. 16 Закона Украины «О статусе народного депутата Украины»,
Ю. Литвин обратился к председателю Республиканского комитета АР Крым по
транспорту и связи Н. Черевкову с просьбой рассмотреть обращение жителей
территориальной громады и решить вопрос по сути.

Через неделю после обращения депутат Массандровского поселкового совета,
председатель Ялтинской городской организации Народной Партии В. Чепурной сообщил,
что автобусный маршрут оставлен без изменения. Депутаты-народники всегда стараются
решить проблемы своих избирателей, отстоять их права и интересы (Мосиенко Т.
Народники Ялты отстаивают права своих избирателей // Офіційний сайт Народної
Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=29&ArticleID=16013&). –
2012. – 29.05).

***

В рамках всеукраїнської акції «УДАРимо фарбою по ямах» кримські активісти партії
«УДАР» провели низку заходів у Сімферополі.

Представники «УДАРу» вирішили привернути увагу міської та республіканської
влади на стан доріг в кримській столиці, вказати чиновникам на численні недоліки
дорожнього покриття, на величезну кількість ям та вибоїн. Для цього волонтери разом з
представниками організації Громадський контроль позначили на дорогах яскравою
фарбою тріщини та ями, щоб водіям в темну пору доби легше було побачити небезпеку.

Очільники кримського осередку закликали усіх охочих зібратися біля
сімферопольського офісу організації на вулиці Карла Лібкнехта, 15. У обумовлений час
під вікнами офісу вишикувалася колона з автомобілів, прикрашених українськими,
кримськими і партійними прапорами.

Акція зацікавила представників місцевих ЗМІ – представників з телерадіокомпаній
ІТВ, АТР, «Чорноморська», «Центру журналістських розслідувань» (Avto.Investigation),
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«Аргументів Тижня – Крим». Разом з представниками ЗМІ учасники акції автомобільної
колоною рушили вулицями Сімферополя.

На вулицях Карла Лібкнехта, Маршала Жукова, Толстого, Чехова, Жуковського,
Бородіна, проспекті Перемоги активісти партії УДАР разом з учасниками громадських
організацій та небайдужими жителями міста фарбували ями, вибоїни та тріщини на
дорогах білою фарбою, вказуючи водіям на небезпечні ділянки, а владі – на недоліки
дорожнього покриття.

Такими діями учасники акції хотіли звернути увагу керівництва Криму і
Сімферополя на те, що за податки, які мешканці півострова сплачують зі своєї кишені,
вони отримують неякісні дороги, ламаючи при цьому автомобілі, а іноді і життя людей.

Пересічні мешканці схвально відгукувалися про учасників акції – перехожі дякували
активістам, а водії сигналами клаксонів висловлювали свою підтримку (В Криму
відбулася акція «УДАРимо фарбою по ямах» // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/v-krimu-vidbulasya-aktsiya-udarimo-farboyu-po-yamah). –
2012. – 31.05).

***

Крымская республиканская организация Партии регионов поступает стратегически
правильно, выдвигая в одномандатных мажоритарных округах по выборам депутатов
Верховной Рады Украины крымчан. Об этом заявил сопредседатель Крымской
ассоциации политологов Александр Форманчук.

По его словам, на сегодня в Крыму тема выдвижения кандидатов в народные
депутаты от Партии регионов перестала носить спекулятивный характер. Политолог
напомнил, что раньше оппоненты неоднократно упрекали ПР, что на выборы от них будут
выдвинуты кандидаты, которые являются выходцами из других регионов.

«Давая оценку появившемуся в интернете списку мажоритарщиков, нужно отдать
должное лидеру крымских «регионалов» А. Могилеву, который сдержал свое слово, так
как в этом списке подавляющее число кандидатов в депутаты – это выходцы из Крыма», –
сказал А. Форманчук.

При этом политолог подчеркнул, что указанный список является неофициальным,
так как впереди – партконференция, делегаты который примут окончательное решение.

«Этот список не озвучен лидерами крымских «регионалов», поэтому к списку надо
относится пока только как к предварительному», – подчеркнул эксперт (Партия регионов
сделала ставку в мажоритарных округах на крымчан // Кримське інформаційне
агентство (http://www.kianews.com.ua/node/45784). – 2012. – 1.06).

Вінницька область

Министр экономического развития и торговли Петр Порошенко намерен
баллотироваться в Верховную Раду в мажоритарном округе в Винницкой области.

По словам министра,  с этим вопросом он определился «задолго до вхождения в
правительство». Он сказал, что будет баллотироваться «по мажоритарному округу
Винницкой области, где избирался несколько раз в парламент».

По мнению г-на Порошенко, необходимо, чтобы политические деятели именно в
мажоритарном округе «проходили испытание на то, имеет ли их деятельность
общественную поддержку, поддержку избирателей».

На уточняющий вопрос, будет ли он брать отпуск на время избирательной кампании,
он ответил, что определится позднее, и добавил: «Там увидим» (Порошенко пойдет на
выборы по мажоритарке // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/42283/). – 2012. – 28.05).

http://klichko.org/ua/news/news/v-krimu-vidbulasya-aktsiya-udarimo-farboyu-po-yamah
http://www.kianews.com.ua/node/45784
http://nbnews.com.ua/news/42283/
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***

Жители села Ситковцы Липовецкого района Винницкой области оказали доверие
Коммунистической партии Украины, избрав своим сельским председателем коммуниста.
Об этом сообщила второй секретарь Винницкого обкома Компартии Украины Ирина
Швец. Как сообщили в обкоме, выборы в селе Ситковцы состоялись 27 мая и победу на
них одержал коммунист Олег Слободянюк.

По словам И. Швец, всего в селе 450 избирателей, а поддержали кандидата от КПУ
284 человека. «Коммунист на 90 голосов опередил «регионала». Это показывает реальную
поддержку гражданами наших идей», – заявила второй секретарь Винницкого обкома
КПУ.

Она убеждена, что, в отличие от представителей БЮТ и Партии регионов,
коммунисты действительно заботятся о людях, не прикрываясь пустыми обещаниями
ради какой-либо должности.

«Мы доказали свою преданность идеалам социальной справедливости через
реализацию партийных проектов «Работа. Зарплата. Защита», «Контроль. Порядок.
Справедливость», «Народный референдум». Благодаря прямому контакту с людьми
Компартия и в парламенте, и в местных советах выражает мнение людей по ключевым
вопросам,  в том числе и по возрождению села»,  –  резюмировала И.  Швец (Победа на
выборах: жители села Ситковцы на Виннитчине выбирают коммунистов //
Компартія України (http://www.kpu.ua/pobeda-na-vyborax-zhiteli-sela-sitkovcy-na-
vinnitchine-vybirayut-kommunistov/). – 2012. – 29.05).

Волинська область

26 травня 2012 р. в Луцьку відбувся позачерговий пленум Волинського обласного
комітету Комуністичної партії України.

У роботі пленуму взяв участь перший заступник Голови Верховної Ради України,
член Президії ЦК КПУ А. Мартинюк, який виступив перед присутніми, відмітивши
позитив у роботі волинських комуністів,  відповів на наболілі запитання членів обкому і
вручив трьом із них нагороди Центрального Комітету партії.

На пленумі було прийнято рішення рекомендувати позачерговому 45-му з’їзду
Комуністичної партії України, який відбудеться 30 липня нинішнього року, висунути
кандидатами в народні депутати України в загальнодержавному багатомандатному
виборчому округу першого секретаря Волинського обкому КПУ, депутата Волинської
обласної ради Бущика Петра Григоровича, завідувача відділу агітації і пропаганди обкому
Партії, першого секретаря Луцького міськкому ЛКСМУ Кононовича Михайла Адамовича
і першого секретаря Камінь-Каширського райкому Партії Дмитрука Юрія
Олександровича.

Вирішено також запропонувати 45-му з’їзду КПУ висунути кандидатами в народні
депутати України в одномандатних виборчих округах, що на території Волинської
області:

– в 19-му виборчому округу (центр: м. Володимир-Волинський) – першого секретаря
Володимир-Волинського міськкому КПУ Сав’юк Ганну Павлівну,

– в 20-му в/о (центр: м. Горохів) – другого секретаря Турійського райкому КПУ
Маткобожика Анатолія Андрійовича,

– в 21-му в/о (центр: м. Ковель) – першого секретаря Волинського обкому ЛКСМУ,
голову Антифашистського комітету Волині Кононовича Олександра Адамовича,

–  в 22-му в/о (центр:  м.  Луцьк)  –  першого секретаря Луцького міськкому КПУ
Пащука Віктора Михайловича,
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–  в 23-му в/о (центр:  смт.  Маневичі)  –  першого заступника голови Верховної Ради
України, члена Президії ЦК КПУ Мартинюка Адама Івановича.

Окрім того, пленум обрав делегатів позачергового 45-го з’їзду Компартії України від
Волинської області і розглянув питання про роботу КПУ в молодіжному середовищі. За
результатами роботи прийнято відповідну постанову (Волинські комуністи визначилися
зі своїми кандидатами в народні депутати // Компартія України
(http://www.kpu.ua/volinski-komunisti-viznachilisya-zi-svoїmi-kandidatami-v-narodni-
deputati/). – 2012. – 28.05).

***

Вибори сільського голови у селі Заліси Ратнівського району засвідчили перевагу
єдиного кандидата від опозиційних сил. За кандидатуру Віктора Корецького
проголосувало 61,1 % тих, хто взяв участь у виборах. Далеко позаду залишився
представник Партії регіонів: з нього віддали свої голоси лише 60 виборців.

Новий голова села Заліси Віктор Корецький – учитель місцевої школи, депутат
Ратнівської районної ради, член партії «Батьківщина» (На Волині на виборах сільського
голови переміг кандидат від «Батьківщини» // Сайт Політичної Партіїї
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11111.html).
– 2012. – 28.05).

***

30 травня 2012 р. під час 25-ї сесії Луцької міської ради голова фракції ВО
«Свобода» у міськраді Святослав Боруцький зачитав спільну заяву політичних партій ВО
«Свобода», «Батьківщина» та «Фронт Змін» щодо окремих дій луцького міського голови
Миколи Романюка з приводу заборони пікетування візиту Президента Віктора Януковича.

У тексті заяви йдеться:
«Право на мирні зібрання, поряд із правами на свободу слова і на свободу об’єднань,

є невід’ємними правами українського народу, які гарантовані Конституцією України.
Будучи єдиним джерелом влади в державі, українці мають усі підстави вільно
висловлювати свою думку,  збиратися на пікети та демонстрації і вимагати від влади
відповідальності за стан справ у державі. Влада – підконтрольна і підзвітна народу. Жодна
посадова особа неправомочна вчиняти будь-які дії, спрямовані на обмеження
основоположних прав громадян України.

Виходячи з цього, ми вважаємо дії міського голови Романюка М.Я. щодо подання
позову до суду про заборону права проводити мирні зібрання політичними партіями ВО
«Батьківщина» та ВО «Свобода» на Київському майдані 17.05.2012 р. з 12 до 16 години
бажанням вислужитися перед Януковичем.

Поданий міським головою Луцька позов про обмеження конституційних прав
громадян є прямим зазіханням на свободу висловлення політичних поглядів і проведення
мирних зібрань та розцінюється нами як принизливе посіпацьке обслуговування
антиукраїнського режиму Януковича.

Окремо слід вказати на цинізм дій М. Романюка, коли навіть після скасування візиту
Януковича до Волинської області міський голова Луцька не відкликав поданий позов. Такі
дії, на нашу думку, були обумовлені бажанням завершити ганебну справу втручання у
свободу висловлення політичних поглядів, підірвати довіру до суду, продемонструвати
силу офіційної влади.

Сильна і незалежна судова влада – це головна передумова дотримання прав людини
та основних свобод. Відсутність поваги до правосуддя, механізмів підтримки
незалежності судів, їх авторитету роблять захист прав людини ілюзорним.

http://www.kpu.ua/volinski-komunisti-viznachilisya-zi-svo�mi-kandidatami-v-narodni-deputati/
http://www.kpu.ua/volinski-komunisti-viznachilisya-zi-svo�mi-kandidatami-v-narodni-deputati/
http://byut.com.ua/news_region/11111.html
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Звертаємо увагу на те, що за час правління Януковича судова гілка влади практично
втратила незалежність і самостійність. Саме цим повною мірою скористався М. Романюк,
подаючи свій позов до Волинського окружного адміністративного суду про заборону
проведення пікетування облдержадміністрації 17 травня 2012 р.

Висловлюємо своє занепокоєння тією обставиною, що М. Романюк як обрана
лучанами посадова особа вдається до таких дій усупереч правам та інтересам
територіальної громади. На наше переконання, є доцільним попередити М. Романюка про
неприпустимість повторення подібної поведінки у майбутньому. Одночасно ми як
представники політичних партій залишаємо за собою право боротися проти дій міського
голови Луцька,  які базуються на подачі безпідставних судових позовів з абсурдною
аргументацією,  в тому числі шляхом висловлення йому недовіри та припинення його
повноважень» (Опозиційні фракції у Луцькій міськраді попередили міського голову про
неприпустимість порушення конституційних прав громадян // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030303/). – 2012. – 30.05).

Дніпропетровська область

Депутаты Днепропетровского городского совета школьникам раздавали деньги в
конвертах, а их родителям – благодарности. Об этом рассказали родители учеников
Ленинского района города.

Так, на торжественной линейке, посвященной последнему звонку, в школах
ученикам вручались именные конверты с надписью «Стипендия».

На конвертах в качестве отправителя значилась «Днепропетровская городская
организация Партии регионов», от Евгения Морозенко. Размер стипендии составил 50 грн.

Родителям стипендиатов вручали благодарности, оформленные в рамочки, также за
подписью депутата горсовета, главы бюджетной комиссии Е. Морозенко.

Е. Морозенко является руководителем Днепропетровского агрегатного завода и
главой бюджетной комиссии Днепропетровского горсовета (Депутат от Партии
регионов вручал школьникам деньги в конвертах // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/42311/). – 2012. – 28.05).

***

Останній позапартійний мер Дніпропетровщини Сергій Мороз вступив до Партії
регіонів. Також відомо, що він очолив виборчий штаб Партії регіонів у Новомосковську.

С.  Мороз був обраний міським головою м.  Новомосковськ за списками партії
«Батьківщина». Пізніше він з партії вийшов.

Міський голова Новомосковська С. Мороз став членом партії губернатора з власної
волі і не вважає тиском на нього протистояння прорегіонівської більшості в міській раді.
Про це він розповів в інтерв’ю на сайті міськвиконкому: «Ніхто на мене ніякого тиску не
чинив.  Скажу відверто,  вибір для мене був не простим.  Останні дві сесії міської ради
продемонстрували, що робота Новомосковської міської ради практично паралізована,
протистояння депутатської більшості і мера завело місто в глухий кут», – пояснив він
(Останній позапартійний мер Дніпропетровщини вступив до Партії регіонів //
Громадянська мережа «Опора» (http://www.opora.org.ua/news/1429-ostannij-
pozapartijnyj-mer-dnipropetrovshchyny-vstupyv-do-partiji-regioniv). – 2012. – 28.05).

***

29 мая 2012 г. Днепропетровская областная организация Народной Партии провела
исполком, на котором присутствовали руководители городских и районных организаций,

http://nbnews.com.ua/news/42311/
http://www.opora.org.ua/news/1429-ostannij-pozapartijnyj-mer-dnipropetrovshchyny-vstupyv-do-partiji-regioniv
http://www.opora.org.ua/news/1429-ostannij-pozapartijnyj-mer-dnipropetrovshchyny-vstupyv-do-partiji-regioniv
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заместители председателя региональной парторганизации и депутаты-народники разных
уровней.

Главным на повестке дня был вопрос об участии областной парторганизации
Народной Партии в выборах народных депутатов.  По итогам голосования народники
приняли решение утвердить план мероприятий по участию в выборах 28 октября 2012 г.,
поддержали персональный состав Днепропетровского регионального избирательного
штаба. Также, было принято решение накануне съезда Народной Партии избрать
делегатов и окончательно утвердить список претендентов в кандидаты в народные
депутаты от региональной организации.

По словам председателя областной парторганизации Народной Партии Николая
Деркача, накануне выборов народники Днепропетровщины имеют реальные шансы на
получение положительных результатов в предвыборной гонке. Для достижения высокого
результата руководители районных и городских организаций должны в установленные
сроки утвердить составы избирательных штабов, уточнить кандидатуры представителей
от Народной Партии для включения их в состав окружных и участковых избирательных
комиссий, подобрать кандидатуры официальных наблюдателей.

Исполком принял решение активизировать работу по личному приему граждан в
районах и городах Днепропетровской области, максимально задействовать все ресурсы
для решения проблемных вопросов населения и на постоянной основе проводить
информационно-разъяснительную работу в поддержку представителей от Народной
Партии (Логуш И. Днепропетровские народники утвердили план участия в выборах //
Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=30&ArticleID=16017&). –
2012. – 29.05).

***

31 травня Дніпропетровський «Фронт Змін» на прохання колективу навчального
закладу встановив Wі-Fі у школі села Орлівщина Новомосковського району.

Саме цей сільський навчальний заклад відвідали лідер «Фронту Змін» Арсеній
Яценюк та голова обласної організації партії Андрій Павелко. Вітаючи учнів та вчителів зі
святом останнього дзвоника, «фронтовики» поцікавились шкільними проблемами і
почули про нагальну потребу в якісному доступі до мережі Інтернет. Зокрема, вчителька
інформатики розповіла, що Інтернет у класі підключено лише до одного комп’ютера.

Менше тижня знадобилось дніпропетровським «фронтовикам», аби здійснити мрію
сільських школярів: наразі необхідне обладнання встановлене і працює.

«У Орлівщинській загальноосвітній школі № 1 навчається 229 учнів та працюють
22 педагоги, – зазначив голова обласної організації «Фронту Змін» Андрій Павелко. – Wі-
Fі, встановлений у школі, допоможе сільським учням здобувати більш якісні знання,
розширить їхні інформаційні горизонти,  а вчителям –  допоможе під час підготовки до
уроків,  аби ознайомитись із передовим досвідом колег в інших регіонах та країнах»
(Дніпропетровський «Фронт Змiн» встановив Wi-Fi у сільській школі // Фронт Змін.
Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10621-
dnipropetrovski-frontoviki-podaruvali-wi-fi-u-silskij-shkoli.html). – 2012. – 31.05).

Донецька область

25 мая лидер Донецкой региональной организации Народной Партии, помощник
народного депутата Украины Андрей Сурин провел встречу с председателями
территориальных комитетов г. Снежное.

http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10621-dnipropetrovski-frontoviki-podaruvali-wi-fi-u-silskij-shkoli.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10621-dnipropetrovski-frontoviki-podaruvali-wi-fi-u-silskij-shkoli.html
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Андрей Николаевич рассказал присутствующим о своей деятельности, дабы людям
было понятно, чем он может помочь в решении проблемных социально-экономических
вопросов.  К примеру,  в г.  Докучаевск,  а именно в поселке Александринка жители
жалуются на перебои с водой.  Дело в том,  что труба,  по которой в поселок должна
поступать живительная влага, давно уже отслужила свое. Более того, целых три километра
трубы пришли в негодность. Понимая важность проблемы, лидер донецких народников
взялся помочь людям в их беде.  На сегодняшний день уже разрабатывается проект по
замене износившегося водопровода.

Также Андрей Николаевич пояснил, что прекрасно понимает ограниченность
городских бюджетов и что порой даже при всем желании местных властей оказать
содействие в решении насущных проблем, контрольные цифры Минфина просто-
напросто «связывают» чиновникам руки.

В завершение встречи, Андрей Сурин обменялся контактными телефонами с
представителями территориальных комитетов. В кратчайшие сроки председатели
теркомов пообещали в письменном виде предоставить информацию о своих проблемах
(Ноябрёва И. Есть общественная проблема? Вам помогут! // Офіційний сайт
Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=28&ArticleID=16000&). –
2012. – 28.05).

***

Народный депутат Украины от КПУ Евгений Волынец прокомментировал ситуацию,
сложившуюся вокруг закрытия ОАО «Шахтерский хлеб»: «Выпечка Шахтерского
хлебозавода славилась еще с советских времен, шахтерский хлеб был и остается самым
вкусным в регионе. Идея ликвидировать подобное предприятие и лишить средств к
существованию его работников могла родиться только в головах современных хозяев
жизни, для которых человеческая жизнь, равно как и завод, в развитие которого были
вложены силы нескольких поколений тружеников, представляют собой не более чем
очередные средства для личного обогащения», – отметил коммунист.

По словам Е. Волынца, он и его товарищи по партии приложат максимум усилий для
того,  чтобы защитить Шахтерский хлебозавод от закрытия,  а его работников –  от
увольнения.

Народный депутат сообщил,  что во всех популярных социальных сетях Интернета
на днях будут созданы группы под названием «Не дадим закрыть Шахтерский
хлебозавод!»: http://vk.com/event39494969 , http://www.odnoklassniki.ru/event/1015672554.

«Я призываю всех, кому неравнодушна судьба некогда славного предприятия,
принять участие в протестных акциях коммунистов, направленных на его защиту. Не
дадим выгнать на улицу 300 работников хлебозавода! Лишь объединившись, мы сможем
противостоять произволу олигархов и подконтрольной им власти. Без борьбы нет
победы», – подчеркнул Е. Волынец (Евгений Волынец призвал не допустить закрытия
Шахтерского хлебозавода // Компартія України (http://www.kpu.ua/evgenij-volynec-
prizval-ne-dopustit-zakrytiya-shaxterskogo-xlebozavoda/). – 2012. – 31.05).

Житомирська область

«Випускникам необхідна наша підтримка – як словом, так і ділом». Про це народний
депутат України фракції Народної Партії М. Рудченко наголосив під час участі у
святкуванні «останнього дзвоника» в смт Чоповичі Малинського району на
Житомирщині.

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=28&ArticleID=16000&
http://www.kpu.ua/evgenij-volynec-prizval-ne-dopustit-zakrytiya-shaxterskogo-xlebozavoda/
http://www.kpu.ua/evgenij-volynec-prizval-ne-dopustit-zakrytiya-shaxterskogo-xlebozavoda/


52

Візит на свою малу батьківщину для депутата-народника вже є традиційним,
оскільки один з пріоритетів роботи М. Рудченка – то всебічна підтримка молоді.
«Випускники саме зараз потребують підтримки дорослих, адже вони мають прийняти
виважене рішення, обрати стежину в житті. І дуже важливо допомогти цим дітям з
вибором,  щоб їх спеціальність по закінченні вузу була затребувана і потрібна»,  –
наголошує голова обласної організації Народної Партії М. Рудченко.

Цього року на урочистостях відзначали і нагороджували майже 80 учнів, які стали
лауреатами та переможцями Всеукраїнських конкурсів та олімпіад.

Варто зазначити, що Чоповицька гімназія є взірцевою на Житомирщині – це
сучасний навчальний заклад із якісною матеріальною базою та педагогічним колектив. До
появи такого закладу безпосередньо, на всіх етапах, був причетний депутат-народник
М. Рудченко: сприяв виділенню коштів з місцевих бюджетів, контролював будівництво.

А от школа I–II ступенів у селі Пристанційне Малинського району – цілком
протилежна. Це ошатне, стареньке приміщення, яке силами батьків та педагогів
підтримують у належному стані. Цього року там лише п’ятеро випускників-
дев’ятикласників. А проте існування такого закладу є дуже важливе для громади
Пристанційного. Кілька років тому саме депутат Рудченко – реальними кроками та
громадською позицією не дозволив закрити цю школу під час всеукраїнської «оптимізації
навчального процесу». Нині – педагогічний колектив та батьки щороку висловлюють
вдячність депутату-народнику за те, що відстояв їх інтереси.

Подарунком для Пристанційної школи від М. Рудченка стали кошти на проведення
ремонтів у классах (Лещенко Т. Микола Рудченко: «Випускникам необхідна наша
підтримка – як словом, так і ділом» // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=28&ArticleID=15995&). –
2012. – 28.05).

***

ЗАЯВА Житомирської обласної організації ВО «Свобода»  з приводу ситуації на
ринку молока

Штучне зниження ціни на молоко для селян підтверджує антинародну спрямованість
режиму Януковича – Азарова. Закупівельники, очевидно, маючи лобі в особі влади,
безпідставно, на власний розсуд, ігноруючи будь-які інтереси селян, вкотре штучно
занижують ціну на молоко. Створилась, така собі, «молочна мафія», яка контролює ринок
молока в области, встановлюючи тут власні ціни.

… Житомирська обласна організація ВО «Свобода» вкрай занепокоєна ситуацією на
ринку закупівель молока в селянства та закликає всіх селян –  виробників молока
об’єднатися і захистити свої інтереси. Ми повинні змусити заготівельників встановити
адекватні ринкові ціни на молоко, якщо, навіть, для цього доведеться оголосити бойкот.

Житомирська обласна організація ВО «Свобода» вимагає жорсткого контролю за
закупівельними цінами на молоко з боку обласної влади. Вважаємо, що в цій ситуації
обласна рада та адміністрація, Антимонопольний комітет, органи МВС та прокуратура
мають стати на сторону селян та вимагати дотримання постанови КМ України про
мінімальні закупівельні ціни на молоко. Ми наполягаємо на негайному укладенні
договорів селян із заготівельниками з обов’язковим пунктом про мінімальну ціну.

Ми наголошуємо на необхідности запровадження відкритих аукціонів із закупівлі
молока у населення, адже лише так можна уникнути остаточного зубожіння селян та
занепаду молочного скотарства не тільки у Житомирській області, але й по всій Україні.
Аукціон має діяти за принципом: сировинна база дістанеться тому заводу, який дасть
найкращу ціну і найкращі умови для розвитку молочного скотарства. Пропонуємо
починати торги на аукціоні від 3 грн/л молока влітку і 4 грн/л взимку.

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=28&ArticleID=15995&
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Лише ці першочергові дії здатні зупинити наступ гурту олігархів-заготівельників на
селян – виробників молока та припинити остаточне зубожіння селянства і знищення
молочного скотарства на Житомирщині. Залишаємо за собою право закликати селян
відмовлятись від здачі молока заготівельникам (Заява Житомирської обласної
організації ВО «Свобода» з приводу ситуації на ринку молока // «Рупор Житомира»
(http://ruporzt.com.ua/topnews/39630-zayava-zhitomirskoyi-oblasnoyi-organzacyi-vo-svoboda-
z-privodu-situacyi-na-rinku-moloka.html). – 2012. – 29.05).

***

Житомирська обласна організація Всеукраїнського об’єднання «Свобода»
звертається до всіх небайдужих мешканців області стати на захист Конституції та
національної гідності, дати відсіч спробам шовіністів із Партії Регіонів відновити
колоніальний статус української мови.

Всупереч ст. 10 Конституції України, яка закріплює статус української мови як
державної, купка україноненависників, виконуючи завдання Кремля, внесла до Верховної
Ради ганебний законопроект, що покликаний остаточно витіснити мову із усіх сфер
суспільного життя.

«Це виклик всьому народу, який не можна лишити без відповіді. Ми закликаємо
житомирян бойкотувати Партію Регіонів та членів цієї партії на місцях.

Депутати від Партії Регіонів в місцевих органах влади повинні визначити свою
позицію щодо мовного питання. Вимагаємо від голови облдержадміністрації, керівників
райдержадміністрацій від Партії Регіонів негайно подати у відставку. В іншому випадку,
вони стануть співучасниками цього злочину і відповідатимуть перед народом України.
Впевнений, що оцінку цим діям режиму зробить кожен українець, і на майбутніх виборах
до Верховної Ради не дасть жодного голосу за Партію Регіонів та її сателітів. Вірю, що у
наступному парламенті нарешті з’явиться потужна фракція Всеукраїнського об’єднання
«Свобода», яка покладе край знущанням над усім українським», – зазначив Голова
Житомирської обласної організації Всеукраїнського об’єднання «Свобода» С. Кізін
(Житомирян закликають захистити українську мову // Замкова гора
(http://zamkova.info/zhytomyrshyna/13185-zhitomiryan-zaklikayut-zahistiti-ukrayinsku-
movu.html). – 2012. – 29.05).

***

Председатель областной организации «Громадянської позиції» в Житомирской
области Виктор Ткачук рассказал об изменениях, которые произошли в Житомирской
«Громадянській позиції» с января 2012 г., приоритетные направления работы партии, о
прогрессивных внедрениях внутри партии.

Говоря о деятельности в Житомире В. Ткачук прежде всего отметил работу
депутата-мажоритарщика Величко Александра, работающего в приемной два раза в
неделю, а также работу профессиональнй юридической консультации. Вы знаете, что
Величко активно общается в интернете. «Благодаря этому мы абсолютно четко понимаем
состояние дел в городе и отбираем именно те проблемы,  с которыми чаще всего
обращаются к нам житомиряне, строим алгоритмы их решения. Наша цель – создать
конвейер решения ключевых проблем житомирян. Но мы понимаем, что конечной целью
может быть только та ситуация, когда эти проблемы не возникают вообще», отметил
председатель партии области.

Рассказал В. Ткачук и о прогрессивных внедрениях внутри партии. «Наиболее
интересным является персональный рейтинг каждого партийца в Житомире. Мы четко
осознаем проблемы других партий, в которых звезды генерируют идеи и вдохновленно
работают, а есть такие себе трутни, которые пользуются достижениями других.

http://ruporzt.com.ua/topnews/39630-zayava-zhitomirskoyi-oblasnoyi-organzacyi-vo-svoboda-z-privodu-situacyi-na-rinku-moloka.html
http://ruporzt.com.ua/topnews/39630-zayava-zhitomirskoyi-oblasnoyi-organzacyi-vo-svoboda-z-privodu-situacyi-na-rinku-moloka.html
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Объективный рейтинг исключает возможность возникновения таких ситуаций в
Житомирской «Громадянській позиції». Он учитывает затраты времени на выполнение
партийных заданий, интеллектуальный вклад и финансовые затраты каждого партийца.
Учитывается все: от явки на партийные собрания до разработки проекта в масштабе
целого города. Партийцы договорились, что именно этот рейтинг повлияет на
выдвижение кандидатов в местные советы во время следующих выборов», – резюмировал
политик (Каков потенциал «Громадянської позиції» на Житомирщине? // «Журнал
Житомира» (http://zhzh.info/news/2012-05-30-12934). – 2012. – 30.05).

***

З 30 травня 2012 р. в Житомирській міській раді функціонуватиме Wi-Fi-зона з
вільним доступом, встановлення якої ініціював «Фронт Змін».

«Майже три місяці тому фракція «Фронту Змін» ініціювала встановлення у сесійній
залі Wi-Fi-зони з вільним доступом. Ми аргументували важливість підключення Інтернету
необхідністю для журналістів оперативно висвітлювати хід сесійних засідань та зручністю
для депутатів у роботі з документами», – говорить голова фракції «Фронт Змін»
Володимир Михалець.

Проте, за словами В.Михальця, потрібне було відповідне фінансування. На даний
час вже виділено кошти й здійснено всі необхідні роботи.  Відтепер,  при потребі,  всі
відвідувачі міської ради зможуть безперешкодно користуватися Інтернетом, оскільки Wi-
Fi-зона функціонує у вільному доступі (Житомирський «Фронт Змін» домігся
встановлення в міській раді вільного доступу до безпроводового Інтернету //
ZНitomirNEWS.com (http://www.zhitomirnews.com/novini/15484-zhitomirskijj-front-zmin-
domigsja-vstanovlennja-v.html). – 2012. – 30.05).

***

Такий довгоочікуваний подарунок від народного депутата України Миколи
Рудченка з’явився у м. Радомишль на Житомирщині. Дотепер проблема своєчасного та
належного прибирання, а особливо вивезення сміття була особливо актуальною. На її
вирішення не вистачало ані особистих зусиль місцевих жителів, ані коштів місцевого
бюджету. Депутата-народника у Радомишлі добре знають, завдяки конкретним і
численним справам. Під особливим контролем – поліпшення благоустрою не лише
мальовничого міста, а й сіл району. Там докладено багато зусиль задля проведення мережі
освітлення вулиць у селах, здійснено огородження центральних вулиць та їх
асфальтування.

Сміттєвоз вже доставлено у місто Радомишль, офіційно його буде вручено в неділю,
на святкуванні Дня міста.

Як працює спецавтомобіль М. Рудченко переконався безпосередньо, сівши за кермо.
«А вже використання за призначенням – справа радомишльських господарників, яким
таке авто суттєво спростить роботу та допоможе зробити чистим красиве місто. Хоча
чисто не там, де прибирають, а де злагоджено працює комунальна служба, у котрої, в
свою чергу, є якісна техніка для прибирання», – вважає голова Житомирської обласної
організації Народної Партії М. Рудченко. Він також додав, що й надалі вишиковуватиме
кошти, аби реальними кроками поліпшувати благоустрій районних центрів
Житомирщини. Нинішній спеціалізований автомобіль – вже третій, що придбаний в
рамках реалізації авторської програми М. Рудченка.

В подальших планах – придбання подібного сміттєвоза для Коростишівського
району (Лещенко Т.  Микола Рудченко придбав сміттєвоз для міста Радомишль //
Офіційний сайт Народної Партії

http://zhzh.info/news/2012-05-30-12934
http://www.zhitomirnews.com/novini/15484-zhitomirskijj-front-zmin-domigsja-vstanovlennja-v.html
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(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=31&ArticleID=16025&). –
2012. – 31.05).

Закарпатська область

Відбулося чергове засідання виконкому Закарпатської обласної організації Народної
Партії, на якому було заслухано та обговорено інформацію голови облорганізації
Народної Партії Михайла Сятині про участь партії у виборах народних депутатів та про
виконання рішень Політвиконкому з цього питання.

Враховуючи пропозиції районних та міських парторганізацій, члени виконкому
визначилися з потенційними кандидатами у народні депутати України від Народної Партії
по одномандатних виборчих округах. Це, зокрема, Михайло Лаба – Невицький сільський
голова, керівник Ужгородської районної організації НП – по 68-му одномандатному
виборчому округу (центр –  м.  Ужгород),  Іван Піняшко –  директор ДП Загатянського
лісового господарства, депутат Іршавської районної ради від НП – по 69-му округу (центр
– м. Мукачево), Михайло Сятиня – завідувач кафедри Київського Національного
медичного університету, голова Закарпатської облорганізації НП – по 70-му округу (центр
– м. Свалява), Василь Тегза – приватний підприємець, депутат Ужгородської районної
ради від НП –  по 71-му округу (центр –  м.  Хуст),  Василь Губаль –  голова Хустської
районної ради, керівник Хустської районної парторганізації НП – по 72-му округу (центр
м. Тячів), Микола Сочка – директор КП «Агенція місцевого розвитку, депутат Іршавської
районної ради від НП – по 73-му округу (центр – м. Виноградів) (Дурунда А.  На
Закарпатті відбулося засідання виконкому // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=28&ArticleID=15996&). –
2012. – 28.05).

Запорізька область

В средине июня городской голова Запорожья Александр Син займет пост
руководителя городской организации Партии регионов. Об этом 29 мая, во время
аппаратного совещания, заявил губернатор Запорожской области Александр Пеклушенко,
который является руководителем облячейки ПР.

По словам Пеклушенко, официально Син вступит в партийную должность 21 июня,
во время проведения городской конференции ПР.

Отметим, что официально ни Син, ни Пеклушенко, также как и их окружение,
данную информацию не комментируют.

Весной этого года А. Син, который баллотировался в мэры Запорожья от БЮТа,
после выборов сдал партбилет, вступил в Партию регионов. Сразу же после этого в
руководстве ПР сообщили, что А. Син займет должность руководителя горорганизации.

Однако после того,  как пост главы городской ячейки ПР покинул В.  Кальцев,
местных «регионалов» возглавил депутат городского совета Р. Таран (Мэр Запорожья
готов возглавить местных «регионалов» // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/05/29/153461_mer_zaporozhya_gotov_vozglavit.html). – 2012. –
29.05).

***

27 травня в селі Іванівка Кам’янсько-Дніпровського району Запорізької області
відбулися позачергові вибори сільського голови. Напередодні виборів опитування

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=28&ArticleID=15996&
http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/05/29/153461_mer_zaporozhya_gotov_vozglavit.html
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громадської думки показали, що основним кандидатом на перемогу є голова
Енергодарської міської організації ВО «Свобода» Олександр Монжалєєв. Проте за
тиждень до дати виборів виборча комісія,  сформована Партією регіонів та її сателітами,
зняла свободівця з реєстрації кандидатом на посаду сільського голови, а «кишенькові»
суди відмовили О. Монжалеєву, який оскаржував незаконне рішення виборчої комісії.

Вибори відбулися,  і перемогу на них,  за відсутністю свободівця у виборчому
бюлетені, здобув представник Партії регіонів.

Вибори Іванівського сільського голови на Запоріжжі, проміжні та позачергові вибори
в інших містах та селах України показали, яким чином нинішній антинародний режим має
намір «перемагати» на парламентських виборах у жовтні цього року: тиск, погрози,
залякування, фальсифікації, порушення виборчого законодавства, прав та свобод
громадян.

Силові засоби боротьби з опозиційними кандидатами, до яких вдається чинний
режим, одночасно свідчить про суттєве зменшення рівня довіри населення до Партії
регіонів та, як наслідок, невпевненість влади у перемозі висунутих нею кандидатів. При
цьому важливим фактором,  який можна протиставити владі на парламентських виборах,
буде єдність опозиції: висування єдиного кандидата від опозиції у виборчому окрузі,
єдина позиція з будь-яких питань членів виборчих комісій від опозиційних сил, взаємодія
юристів опозиційних виборчих штабів.

На жаль, на виборах Іванівського сільського голови за скасування реєстрації
О. Монжалєєва голосували в тому числі члени виборчої комісії, включені за поданням
опозиційних партій. Це в черговий раз підкреслює важливість для опозиції ретельного
підбору кадрів,  які будуть працювати у виборчих комісіях.  Вибори до парламенту
наближаються. Опозиційні сили мають зробити все для своєї перемоги на них з метою
повалення українофобського режиму Януковича – Азарова – Тігіпка (Заява Запорізької
«Свободи» з приводу виборів Іванівського сільського голови 27 травня 2012 року // Сайт
ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030279/). – 2012. – 29.05).

Івано-Франківська область

29 травня в обласній філармонії на зборах активу було представлено штаб об’єднаної
опозиції в Івано-Франківській області.

Керівником штабу обласної опозиції призначили старого та досвідченого (в
радянський час займав керівні посади в обкомі комуністичної партії) номенклатурника,
депутата Верховної Ради України, голову обласної «Батьківщини» Дмитра Шлемка. Його
першим заступником став депутат обласної ради, голова обласної партії «Фронт Змін»,
який ще недавно перебував на посаді заступника губернатора, Володимир Шкварилюк.

Участь в роботі зборів взяли голова «Фронту Змін» А. Яенюк і один з лідерів
«Батьківщини» М. Томенко (Головний штабіст – Дмитро Шлемко // Галицький
кореспондент (http://www.gk-press.if.ua/node/6850). – 2012. –29.05).

***

30 травня керівник партійної організації «Фронт Змін» Арсенія Яценюк та заступник
голови Верховної Ради Микола Томенко в Івано-Франківську зібрали журналістів на прес-
конфренцію.

А. Яценюк, приїхавши на Прикарпаття, відвідав з робочою поїздкою села
Рожнятівського району, поспілкувався з селянами аби дізнатися «проблеми насущні»
«простих смертних». «По Івано-Франківській області ми не маємо права програти
жодного округу», – заявив Арсеній Петрович. За його словами, об’єднана опозиція, до

http://www.gk-press.if.ua/node/6850
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якої входить «Фронт Змін», «Батьківщина» та ВО «Свобода» повинні взяти максимум
голосів виборців на Прикарпатті.

Щодо кандидатів-мажоритарників які висуватимуться на Івано-Франківщині, то всі
вони пройдуть попередню співбесіду з керівниками об’єднаної опозиції в Києві. Там
визначатимуться їхній рівень підтримки та авторитет серед виборців. Яких саме імовірних
кандидатів викликатимуть, Арсеній Яценюк не назвав. Єдине, пообіцяв, що всі вони після
затвердження їхніх кандидатур представлять себе та свої програми на окремій прес-
конференції (Об’єднана опозиція викличе кандидатів-мажоритарників з
Прикарпаття до Києва на співбесіду // Агенція новин Фirtka.if.ua
(http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=21327). – 2012. – 30.05).

Київ

Рішення першого київського референдуму, ініційованого головою КМДА
О. Поповим, не будуть обов’язковими до виконання, і швидше за все будуть
проігнорованими. Про це заявляє народний депутат, голова столичної «Батьківщини»
Юрій Одарченко, коментуючи розрекламовану кампанію з проведення першого
столичного референдуму.

За словами депутата, рішення стає обов’язковим до виконання та не може бути
скасовано будь-яким органом лише при імперативному референдумі, на який виноситься
конкретний проект для схвалення територіальною громадою.

«Запропонований варіант референдуму з трьома «розпливчастими» питаннями від
Попова,  не є розглядом конкретних проектів рішень,  як це має бути при імперативному
референдумі. Результати ж консультативного референдуму, як у Попова, будуть
проігноровані,  якщо їх не підтримає більшість депутатського корпусу»,  –  говорить
Одарченко.

Одарченко також вказує на відсутність конкретики у тексті питань. Адресна
допомога пенсіонерам, створення муніципальної міліції, базові проектні рішення
Генплану – жодних конкретних позицій чи проектних показників. До того ж, питання
референдуму про надання адресної матеріальної допомоги пенсіонерам та бюджетникам
порушує чинну ст. 74 Конституції України щодо недопущення проведення референдуму з
питань податків, бюджету та амністії.

Очільник Київської «Батьківщини» нагадує, що з 2006 р. міська парторганізація
неодноразово намагалася зареєструвати ініціативні групи для проведення референдумів з
більш значущих,  ніж у Попова,  питань,  як от висловлення недовіри міському голові чи
відновлення районних рад у столиці, і отримувала відмови.

«Напередодні виборів мера Києва, пропозиція «покращити» ситуацію у мегаполісі,
прославляючи основного кандидата на посаду столичного голови від влади,  є ні чим
іншим ніж відвертим піаром», – вважає БЮТівець (Одарченко: Референдум від Попова є
черговою профанацією та відвертим піаром // Сайт Політичної Партіїї
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11118.html).
– 2012. – 29.05).

***

По мнению, экс-главы Госкомпредпринимательства, власть играет с киевлянами и
конкурентами Попова.

«Заявления властей о том, что выборы мэра могут перенести на 2013 г. – нужны для
того, чтоб оппоненты Александра Попова расслабились», – считает координатор
общественной организации «Гражданское сопротивление» Александра Кужель.

Кужель напомнила, что дату голосования могут назначить в любой момент.

http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=21327
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«На избирательную кампанию дается всего 60 дней. Если учесть какую мощь денег и
ресурсов направляет на это Александр Попов, и что Кличко до сих пор не объявил о своих
планах –  становится ясно,  что 60  дней для объединенной оппозиции –  это приговор»,  –
уверена она.

По мнению политика, нерешительность Виталия Кличко в вопросе его участия или
не участия в мэрской гонке – медвежья услуга для членов объединенной оппозиции.

«Представьте, если выборы назначат на июль, и Кличко в последний момент скажет,
что не будет участвовать. Кого мы (объединенная оппозиция. – LB.ua) успеем раскрутить
за это время?» – возмущается Кужель.

«Мы просим от Кличко только одного: при любых условиях, при любой дате
выборов исполнить то, что он пообещал киевлянам, – поделилась Кужель. – То есть,
выдвинуть свою кандидатуру в мэры Киева.  Но Кличко всегда уходит от ответа»
(Оппозиция не успеет подготовиться к киевским выборам,  –  Кужель // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/05/30/153632_oppozitsiya_uspeet_podgotovitsya.html). – 2012. –
30.05).

***

Время проведения выборов мэра Киева не играет роли. Такое мнение в ходе пресс-
конференции высказал глава КГГА Александр Попов.

«Мне все равно,  когда будут проходить выборы.  Скажут завтра –  буду завтра
готовиться. Меня не пугают никакие термины», – сказал он.

При этом г-н Попов подчеркнул, что выборы в мэра должны проходить тогда, когда
Верховная Рада примет соответствующее решение.

«Выборы мэра должны пройти тогда, когда Верховная Рада примет такое решение.
Знаю, что сейчас есть несколько законопроектов на рассмотрении комитетов (парламента.
– НБН). Надеюсь, что они будут приняты в ближайшее время», – отметил глава КГГА.

Также Александр Попов сообщил, что за 1,5 года пребывания на посту главы КГГА
киевская власть сделала довольно много для города (Мне все равно, когда будут
проходить выборы мэра Киева – Попов // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/42743/). – 2012. – 31.05).

***

30 мая 2012 г. в помещении Киевского городского комитета КПУ состоялся 5-й
объединённый пленум Киевского горкома КПУ и КРК Киевской городской
парторганизации.

Основными вопросами, которые рассматривались на пленуме, стали: информация о
результатах первого этапа Народного референдума-опроса; об избрании делегатов на
внеочередной 45-й съезд Компартии Украины; об утверждении кандидатур кандидатов в
народные депутаты для включения в партийный список на очередных выборах в
Верховную Раду Украины; об утверждении кандидатур кандидатов в народные депутаты
по одномандатным избирательным округам на очередных выборах в Верховную Раду
Украины.

Второй секретарь Киевского горкома КПУ О. Левченко подробно рассказала обо
всех стадиях проведения первого этапа Народного референдума-опроса в городе Киеве:
«Главной целью референдума-опроса, проводимого нашей партией, было обеспечить
непосредственное участие трудящихся в процессе решения конкретных проблем,
объединить их в борьбе за свои права, заставить власть услышать голос трудового народа
Украины. Работа на агитпостах, выезды в студгородки, раздача агитматериалов сделали
своё дело, и нам удалось донести до многих тысяч киевлян позицию партии по
волнующим нас вопросам. Промежуточные итоги опроса показали, что в подавляющем

http://lb.com.ua/
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большинстве киевляне поддерживает позицию Коммунистической партии практически по
всем вопросам. Теперь главная наша задача – достойно провести второй этап Народного
референдума-опроса.

Агитационная работа стоит для нас на первом месте. В настоящее время мы должны
постоянно предоставлять свои партийные аргументы жителям столицы по всем вопросам,
причем не разовыми акциями, а системно. Только система дает возможность добиваться
результата».

На пленуме были избраны делегаты на внеочередной 45-й съезд Компартии
Украины, утверждены кандидатуры кандидатов в народные депутаты для включения в
партийный список, а также по одномандатным избирательным округам на очередных
выборах в Верховную Раду Украины (Состоялся 5-й объединённый пленум Киевского
горкома КПУ и КРК городской парторганизации // Компартія України
(http://www.kpu.ua/sostoyalsya-5-j-obedinyonnyj-plenum-kievskogo-gorkoma-kpu-i-krk-
gorodskoj-partorganizacii/). – 2012. – 31.05).

***

Київська влада урочисто провалила пляжний сезон. У столиці законно працюють
лише 2 пляжі з 25. Про це заявив депутат від фракції «УДАР» у Київраді Олексій
Давиденко.

«СЕС м. Києва попереджає киян та гостей ЄВРО-2012, що практично всі зони
відпочинку на території столиці небезпечні», – зазначив Олексій Давиденко.

Так, паспортів СЕС не отримав жоден пляж з розташованих на Київських озерах, про
що фракцію «УДАР» поінформував головний санітарний лікар столиці Ярослав
Ортинський.

«Корупція в пляжному підприємстві «Плесо» паралізувала роботу з підготовки зон
відпочинку до літнього сезону. Збитки підприємства за останній рік сягають 13 млн грн.
Складається враження, що балансоутримувача всіх пляжів столиці навмисне доводять до
банкрутства», – зауважив депутат.

У фракції «УДАР» у Київраді переконані, що мешканці та гості столиці повинні
знати про небезпеку користування Київськими зонами відпочинку до отримання тими
санітарних паспортів («УДАР»  у Київраді:  На весь Київ лише два відкритих пляжі //
Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-kiyivradi-na-ves-
kiyiv-lishe-dva-vidkritih-plyazhi). – 2012. – 31.05).

***

Депутати Київської міської Ради від партії «УДАР» оздоровлять цього літа 26 дітей
ДЮСШ № 17 міста Києва в лікувально-оздоровчому таборі «Трембіта», який знаходиться
в Рахівському районі Закарпаття. На путівки дітлахам «УДАР» виділив 50 тис. грн.

Останнім часом державне фінансування дитячих спортивних шкіл вкрай
нестабільне,  що ускладнює роботу викладачів та не дає змоги дітям проявити себе в
обраному виді спорту. Протягом трьох років представники «УДАРу» допомагають
спортивній школі в організації та проведенні змагань, закуповують для дітей спортивну
форму, інвентар, заохочувальні призи. Минулого року депутати від фракції «УДАР» у
Київраді започаткували програму оздоровлення дітей під час літніх канікул і
спонсорували відпочинок 45 юних спортсменів у дитячому таборі в Криму.

«Закладати фундамент міцного здоров’я необхідно ще з дитинства. Заняття спортом
повинні бути цікавими, розвивати волю та характер дитини. Ми, як можемо, намагаємося
в цьому допомогти юним киянам», – зазначає депутат від «УДАРу» в Київраді Марія
Іонова («УДАР» в Київраді виділив 50 тисяч гривень на оздоровлення дітей // Партія

http://www.kpu.ua/sostoyalsya-5-j-obedinyonnyj-plenum-kievskogo-gorkoma-kpu-i-krk-gorodskoj-partorganizacii/
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«Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-v-kiyivradi-vidiliv-50-tisyach-
griven-na-ozdorovlennya-ditey). – 2012. – 1.06).

Київська область

Борьба коммунистов Киевщины за отстаивание интересов рабочих фирмы
«Укрхимклининг. Профи», которая обслуживала терминал F аэропорта «Борисполь»,
увенчалась полной победой.

58 сотрудников фирмы обратились в областное отделение проекта КПУ «Работа.
Зарплата. Защита» с просьбой защитить их от произвола дирекции, которая, нарушая
законодательство, месяцами не выплачивала им зарплату, заставляла работать
сверхурочно и в нечеловеческих условиях. Также в процессе разбирательств вскрылся
факт, что «Укрхимклининг «Профи» обманывала людей, обещая им официальное
трудоустройство, однако на деле – сотрудники (подав полный пакет документов в отдел
кадров), на фирме не числились вообще.

Коммунисты в парламенте стали разбираться с этим вопросом. После обращения
лидера КПУ Петра Симоненко прокуратура Киевской области проверила фирму
«Укрхимклининг «Профи» и выявила: дирекция нарушала закон (в частности, ч. 1 ст. 115
КЗоТ и ст.  24  Закона Украины «Об оплате труда»  в части нарушения сроков выплаты
заработной платы и неправильного ее начисления).

По фактам прокурорской проверки был составлен протокол о нарушениях закона,
допускаемых руководством «Укрхимклининг «Профи», материалы были переданы в суд.
Недавно фирма полностью погасила долги по зарплате рабочим. Об этом сообщил первый
секретарь Бориспольского горкома КПУ Дмитрий Бендерский.

«Пример рабочих «Укрхимклининг» доказывает: справедливость торжествует, когда
люди не молчат, не мирятся с произволом бессовестных работодателей, а объединяются
все вместе и отстаивают свои законные права», – заявил Дмитрий Бендерский
(Коммунисты добились выплат долгов по зарплате рабочим аэропорта «Борисполь» //
Компартія України (http://www.kpu.ua/kommunisty-dobilis-vyplat-dolgov-po-zarplate-
rabochim-aeroporta-borispol/). – 2012. – 28.05).

***

Нещодавно відбулося засідання виконавчого комітету Богуславської районної
організації Народної Партії. Члени виконкому одностайно підтримали кандидатуру
директора ПСП «Іванівське» Юрія Пирятинського, аби він тимчасово виконував обов’язки
голови партійної організації до проведення конференції.

Розповідаючи про плани на майбутнє та зміни, які чекають на Богуславську районну
організацію,  Юрій Пирятинський зазначив:  «Перш за все,  я ставлю собі за мету зробити
нашу партійну організацію дієвою, підвищити її рейтинг. Для цього я прикладу всіх
зусиль. Не менш важливо, що у нас є наміри поступово відійти від традиційного підходу
до ведення партійних справ та сконцентрувати свою діяльність на впровадженні
інноваційних проектів і застосуванні нових, більш якісних методів управління
парторганізацією. Вважаю, це матиме позитивні результати і нашу політичну силу
знатимуть та їй довірятимуть.  Для мене важливо,  щоб партійна робота не була
формальністю, або яку здійснюють кілька осіб. Я хочу, щоб народники разом працювали
для людей і заради них» (Для Богуславських народників пріоритетом є мораль і
людяність // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=29&ArticleID=16015&). –
2012. – 29.05).

http://klichko.org/ua/news/news/udar-v-kiyivradi-vidiliv-50-tisyach-griven-na-ozdorovlennya-ditey
http://klichko.org/ua/news/news/udar-v-kiyivradi-vidiliv-50-tisyach-griven-na-ozdorovlennya-ditey
http://www.kpu.ua/kommunisty-dobilis-vyplat-dolgov-po-zarplate-rabochim-aeroporta-borispol/
http://www.kpu.ua/kommunisty-dobilis-vyplat-dolgov-po-zarplate-rabochim-aeroporta-borispol/


61

***

Відзначення 75-ї річниці Києво-Святошинського району, що відбулося у місті
Вишневе, перетворилося на вечір агітації за Партію регіонів. Про це заявив голова Києво-
Святошинської районної організації партії «УДАР», депутат районної ради Костянтин
Бєдовой.

«Приїхавши разом з колегами-депутатами на святкування 75 років з дня створення
нашого району, ми побачили сцену, забрендовану символікою Партії регіонів. Спочатку
там від імені партії влади людей поздоровляв співочий ректор Михайло Поплавський, а
згодом відбувся годинний бенефіс скандальновідомого народного депутата від ПР Петра
Мельника. Жодних виступів від представників опозиційних сил. Взагалі склалося
враження,  що ми присутні на якомусь партійному агітаційному заході,  а не на святі
мешканців Києво-Святошинського району, профінансованого, до речі, з місцевого
бюджету», – сказав представник «УДАРу».

За словами Костянтина Бєдового, аби не брати участі у цьому фарсі, він разом з
партійцями «УДАРу»  персонально привітав зі святом творчі колективи і голів сільрад у
наметах, які були спеціально встановлені поруч для представлення свого села чи міста.

«Ми обійшли усі 28 наметів – міст Вишневого і Боярки та 26 сіл Києво-
Святошинського району. Поспілкувалися з людьми, привітали їх зі святом. Саме цього
вони прагнули, а не бути сторонніми спостерігачами на святі Партії регіонів», – зазначив
голова Києво-Святошинського осередку «УДАРу» («УДАР»: Святкування річниці
Києво-Святошинського району звели до агітації за партію влади // Партія «Удар»
Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-svyatkuvannya-richnitsi-kiyevo-
svyatoshinskogo-rayonu-zveli-do-agitatsiyi-za-partiyu-vladi). – 2012. – 29.05).

***

В Вышгороде Киевской области по инициативе коммунистов состоялась массовая
акция протеста против повышения тарифов ЖКХ. Город вышел к местной администрации
под красными знаменами.

Жители потребовали снизить цены на коммунальные услуги, ввести мораторий на
повышение тарифов, запретить ликвидацию ЖЭКов и создание вместо них ОСМД, а
также выступили против принятия нового Жилищного кодекса, который превратит
миллионы украинцев в бомжей.

Также митинг единогласно постановил: запретить частным перевозчикам поднимать
цены на проезд в маршрутках и автобусах, обеспечить бесплатный проезд инвалидам и
участникам Великой отечественной войны; вернуть незаконно отобранные льготы
«чернобыльцам» и «афганцам».

Резолюцию акции протеста передали в Киевскую областную и Вышгородскую
районную госадминистрации (Коммунисты подняли Вышгород на протест //
Компартія України (http://www.kpu.ua/kommunisty-podnyali-vyshgorod-na-protest/). –
2012. – 29.05).

***

Активісти Фастівської організації партії «УДАР Віталія Кличка» долучилися до
кількатисячного загальноміського мітингу проти відміни зупинок поїздів міжнародного та
міжобласного сполучення на залізничній станції Фастів-1.

За словами представників «УДАРу», мешканців Фастова обурило рішення
керівництва Південно-Західної залізниці про скасування в їхньому місті зупинок
11 поїздів згідно з новим графіком пасажирських перевезень та забезпечення більшої
економічної ефективності курсування поїздів. На переконання фастівчан, багато людей
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http://klichko.org/ua/news/news/udar-svyatkuvannya-richnitsi-kiyevo-svyatoshinskogo-rayonu-zveli-do-agitatsiyi-za-partiyu-vladi
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відчуватимуть великі незручності внаслідок такого рішення, адже Фастів – один із
найбільших в Україні залізничних пересадочних вузлів.

«Незадоволення жителів Фастова можна зрозуміти – традиційно місто працювало в
якості величезної залізнодорожньої розв’язки. Тепер людям, аби сісти на потяг, необхідно
спершу добиратися до Києва, а потім проїжджати повз своє рідне місто. У зв’язку з цим
мешканці вийшли на акцію протесту і вимагають повернення місту нормального
залізничного сполучення. До речі, тут проживає дуже багато залізничників», – розповів
голова виконкому Фастівської міської організації партії «УДАР» Максим Половко.

Результатом багатотисячного мітингу стало направлення міській владі та
керівництву Південно-Західної залізниці вимог повернути залізничне сполучення і
зупинки поїздів на станції Фастів-1, провести ремонт залізничних переїздів міста,
відновити у Фастові приміщення залізничного вокзалу. Люди оголосили акцію протесту
безстроковою, яка завершиться тільки після виконання усіх зазначених вимог (На
Київщині активісти «УДАРу» вимагали повернути Фастову залізничне сполучення //
Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/na-kiyivshchini-aktivisti-
udaru-vimagali-povernuti-fastovu-zaliznichne-spoluchennya). – 2012. – 31.05).

Кіровоградська область

Оцінку діям чинної влади дадуть люди під час наступних парламентських виборів.
Про це заявив лідер партії «УДАР» Віталій Кличко під час спілкування з мешканцями
міста Олександрія на Кіровоградщині.

В Олександрії «УДАР» вкотре відчув тиск адміністративного ресурсу – за наказом
мера з підприємств, медичних та освітніх закладів заборонялося відпускати людей на
зустріч з Кличком. Проте зусилля влади виявилися марними – поспілкуватися з лідером
«УДАРу» зібралися понад тисяча чоловік.

«Оцінку всім цим діям влади дадуть самі люди. Сьогодні чиновники наплювали на
проблеми афганців, чорнобильців, ліквідаторів – тих людей, які пожертвували здоров’ям,
аби виконати свій громадянський обов’язок. Владі байдуже до проблем пенсіонерів,
малозабезпечених, молодих родин, матерів-одиначок. Громадяни не мають гідного
соціального захисту, не отримують пільг – бо чиновники-корупціонери проїли у бюджеті
величезну діру, задовольняючи власне бажання до збагачення. Але обманювати й
залякувати народ безкінечно, уникати покарання їм не вдасться», – переконаний лідер
«УДАРу».

Відповідаючи на питання про те, як люди повинні реагувати на дії влади, Кличко
сказав: «Прийти на вибори і проголосувати. Так, в країні зараз як ніколи високими є
протестні настрої, проте братися за вила – це вже останній аргумент».

У іншому населеному пункті –  Знам’янці –  Віталій Кличко говорив про проблеми
залізниці. У місті, де понад 50 % населення працює на підприємствах залізничного
транспорту,  люди на собі відчули «результати»  реформ чинної влади –  багатьох вже
скоротили з роботи.

«Залізниця сьогодні потребує масштабних реформ,  і це ми всі розуміємо.  Але
проблеми галузі чиновники чомусь воліють вирішувати через скорочення працівників
залізничних підприємств та інші форми «покращення», – сказав Кличко. – Це не дивно,
адже нинішня влада демонструє неспроможність проводити реформи у інший спосіб – бо
це суперечитиме її природі, підриватиме основу союзу олігархів та корумпованих
чиновників» (Віталій Кличко: Оцінку діям чинної влади дасть виборець // Партія
«Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-otsinku-diyam-
chinnoyi-vladi-dast-viborets). – 2012. – 29.05).

http://klichko.org/ua/news/news/na-kiyivshchini-aktivisti-udaru-vimagali-povernuti-fastovu-zaliznichne-spoluchennya
http://klichko.org/ua/news/news/na-kiyivshchini-aktivisti-udaru-vimagali-povernuti-fastovu-zaliznichne-spoluchennya
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-otsinku-diyam-chinnoyi-vladi-dast-viborets
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-otsinku-diyam-chinnoyi-vladi-dast-viborets
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***

На состоявшихся 27 мая 2012 г. внеочередных выборах Марьяновского сельского
головы, в Бобринецком районе Кировоградской области, победил коммунист Анатолий
Цидуляк.

Кандидатуру Анатолия Михайловича поддержали 67 % односельчан, принявших
участие в голосовании.

Комментируя результаты выборов, первый секретарь Бобринецкого райкома
Компартии Украины отметила, что считает это закономерным, а также показательным в
преддверии парламентских выборов (На Кировоградщине сельским головой избран
коммунист // Компартія України (http://www.kpu.ua/na-kirovogradshhine-selskim-
golovoj-izbran-kommunist/). – 2012. – 30.05).

Луганська область

Коммунист Леонид Костюченко победил на выборах головы Просторовского
сельского совета (Белокуракинский район Луганской области), которые состоялись 27 мая
2012 г. Об этом сообщил первый секретарь Белокуракинского райкома Коммунистической
партии Украины Сергей Гончаров.

По его словам, победа оказалась с существенным разрывом в пользу коммунистов.
«За Леонида Костюченко, который представлял на выборах Коммунистическую

партию, проголосовало 38 % от общего количества жителей. За кандидата от Партии
регионов проголосовало лишь 16 %. Это лучше любых социологических исследований
показало реальную картину того, как сегодня простые люди оценивают политическую
ситуацию», – сказал коммунист.

Он также добавил, что такая негативная реакция населения на кандидатов от Партии
регионов сложилась в результате бездарного управления чиновниками от правящей
политической силы (Коммунисты победили на сельских выборах на Луганщине //
Компартія України – http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.ua/kommunisty-pobedili-na-
selskix-vyborax-na-luganshhine/). – 2012. – 28.05).

***

Глава фракции ПР в парламенте, лидер «регионалов» Луганщины Александр
Ефремов рассказал, как будут формироваться партийные списки Партии регионов на
местном уроне.

«Мы хотели бы, чтобы кандидаты, которые были представлены от нашей
политической силы,  были выдвинуты не сверху,  чтоб кто-то сказал,  что вот этого
человека мы будем избирать, а чтобы по инициативе все снизу шло. Мы даже продумали
такой лозунг: «народный кандидат – народный депутат». Чтобы люди, посоветовавшись
внизу,  предложили кандидатуры,  которые хотели бы рассмотреть,  чтобы эти кандидаты
прошли все встречи в партийных организациях, чтобы данные партийные организации
этих кандидатов выдвинули на районный или городской уровень, дальше на область и на
съезд партии», – рассказал Ефремов.

Он добавил, что важно иметь представительство области в Верховной Раде
Украины, которые смогли бы отстаивать интересы области в столице.

«Чтобы были выдвинуты люди не те, которые завтра переедут в город Киев, и будут
жить там,  а вы видите,  что,  как правило,  происходит таким вот образом.  Вот из числа
депутатов, которые раньше были выдвинуты, кто на сегодняшний день остался или
постоянно приезжает сюда, к нам в город? Из нашей политической силы это Кунченко в

http://www.kpu.ua/kommunisty-pobedili-na-selskix-vyborax-na-luganshhine/
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Северодонецке, Ландик и я, наверное. Те, которые постоянно приезжают и работают в
регионе», – считает политик.

«Мы имеем предложения.  Мне не хотелось бы даже озвучивать эти предложения,
потому что я считаю, что эти имена должны возникнуть в первичных партийных
организациях. Люди должны сами определиться и прийти с соответствующими
предложениями», – отметил он.

Ефремов также добавил, что в Луганской области насчитывается 139 тыс. членов
Партии регионов, 1380 первичных партийных организаций (Ефремов хотел бы, чтобы
новые нардепы от Луганщины брали пример с трех человек // Луганск. Комментарии
(http://lugansk.comments.ua/news/2012/05/28/183549.html). – 2012. – 28.05).

***

На сегодня политические партии на Луганщине практически не начали проявлять
свою активность. Об этом заявил председатель Правления Ассоциации политических
консультантов Украины Андрей Бодров.

«Событийная деятельность, которая была вызвана майскими праздниками, дала
определенный всплеск активности наших партийцев на местах, но о системной кампании
по продвижению своих партийных трендов мы не можем говорить», – отметил он.

Однако, по мнению политконсультанта, эту ситуацию компенсируют
мажоритарщики на некоторых округах. При этом наибольшей активностью обладают
кандидаты от Партии регионов.

По словам А. Бодрова, в основном, эти попытки опираются на чисто рекламные
инструменты типа листовочно-плакатной продукции и наружной рекламы,
применяющиеся без особой системы.

Исключение составляют кампании Сергея Горохова и Юрия Терникова. Если
первый строит свою информационную кампанию на тематике «Мы с вами в ответе за этот
город», мобилизуя избирателя через совместную деятельность, то Терников делает упор
на решение социальных проблем округа усилиями своего благотворительного фонда.

По мнению А. Бодрова, сейчас в весе набирает КПУ, особенно в электоральной
среде «50+». Однако, политконсультант считает, что вскоре КПУ столкнется с
необходимостью объяснить для избирателя «сидение на двух стульях».

«Как только оппоненты Компартии начнут активную фазу кампании и вытянут на
свет все факты сотрудничества коммунистов и критикуемой ими власти, КПУ будет
сложно рассказывать, что мы – оппозиционеры. И оппозиционерам, работающим со
властью, все припомнят», – отметил он.

А. Бодров также отметил, что есть первые точки на электоральной карте Луганщине,
где появились первые манипуляции и первые сознательные попытки ввести в
заблуждение избирателя. Кроме того, появились первые ляпы, ошибки и грубые
технологические приемы. Так, по словам политтехнолога, в приближении 9 Мая можно
наблюдать попытки торговать «славой дедов», и наиболее яркие примеры наблюдались
именно в Луганске и Харькове.

«Поздравить ветеранов даже при помощи биллбордов – это правильно. Лишнее
упоминание о себе повышает узнаваемость, но один из кандидатов в городе Луганске явно
перестарался. Он выставил рядом с собой шеренгу своих дедов. Мне, кажется, эту границу
переходить нельзя и это уже отталкивает», – резюмировал он.

В целом же,  по мнению А.  Бодрова,  в Луганском политикуме июнь пройдет
достаточно спокойно, еще на этих трендах, а вот июль, возможно, даже станет периодом
целого ряда замен потенциальных кандидатов от партий (Пока партии в летаргическом
сне, мажоритарщики «окучивают» округа // Паралель-Медiа (http://paralel-
media.com.ua/p47664.html). – 2012. – 29.05).

http://lugansk.comments.ua/news/2012/05/28/183549.html
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***

Причин для выхода из фракции Коммунистической партии в Луганском горсовете
было несколько. Об этом сообщил депутат Луганского городского совета Юрий Юров.

«Мне не вполне понятно на данный момент: партия находится при власти или в
оппозиции. С одной стороны много острой критики, на уровне Киева и на уровне
Луганска партия входит в правящую коалицию. С другой стороны – членом партии
никогда и не был», – отметил Ю. Юров.

На данный момент депутат собирается поддержать другой политический проект, но
какой именно пока не комментирует.

Заявление секретаря Луганского горсовета А. Филипского о том, что вышедшие
сегодня из фракции должны сложить депутатские полномочия, депутат расценивает как
«позицию, которая имеет право на существование».

«Помощь партии и поддержка была оказана до прихода в депутатский корпус и я
считаю, что моральное право за мной остается продолжать депутатскую деятельность.
Тем более у меня есть ответственность перед людьми, которые меня избирали», –
подчеркнул он.

30 мая секретарь Луганского городского совета А. Филипский на сессии заявил, что
Владимир Медяник и Ю. Юров обратились с заявлениями о выходе из фракции КПУ
горсовета.

Он отметил, что если депутаты избирались от фракции, то теперь должны сложить
депутатские полномочия.

В тоже время городской голова С. Кравченко сказал, что В. Медяник написал
заявление о вступлении в ПР.

Комментируя выход из фракции КПУ двух депутатов, С.й Кравченко отметил, что
это нормальный рабочий процесс:

«В принципе, для Партии регионов, на мой взгляд, это положительное явление, для
коммунистов, наверное, отрицательное. А вообще это личное дело каждого депутата, что
тут можно говорить? Это нормальный процесс».

По поводу заявления А. Филипского о необходимости сложения депутатских
полномочий, городской голова подчеркнул: «Это моральное право каждого депутата»
(Луганский депутат Юрий Юров рассказал, почему «бросил» коммунистов // CXID-
INFO (http://cxid.info/96245.html). – 2012. – 30.05).

***

Свердловскому коммунисту – председателю фракции КПУ в Свердловском
горсовете (Луганская область) Анатолию Мартынюку с помощью прокурора города
Александра Головачука и председателя Володарского поссовета Дмитрия Андриевского
удалось остановить незаконную добычу угля.

По словам коммуниста, на основании распоряжения прокурора г. Свердловска
А. Головачука в 2012 г. на территории города и района неоднократно организовывались
рейды по выявлению предприятий, занимающихся незаконной добычей каменного угля. В
рейдах участвовали представители органов внутренних дел и местного самоуправления.

«Проведенным в мае 2012 г. обследованием горных выработок, расположенных в
п.  Володарск и п.  Павловка,  в котором принимали участие помощник прокурора
г. Свердловска С. Гарбузов, председатель Володарского поссовета – коммунист Дмитрий
Андриевский и сотрудники милиции, не выявлено фактов незаконной добычи каменного
угля, что уже само по себе вызывает оптимизм», – считает А. Мартынюк.

Он добавил, что ранее вскрытые горные выработки засыпаны при помощи техники.
«Положительный опыт свидетельствует о том, что объединив усилия органов

местной власти, прокуратуры и милиции можно успешно бороться с незаконной добычей

http://cxid.info/96245.html
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полезных ископаемых», – констатирует депутат (Свердловский коммунист добился
ликвидации незаконных «копанок» // Компартія України
(http://www.kpu.ua/sverdlovskomu-kommunistu-prokuratura-i-poselkovyj-golova-pomogli-
likvidirovat-nezakonnye-kopanki/). – 2012. – 31.05).

***

Депутаты Луганского горсовета, члены фракции Партии регионов, инициируют
проведение акции «Рідна мова – російська» («Родной язык – русский»).

О подробностях проведения акции депутаты расскажут на пресс-конференции,
посвященной оценке «событий в Верховной Раде Украины, произошедших 24 мая 2012 г.
во время обсуждения проекта закона Украины «Об основах государственной языковой
политики».

В пресс-службе пояснили, что в рамках акции активисты будут собирать подписи в
поддержку действий фракции Партии регионов в Верховной Раде Украины,
отстаивающей права русскоязычного населения. Собранные подписи передадут в
парламент до начала рассмотрения «языкового законопроекта» 5 июня 2012 г. (Луганские
депутаты требуют признать русский родным языком // НОВОСТИ.dn.ua
(http://novosti.dn.ua/details/180594/). – 2012. – 1.06).

Львівська область

Упродовж восьми днів у місті Радехів, що на Львівщині, з ініціативи депутата
Львівської обласної ради, голови Львівської обласної організації Всеукраїнського
обє’днання «Свобода» Ірини Сех працювала «Медична клініка на колесах» «Дар життя».
У двох автобусах, обладнаних сучасною медичною апаратурою, педіатри та стоматологи
безкоштовно приймали дітей.

За вісім днів медики провели обстеження та лікування 200 дітей із Радехівського
району, передусім із багатодітних та малозабезпечених родин.

Як зазначили лікарі клініки, майже кожна дитина із тих, що прийшли на прийом, має
проблеми зі здоров’ям. Завдяки програмі фонду «Дар Життя» діти з малозабезпечених
родин можуть отримувати безкоштовну медичну допомогу.

«Дар Життя» здійснює свою місію в Україні з 1992 р. і допомагає людям з фізичними
та розумовими вадами, сиротам, соціально незахищеним, дітям із малозабезпечених сімей
(У Радехові на Львівщині з ініціативи Ірини Сех працювала «Медична клініка на
колесах» // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030261/). –
2012. – 28.05).

***

Кожна політична сила,  яка є в об’єднаній опозиції,  представила по вертикалі своїх
кандидатів, які сьогодні обговорюються на рівні партійних керівних органів. Про це
повідомив голова Львівської обласної організації «Фронту Змін» Степан Кубів.

Він зазначив, що найближчим часом об’єднані опозиційні сили після погодження зі
«Свободою» та іншими політичними силами озвучать кандидатів по мажоритарних
округах на Львівщині.

Говорячи про переговори щодо висунення кандидатів, які відбуваються у форматі
об’єднаної опозиції,  С.  Кубів заявив,  що ведеться «ділова,  відкрита,  не під столом,  а на
столі розмова».

«Абсолютно все йде конструктивно. І ми говоримо не про кандидата, а про зміни і
про якісних політиків, які змінять режим. Це наша позиція», – додав він.

http://www.kpu.ua/sverdlovskomu-kommunistu-prokuratura-i-poselkovyj-golova-pomogli-likvidirovat-nezakonnye-kopanki/
http://www.kpu.ua/sverdlovskomu-kommunistu-prokuratura-i-poselkovyj-golova-pomogli-likvidirovat-nezakonnye-kopanki/
http://novosti.dn.ua/details/180594/
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030261/
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Також, за словами Кубіва, на сьогоднішньому засіданні КОДу буде розглядатися два
важливих питання. Перше – це принципи визначення єдиного кандидата по
мажоритарному округу від опозиційних сил.

Друге питання – це зроблена Ярославом Пітком (партія «За Україну») пропозиція,
щоб на засіданні КОДу обов’язково були присутні перші особи, які уповноважені
вирішувати ті чи інші питання (Опозиційні сили озвучать кандидатів по округах
найближчим часом, – Кубів // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/05/29/350794). – 2012. – 29.05).

***

Обрання єдиного мажоритарного кандидата від опозиції на округ має відбуватися за
результатами праймеріз чи соцопитування, а не за кулуарними «квотними»
домовленостями. Таку думку висловив голова Львівської обласної організації ПП
«УДАР», депутат Львівської міської ради Ярослав Гінка.

«Ми категорично відмовляємося від запропонованого іншими опозиційними силами
принципу розподілу квот на мажоритарних округах. Якщо ми хочемо створити в
майбутньому парламенті опозиційну більшість і впливати на процеси в державі, ми
повинні отримати якомога більше голосів. Для цього наші кандидати повинні мати
найбільшу підтримку людей і отримати впевнену перемогу, – цю думку вже неодноразову
висловлював і лідер «УДАРу» – Віталій Кличко», – каже Гінка.

За його словами, політики не повинні вирішувати за людей, а повинні спитати їхню
думку – кого з кандидатів вони підтримують, і тільки від цього відштовхуватися. «Власне,
це й було підтримано Львівським КОДом,  сьогодні ситуація вочевидь змінилася –  наші
колеги чекають «на добро» з Києва. Складається парадоксальна та небезпечна ситуація
боротьби за опозиційність – Київ надішле свого кандидата від опозиції, Львівський КОД,
уявімо, виставить свого, а переможцем стане влада. Ми нещодавно це проходили –
згадаймо сумні вибори в Обухові», – нагадує депутат.

Він наголосив, що «УДАР» за будь-яких обставин буде послідовним у своїх діях.
«Якщо ми побачимо, що наш кандидат буде менш рейтинговим ніж представник іншої
опозиційної сили – будемо порушувати питання про зняття такого кандидата. Логічно
було б щоб так само поступали і наші колеги по опозиції», – додає Гінка.

Депутат додав, що «УДАР» готовий до досить таки непростої процедури люстрації
своїх кандидатів та до незалежного моніторингу відповідності критеріям доброчесності
кожного висуванця.

«Ми, всі разом, не повинні забувати пункти підписаної на Софіївський площі в День
Соборності угоди, де червоною стрічкою проходять вимоги щодо взаємонепоборення та
спільної взаємодії під час майбутньої виборчої кампанії. Наша партія пропонує також
створити спільний центр захисту волевиявлення громадян, центр протидії фальсифікаціям
на виборах тощо. Саме це може стати новим інструментом взаємодії в рамках Львівського
(і не тільки)  КОДу,  який був,  є і залишається на Львівщині основним майданчиком для
діалогу всіх опозиційних сил, незалежно від внутрішніх інтеграційних процесів,
втручання Києва, рейтингу чи прикрих закулісних кулуарних домовленостей», –
наголосив Гінка (Обрання єдиного кандидата має відбуватися за результатами
соцопитування, – Гінка // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/05/29/350766). – 2012. – 29.05).

***

Праймеріз, який пропонує провести КОД Львівщини для вибору єдиного кандидата
на мажоритарні округи коштуватиме дуже дорого.  Таку тезу під час засідання КОДу
висловив президент українського фонду «Громадська думка» Володимир Подгорнов.

http://zik.ua/ua/news/2012/05/29/350794
http://zik.ua/ua/news/2012/05/29/350766
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Він, як соціолог, зазначив, що проведення праймеріз – це надзвичайно дорогий
проект. Тому В. Подгорнов додав, що не впевнений, що у КОДі Львівщини акумульовані
такі фінансові потуги.

В той же час В. Подгорнов розповів, що він у 2002 р. він супроводжував
кампанію12-ти кандидатів. Вони всі потрапили до ВРУ, попри те, що лише 4 з них були на
100 % прохідними з початку кампанії, а решта мали стартовий рейтинг 3 %. Тому соціолог
наголосив, що «в принципі в депутати можна було провести будь-кого».

В цьому контексті він додав, що на цих виборах від влади будуть представники зовні
не гірші від КОДу, але вони не матимуть тієї гарантії.

В той же час А. Мисик заперечив, що кошти на соціологію не можна порівнювати з
тими можливими втратами, які матиме опозиція, якщо у ВРУ від Львівщини таки
пройдуть тушки.

В.  В’язнівський також висловив думку про те,  що для перемоги у виборах не
потрібно багато коштів (Праймеріз КОДу може надто сильно вдарити опозиціонерам
по кишені – Подгорнов // ВГОЛОС (http://vgolos.com.ua/politic/news/46652.html). – 2012. –
29.05).

***

Українську національну консервативну партію прийняли до Комітету опору
диктатурі Львівщини. Відповідне рішення КОД прийняв на засіданні 30 травня.

З заявою про вступ до КОДу звернувся голова УНКП,  директор Інституту
трансформації суспільства Олег Соскін.

Під час засідання КОДу він пояснив, що коли КОД на Львівщині лише утворювали,
то його політична сила не розглядала необхідність вступу до цього об’єднання.

Проте зараз, за словами О. Соскіна, виникла надзвичайна загроза існуванню
України.

На думку голови УНКП, саме Львівський КОД в теперішніх умовах є осередком
протистояння провладним силам.

О.  Соскін наголосив,  що на всеукраїнському рівні УНКП не є членом КОДу,  але
партія хоче вступити в Комітет опору диктатурі саме на Львівщині.

Учасники КОДу не мали ніяких зауважень до такої пропозиції і прийняли УНКП в
КОД (Партію Соскіна прийняли до КОДу Львівщини // ВГОЛОС
(http://vgolos.com.ua/politic/news/46655.html). – 2012. – 30.05).

***

29 травня відбулось засідання львівського Комітету опору диктатурі, під час якого
обговорювалось питання висунення кандидатів на мажоритарні округи у Львівській
області.

Партнери по об’єднаній опозиції у складі шістьох партій («Батьківщина», «Фронт
Змін», Народний Рух України, «Народна самооборона», «За Україну», ПРП і ВО
«Свобода» прийняли рішення, що до моменту узгодження кандидатів не
оприлюднюватимуть жодних прізвищ.

Тому до моменту остаточного узгодження опозиційні політичні сили відкликали
попередні пропозиції щодо кандидатів, які подавали на розгляд КОДу.

Голова Львівської крайової організації Народного Руху України Андрій Корнат
зазначив: «Народний Рух України є суб’єктом об’єднаної опозиції, входить в об’єднану
опозицію «За Батьківщину». До моменту узгодження кандидатів опозицією у складі шести
партій та ВО «Свобода» ми не маємо права озвучувати жодного прізвища. Завчасне
озвучення прізвищ є шкідливим в процесі домовленостей» (Опозиція висуне лише
узгоджених кандидатів на мажоритарні округи // Oфіційний сайт Народного Руху

http://vgolos.com.ua/politic/news/46652.html
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України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/opozicija-visune-lishe-uzgodzhenikh-
kandidativ-na-mazhorit.html). – 2012. – 30.05).

***

31 травня Львів відвідали лідери Об’єднаної опозиції «Батьківщина» Арсеній
Яценюк та Микола Томенко.

Лідери Об’єднаної опозиції приїхали на Львівщину започаткувати роботу штабу та
зустрітися з активом двох основних партій –  «Батьківщини»  та «Фронту Змін»  –  і ще
чотирьох партій – «Народного Руху України», «За Україну!», «ПРП» і «Народної
самооборони».

«Ми розпочинаємо процес широкого суспільного обговорення програми Об’єднаної
опозиції, ми вже представили її на форумі із залученням експертів, тепер нам важливо
почути думку кожного українця, і лише потім остаточна редакція має бути затверджена на
з’їзді Об’єднаної опозиції 30 липня, – розповів А. Яценюк. – Щодо кандидатів
мажоритарників, їх ми окремо викликаємо в Київ, проводимо з ними співбесіду, і пізніше
представимо окремий узгоджений перевірений список кандидатів-мажоритарників, і це
буде окрема подія – їх представлення».

«Головне завдання, яке ставить перед собою Об’єднана опозиція, це не збільшення
чисельності депутатів, а створення української європейської демократичної
парламентської більшості у Верховній Раді, – зазначив М. Томенко. – Ми розуміємо, що
лише це дає можливість почати реальні зміни в країні, починаючи від звільнення Юлії
Тимошенко і Юрія Луценка, початком процедури імпічменту президента і підготовки до
дострокових президентських виборів, до перегляду антинародних реформ, які змусили
малий і середній бізнес виводити за кордон, та інші питання, що турбують людей».

Також політики розповіли, що мають небезпідставні підозри, що влада
намагатиметься провести дострокові вибори на два місяці раніше – відразу після Євро-
2012,  адже розуміє,  що втримати свій рейтинг до кінця жовтня їй не вдасться.  Що ж до
мовного питання, яке вкотре штучно загострюють перед виборами, то чергова «битва за
мову» відбудеться у парламенті 5 червня. Під стінами Верховної Ради Об’єднана опозиція
збирає великий мітинг, у якому братимуть участь, зокрема і львів’яни (Микола Томенко і
Арсеній Яценюк започаткували роботу штабу Об’єднаної опозиції на Львівщині //
Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/11149.html). – 2012. – 31.05).

***

Упродовж тижня в місті Буськ з ініціативи голови Львівської обласної організації
Всеукраїнського об’єднання «Свобода», голови фракції ВО «Свобода» у Львівській
обласній раді Ірини Сех працювала пересувна «Медична клініка на колесах» «Дар життя».
У двох автобусах обстежували й лікували дітей, передусім із малозабезпечених та
багатодітних родин.

Лікарі–терапевти проводили медичний огляд та діагностику, зокрема
електрокардіограму серця, аналіз крові, перевірку зору, слуху, тестування легеневої
функції. Лікарі-стоматологи робили рентген, фторування, видалення зубів, лікування
карієсу та інші процедури.

За час прийму клініки у Буську педіатричне відділення відвідало 166 дітей, і ще 168
– стоматологічне. Медичною допомогою скористалися передовсім діти-інваліди та діти із
багатодітних і малозабезпечених сімей.

І. Сех подякувала медикам за їхню місію й побажала подальших успіхів.
Націоналістка також висловила сподівання, що лікарі клініки й в майбутньому
обстежуватимуть дітей у містах і селах Львівщини (У Буську на Львівщині в «Медичній

http://byut.com.ua/news_region/11149.html
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клініці на колесах» обстежили понад 300 дітей // Сайт Політичної Партіїї
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030346/). – 2012. – 31.05).

Миколаївська область

27 травня 2012 р. в селі Кумарі Первомайського району Миколаївської області
відбулися перевибори сільського голови.

Незважаючи на утиски з боку діючого режиму, об’єднана опозиція «Батьківщина»
Первомайського району вирішила прийняти участь в цих  виборах і підтримати
достойного кандидата на сільського голову – Руденка Леоніда Михайловича, члена партії
«ВО «Батьківщина».

На посаду сільського голови було зареєстровано 5 кандидатів – від Партії Регіонів та
її сателітів. Безумовно, в перемозі своїх кандидатів була зацікавлена правляча партія,
навіть голова районної держадміністрації особисто агітував за одного з кандидатів. Але в
результаті злагоджених дій активів партій «ВО «Батьківщина» та «Фронт Змін» на
підтримку свого кандидата,  Руденко Л.  М.  виборов перше місце набравши 62  %  від
загальної кількості виборців, які взяли участь в голосуванні (На Миколаївщині на
виборах сільського голови переміг кандидат від «Батьківщини» // Сайт Політичної
Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/11119.html). – 2012. – 29.05).

***

Керівники Миколаївських обласних організації партій «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» Роман Забзалюк, «Фронту Змін» Вадим Меріков, Народного Руху України
Юрій Діденко та партії «Реформи і порядок» Станіслав Мартиросов, провели спільну
прес-конференцію.

Парторганізації об’єдналися в єдиному виборчому списку і висувають єдиних
кандидатів у народні депутати під гаслом «За Батьківщину». Керівником виборчої
кампанії в Миколаївській області – представником Центрального штабу призначений
народний депутат Роман Забзалюк, керівником виборчого штабу в Миколаївській області
–  депутат Миколаївської обласної ради (фракція «ФЗ»)  Вадим Меріков,  першим
заступником керівника виборчого штабу в області – депутат Миколаївської міськради
(фракція «Батьківщина») Олександр Курченко.

«Зараз партійні активи, які входять до складу обласного Комітету опору диктатурі,
без зайвої суєти і демагогії приступили до формування загальної мережі виборчих штабів
в області», – сказано в повідомленні.

На цьому акцентував на прес-конференції керівник виборчої кампанії об’єднаної
опозиції Миколаївщини, народний депутат Р. Забзалюк з фракції БЮТ. Він озвучив
вимоги загальноукраїнського Комітету опору диктатурі до «злочинного режиму»:

– звільнення з неволі Ю. Тимошенко та Ю. Луценка і отримання ними можливості
брати участь у майбутній виборчій кампанії;

– взяття на контроль опозиційними силами і просування результатів журналістських
розслідувань, присвячених «корупційним проявам нинішньої влади»;

– визнання недійсним затвердження на посаду омбудсмена пані Лутковської, тому
що вона, будучи представником від України в Європейському суді з прав людини,
показала себе «захисницею незаконних рішень українських судів стосовно політичних
ув’язнених»,

–  створення у ВР тимчасової слідчої комісії для розслідування «масових вбивств у
східних областях України з 1994 по 2008 рр.»;

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030346/
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– зняття з розгляду законопроекту Трудового кодексу – за його антисоціальний
характер; проведення публічного звіту уряду про витрати з будівництва об’єктів Євро-
2012.

Начальник обласного виборчого штабу об’єднаної опозиції, керівник місцевого
«ФЗ», депутат обласної ради В. Меріков повідомив про створення спільного штабу і
підкреслив рішучість опозиційних депутатів місцевих рад діяти спільно. Буде об’єднаний
і медійний ресурс цих політичних сил. Зокрема, мова йшла про партійний сайт та газету
«фронтовиків» зі спільною щотижневою телепрограмою з НІС–ТВ «Позиція».

А керівник місцевого РУХу Ю.  Діденко зазначив,  що його партійна газета
«Український Південь» вже давно висвітлює спільні акції об’єднаної опозиції. В. Меріков
також повідомив,  що ідея об’єднання політичних сил,  що входять до КОДу,  в єдину
партію залишається на порядку денному. Відповідаючи на запитання, як він може
прокоментувати нещодавню заяву заступника голови НГО ПР І.  Дятлова про те,  що
рейтинг миколаївських «регіоналів» в 4 рази вище відсотка довіри місцевої опозиції, лідер
миколаївського «ФЗ» ці показники спростував. Він повідомив, що лютневе опитування,
що проводилося його політичною силою, показало: в Миколаївській області тоді ПР мала
22 % підтримки, «ФЗ» – 14 %, «Батьківщина» – 9,8 %, НРУ – близько 3 %, УДАР – 4,8 %.

Говорячи про прийняття рішення щодо скоординованого висунення кандидатів від
КОД по миколаївських мажоритарних округах, В. Меріков заявив, що воно вже прийнято,
але прізвища цих людей будуть озвучені пізніше з міркувань їхньої безпеки. Що
стосується можливих варіантів включення представників місцевого КОДу в об’єднаний
список опозиції на виборах ВР, то це питання поки не обговорюється. Р. Забзалюк
доповнив його, повідомивши, що це буде вирішуватися місцевими парторганізаціям, а
потім на загальному з’їзді опозиційних сил. Але ініціатива щодо того, щоб Миколаївщина
була гідно представлена в майбутньому парламенті як мажоритарниками, так і по
загальнопартійному списку, буде безумовно підтримана (Миколаївський Комітет опору
диктатурі: від створення спільного штабу до відкриття об’єднаного фронту //
Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/mikolajivskii-komitet-oporu-diktaturi-vid-
stvorennja.html). – 2012. – 30.05).

***

Один из лидеров Объединенной оппозиции в Николаевской области Роман Забзалюк
призвал депутатов всех уровней согласовывать свои действия вместе, консолидированно
голосовать и представлять единую позицию на заседаниях местных советов, об этом он
сообщил на пресс-конференции.

«Пользуясь случаем, я обращаюсь через вас (журналистов. – прим. НикВести) ко
всем людям, кто небезразличен к оппозиции и входит в ее состав. Особенно к тем, кто
представляет наши политические силы в местных советах, к депутатским корпусам наших
партий.

Понимайте всю историческую важность этого момента, от вас зависит подготовка и
наша победа на парламентских выборах», – говорит Р. Забзалюк.

«Поэтому очень важным является консолидируемое голосование и общая позиция
по всем вопросам. Я даже не сомневаюсь, что мы сможем. Это покажет народу, что мы
готовы наводить порядок в государстве, отстранив от власти Януковича и Партию
регионов», – заявил оппозиционер.

Глава Штаба Объединенной оппозиции Вадим Мериков заявил, что фракции партий
«Батьківщина» и «Фронт Змін» тепер будут проводить общие собрания (Роман Забзалюк
призвал местных депутатов от оппозиции действовать консолидированно //
«Николаевские Вести» (http://nikvesti.com/news/politics/31191). – 2012. – 30.05).

http://nikvesti.com/news/politics/31191
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Одеська область

В районном центре Сарата (Одесская область) состоялись внеочередные выборы
депутата поселкового совета по мажоритарному округу № 14. Победителем стал Павел
Веревкин.

Председатель районной организации партии «УДАР Виталия Кличко» опередил
четверых конкурентов. В марте П. Веревкин боролся за пост поселкового головы и занял
второе место.

На выборах депутата явка составила чуть более половины имеющих право голоса.
П. Веревкина предпочли 42 % избирателей, пришедших на участок. За ближайшего
конкурента (пользовавшегося поддержкой местной власти) отдано 32 % голосов.

Представитель «УДАРа» заявил, что сосредоточит свои усилия на решении наиболее
актуальных для округа проблем.  В их числе –  ремонт дорог,  находящихся в
неудовлетворительном состоянии, приведение в порядок водопровода и канализации,
обеспечение жителей качественной питьевой водой (В Одесской области представитель
«УДАРа» стал депутатом // ТИА «Вiкна-Одеса»
(http://viknaodessa.od.ua/news/?news=55910). – 2012. – 28.05).

***

Акция протеста «Партия регионов обмочилась», организованная Одесской
организацией партии «Демократический Альянс», состоялась на пересечении проспекта
Шевченко и улицы Гагарина.

«Нам надоела ситуация, когда каждый дождь в Одессе превращается в потоп,
например, проспект Шевченко превращается в две речки. Это связано с тем, что в городе
не работает дренажная канализация. Тот потоп, который случился 24 мая, – это яркое
подчеркивание того, что Партия регионов не способна навести в городе порядок. На
следующий день после наводнения никто из власти не сказал, что срочно принимаются
экстренные меры, выделяются деньги из бюджета, если надо из центрального, и система
будет ремонтироваться», – отметил глава «ДемАльянса» Алексей Черный.

«Мы просим людей поддержать нас в таком вопросе, есть система, которая
позволяет вынести любое решение на сессию горсовета. Мы будем выносить решение,
чтобы выделялись деньги на ремонт дренажной системы.  Для этого мы собираем 5  тыс.
подписей. Также мы приглашаем прийти к нам пострадавших от наводнения, потому что
есть идея обращаться в суды с требованием возместить ущерб. Этот ущерб нанесен в
результате бесхозяйственности наших городских властей», – добавил А. Черный (Акция
протеста «Партия регионов обмочилась» состоялась в Одессе // МОСТ-ОДЕССА
(http://www.most-odessa.info/news/politics/28643.html). – 2012. – 28.05).

***

Экс-министр и экс-губернатор Одесской области Иван Плачков распространил
заявление, в котором объявил о своём решении выдвигаться кандидатом в нардепы по
142-му мажоритарному избирательному округу (Арцизском).

Плачков подчеркивает: «Я здесь родился, вырос и очень надеюсь на понимание и
поддержку своих земляков. Получив возможность громко заявить о наболевших
проблемах Бессарабии с депутатской трибуны, я уверен, что меня, а значит и всех нас,
услышат, и в кратчайший срок будут приняты необходимые решения».

Плачков сделал акцент на своем большом опыте работы министром энергетики,
главой Одесской облгосадминистрации, первым заместителем главы бюджетного
комитета Киевсовета, знании «механизмов и понимании алгоритма работы

http://viknaodessa.od.ua/news/?news=55910
http://www.most-odessa.info/news/politics/28643.html
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государственной системы» (Плачков идет на выборы // misto.odessa.ua
(http://www.misto.odessa.ua). – 2012. – 29.05).

Рівненська область

За ініціативи політичної партії «УДАР Віталія Кличка» та за підтримки громадських
організацій Рівненської області в останні дні травня у всіх райцентрах області пройшла
акція «УДАРимо фарбою по ямах».

Під час акції небайдужі мешканці області білою фарбою відмічали пошкодження на
дорогах. Проведенням акції активісти виступили проти розкрадання мільйонів гривень,
що виділяються на ремонт доріг.

«Сьогодні, напередодні Євро-2012, з державного бюджету виділяються колосальні
кошти на підготовку країни до цього спортивного свята. Однак з приходом Партії регіонів
та після відміни тендерних процедур левова частка цих коштів банально розкрадається. А
страждаємо від цього ми, прості мешканці країни, котрі змушені їздити дорогами з
неякісного покриття, а часто і взагалі без нього. Саме тому ми вийшли сьогодні на цю
акцію», – розповіли в УДАРі.

Разом з цим представники партії поінформували, що ще одним страшним наслідком
тотальної корумпованості діючої влади є велика кількість нещасних випадків на дорогах.
Адже через неякісне покриття водіям буває тяжко впоратися з керуванням.

На завершення представники партії УДАР зазначили, що ініціативу партії
підтримала чимала кількість громадських організацій краю і вони спільно сьогодні
вийшли на дороги області (У Рівному «УДАРили фарбою по ямах» // Партія «Удар»
Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/u-rivnomu-udarili-farboyu-po-yamah). –
2012. – 31.05).

***

Рівненська обласна організація Всеукраїнського об’єднання «Свобода» вимагає від
міського голови та прокуратури припинити незаконне спорудження автозаправної станції
поблизу житлових будинків у Рівному.

31 травня 2012 ро. в громадську приймальню ВО «Свобода» зателефонували обурені
мешканці вул. Соборна, 422 і повідомили про те, що біля їхнього будинку почали
будувати АЗС. У відповідь люди перекрили рух транспорту головною вулицею міста –
вони без зупинки ходили пішохідним переходом, тобто не порушували правил
дорожнього руху. Протестувальники блокували проїзд транспортних засобів і вимагали
приїзду міського голови Володимира Хомка.

На акцію протесту люди прийшли разом із грудними дітьми на руках та дитячими
візочками. Учасники тримали плакати: «Ні – АЗС!», «Геть заправку!», «Мер проти
рівнян». На протестні дії люди пішли, бо бояться за своє здоров’я та своїх дітей.

Голова Рівненської обласної організації ВО «Свобода» Олег Осуховський звернувся
до прокуратури області з вимогою заборонити це будівництво,  адже АЗС будують,
ігноруючи волю громади (У Рівному на знак протесту проти спорудження АЗС біля
житлових будинків люди перекрили рух транспорту // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030361/). – 2012. – 31.05).

http://www.misto.odessa.ua/
http://klichko.org/ua/news/news/u-rivnomu-udarili-farboyu-po-yamah
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030361/
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Сумська область

Депутаты Сумского горсовета от Партии регионов готовят на ближайшую сессию
депутатский запрос, направленный на улучшение условий приема граждан управлением
предпринимательства, торговли, быта и защиты прав потребителей.

По данным депутата Юрия Перепеки, от предпринимателей Сум систематически
поступают жалобы по крайне неудовлетворительную организацию работы управления:
граждане занимают очередь с глубокой ночи – в противном случае попасть на личный
прием к государственному регистратору, по их словам, невозможно.

Количество людей в очередях существенно добавилось в связи со вступлением в
силу новой классификации видов экономической деятельности (КВЭД), требующей
замены кодов видов экономической деятельности новым национальным классификатором
Украины. К тому же государственные регистраторы принимают граждан по
сокращенному режиму работы – 4 дня в неделю с 9.00 до 16.00.

В депутатском запросе к мэру г-н Перепека просит принять неотложные меры для
решения вопроса обеспечения управлением надлежащей организации приема граждан
(Ивченко В. В Сумах горуправление предпринимательства хотят реформировать //
Данкор (http://www.dancor.sumy.ua/news/newsline/79119). – 2012. – 29.05).

Тернопільська область

28 травня 2012 р. відбулося засідання Комітету опору диктатурі Тернопільщини за
участі свободівця Олексій Кайди. Зібрання було присвячене захисту української мови та
координації дій опозиції.

Під час зустрічі голова Тернопільської обласної ради, керівник обласної організації
ВО «Свобода» О. Кайда наголосив: «Партія регіонів, рейтинг якої стрімко падає,
намагається «пропхати» законопроект «Про засади державної мовної політики», котрий
покликаний розтоптати українську мову. Передусім це є недолугою спробою центральної
влади затуманити розум своїх виборців та відвернути їх від соціальних та економічних
проблем.

Цей законопроект вносять люди, в жилах яких тече неукраїнська кров, у яких немає і
часточки української душі.  Знаю,  що питання мови болить українця.  Та не болить воно
промосковській окупаційній адміністрації – азаровим, табачнікам, колісніченкам та
ківаловим. Сьогодні перед українцями стоїть вибір – бути чи не бути українській державі,
мові, нації. Сьогодні ми повинні стати пліч-о-пліч заради майбутнього наших дітей та
онуків.  Ми маємо вистояти.  Бо українська мова –  це наша душа,  це наша кров,  це наше
вчорашнє, наше сьогодення, наше майбутнє!» (Відбулося засідання Тернопільського
КОДу щодо захисту української мови // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030262/). – 2012. – 28.05).

***

Щодня політичні партії відвойовують сфери свого впливу. «УДАР» також
намагається донести власну ідеологію до населення Тернопільської області. Оскільки
лідер Віталій Кличко має доволі високий рівень довіри серед населення Тернопільської
області, то завоювати довіру йому тут не складно.

Зокрема, в Бучацькому районі Тернопільської області у кожному населеному пункті
створений осередок партії «УДАР» з активістами, які усвідомлюють доцільність віддачі
свого голосу на виборах, що наближаються, на користь Політичної партії «УДАР Віталія
Кличка». Велика заслуга у цьому є голови Бучацької районної організації Олександра

http://www.dancor.sumy.ua/news/newsline/79119
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Семенківа.  «УДАР Віталія Кличка»  –  це перша і єдина партія,  до діяльності якої він
долучився.

«Мені надходило чимало пропозицій від різних політичних сил. Однак я обрав
«УДАР». Інші партії відштовхували нечесністю їхніх представників. «УДАР» – нова
партія, яка прагне стати партією європейського зразка. Але головне, через що я обрав саме
цю силу – її лідер. Адже програми політичних партій здебільшого перегукуються, всі
обіцяють покращення життя. Та я довіряю не обіцянкам, а людям. Мене приваблює
відкритість, чесність Віталія Кличка, а також – його прагнення до перемоги та вміння
перемагати. Це людина, яка чесно організовує свою виборчу програму, за свої власні
кошти, а не як інші – вкравши їх у людей».

Завдяки переконанням Олександра у всіх селах на Бучаччині вже створені осередки
політичної партії «УДАР Віталія Кличка». При чому, зроблено це у рекордно малі терміни
– протягом двох місяців.

«Жодних труднощів не було, адже люди усвідомлюють, що зміни необхідні, –
розповідає Олекандр Семенків, – Люди, які допомогли провести ґрунтовну роботу у
регіоні – це Ільчик Григорій та Шуфляда Володимир. Також до роботи долучилися
Сидорак Ігор, Навроцька Наталка та Кобіта Богдан. Завдяки їм Бучацький район здобув
своєрідну першість в області,  обравши «УДАР» (Бучаччина визначилась у своїх
політичних симпатіях // Перша незалежна тернопільська інтернет-газета «Про все»
(http://provse.te.ua/2012/05/buchachchyna-vyznachylas-u-svojih-politychnyh-sympatijah/).  –
2012. – 29.05).

***

В Тернопольской области областные организации партий, входящих в состав
Комитета сопротивления диктатуре, угрожают организовать бессрочные акции протеста.
Это произойдет, если из парламента не будет отозван законопроект «Об основах
государственной языковой политики». Об этом говорится в заявлении членов областного
КСД, которое подписали руководители областных организаций ВО «Свобода», Народного
Руха Украины, Украинской Народной Партии, партии «За Украину!», Украинской партии,
партий «Гражданская позиция», «Украинская платформа «Собор», «Українська справа».

В документе сказано, что члены организаций этих партий расценивают данный
законопроект как государственную измену и покушение на украинскую
государственность.

«Попытка ввести второй государственный язык является национальным
преступлением, за которое Президенту Януковичу должен быть объявлен импичмент», –
отмечается в заявлении.

Подписанты также выражают убеждение, что законопроект об основах языковой
политики является попыткой отвлечь внимание украинцев от более важных проблем:
коррупции, низких зарплат и пенсий, безработицы, политических преследований.

Члены областного КСД выдвинули требование до 5 июня отозвать данный
законопроект. «В ином случае политические партии и общественные организации будут
инициировать бессрочные акции протеста», – сказано в заявлении (Оппозиция угрожает
протестами из-за языкового закона // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/81174.html). –
2012. – 30.05).

***

27 травня 2012 р. відбулись дострокові вибори Панасівського сільського голови
Зборівського району Тернопільської області.

http://provse.te.ua/2012/05/buchachchyna-vyznachylas-u-svojih-politychnyh-sympatijah/
http://glavcom.ua/news/81174.html


76

Участь у виборах взяли чотири кандидати. Від Конгресу Українських Націоналістів
кандидував депутат Зборівської районної ради, член КУН Петро Ковтун. Йому протистояв
один самовисуванець та представники від БЮТу й КПУ.

За результатами голосування впевнену перемогу отримав конгресівець, який набрав
майже 60 % голосів.

Після перемоги пан Петро заявив, що він переміг завдяки послідовному
відстоюванню ідеалів українського націоналізму та авторитету місцевої організації
Конгресу (Конгрес перемагає на Тернопільщині // Конгрес Українських Націоналістів
(http://cun.org.ua/2012/kongres-peremagaye-na-ternopilshhini/). – 2012. – 31.05).

Харківська область

27 мая состоялись внеочередные выборы депутатов местных советов в пяти районах
Харьковской области, в каждом из которых уверенную победу одержали члены Партии
регионов.

В Покотиловском поселковом совете Харьковского района 80,6 % голосов получил
«регионал» Анатолий Павленко. В Кисловском сельском совете Купянского района
победил Дмитрий Рудень (ПР) – 86,2 % голосов. В Кегичевском поселковом совете за
регионала Владимира Валенко свои голоса отдали 51,8 % избирателей.

Выборы состоялись и в Задонецком сельском совете Змиевского района: здесь
победила Надежда Омельченко (ПР) с перевесом в 83,3 % голосов. За регионала Василия
Рыбака в Мурафском сельском совете Краснокутского района проголосовали 95,2 %
избирателей.

«Альтернативы Партии регионов на сегодняшний день нет. Несмотря на все
разговоры об объединении «Батькивщины» и «Фронта Змін», эти партии до сих пор не
представили достойных кандидатов на выборы», – прокомментировал результаты выборов
председатель Харьковской областной организации Партии регионов Михаил Добкин
(Выдвиженцы ПР победили на местных выборах в Харьковской области // Главное
(Харьков) (http://glavnoe.ua/news/n101710). – 2012. – 29.05).

Херсонська область

У приморському селі Олександрівка Каланчацького району на позачергових виборах
сільського голови переміг Андрій Григорович Лабушний, якого з перших днів висування
підтримали всі місцеві осередки партійних організацій, що входять до Об’єднаної
опозиції.

У результаті волевиявлення опозиційний кандидат набрав 384 голоси (більше 52 %)
мешканців села.

При цьому кандидат від Партії Регіонів Володимир Афанасієвський, незважаючи на
шалений адміністративний тиск місцевої влади,  набрав біля 20  % (На Херсонщині
сільським головою став кандидат від Об’єднаної опозиції // Сайт Політичної Партіїї
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11123.html).
– 2012. – 29.05).

***

На Херсонщине у Партии регионов на данный момент есть всего два проходных
кандидата. Такое мнение высказал эксперт ЦПА «Фатум» Александр Кривой анализируя

http://cun.org.ua/2012/kongres-peremagaye-na-ternopilshhini/
http://glavnoe.ua/news/n101710


77

шансы и возможности кандидатов от ПР победить в одномандатных округах на
Херсонщине.

«Практически сто процентное попадание в парламент могут себе обеспечить всего
два кандидата от ПР.  Это действующий мэр В.  Сальдо и народный депутат от ПР
А. Журавко.

Все остальные кандидаты это «мыльные пузыри», которые всю избирательную
кампанию будут надуваться, и в день голосования лопнут», – считает А. Кривой. Если
говорить о шансах всей остальной региональной рати, то они таковы:

В. Федин: Он, как те народники слишком далек от народа.
Н. Дмитрук: Бывший социалист, как говорится, много хочет, да мало получит.
Каховский округ:  желающих много,  а победитель один –  С.  Николаенко (На

Херсонщине у партии регионов на данный момент есть всего два проходных
кандидата // Херсонськая правда (http://pravda.ks.ua/kherson_ks/important/15814-na-
xersonshhine-u-partii-regionov-na-dannyj.html). – 2012. – 30.05).

Хмельницька область

25 травня відбувся спільний пленум Хмельницького обласного комітету Компартії
України та контрольно-ревізійної комісії обласної організації КПУ.

На порядок денний було винесено п’ять питань:
1. Заходи обласної партійної організації по підсиленню агітаційно-пропагандистської

роботи у зв’язку із майбутніми виборами депутатів Верховної Ради України.
2. Організаційні питання.
3. Рекомендації Центральному Комітету КПУ щодо кандидатів в депутати Верховної

Ради України по партійним спискам.
4. Рекомендації Центральному Комітету КПУ щодо кандидатур в депутати Верховної

Ради України по мажоритарним виборчим округам.
5. Вибори делегатів на позачерговий 45 з’їзд Компартії України.
З першого питання виступив перший секретар Хмельницького обкому КПУ Ігор

Корнійчук,  який проаналізував роботу партійних комітетів по проектах,  які входять до
«Стратегії-2012».

«Наші політичні й класові противники нахабно і підло втовкмачують у суспільну
свідомість міфи про нібито «вростання» Компартії в систему буржуазного
парламентаризму, про якусь «застарілість» марксистсько-ленінського світогляду, про
«утопічність» комуністичної ідеї взагалі, про якісь «звірства» комунізму та інші подібні
мерзенні інсинуації та страшилки. При цьому у своїй боротьбі за виборця праві партії і
фінансовані великим вітчизняним і зарубіжним капіталом псевдоліві партійки-клони
широко використовують привабливі гасла і вимоги, вирвані з контексту марксизму», –
підкреслив у своїй доповіді перший секретар обкому.

Також Ігор Володимирович зазначив,  що для комуністів абсолютно ясно,  що
експлуатація лівих ідей і гасел класовими противниками завдає величезної шкоди
боротьбі трудящих. І тактично дуже важливо вчасно протидіяти не тільки «лівим клонам»,
а й правим силам саме в плані розвінчування їх псевдолівої риторики. «Кожен партійний
комітет повинен стати справді народною громадською приймальнею. Комуністів повинні
знати в обличчя!» – наголосив лідер комуністів Хмельниччини.

Завершуючи свій виступ, Ігор Володимирович звернув увагу присутніх: «Поки ми не
охопимо системним впливом усі клітини суспільного організму, сподіватися на успіх у
реалізації поставлених цілей не доводиться. Нашою стратегічною метою залишається
усунення від влади олігархів будь-якого кольору, повернення її трудовому народу,
виведення України на соціалістичний шлях розвитку».

http://pravda.ks.ua/kherson_ks/important/15814-na-xersonshhine-u-partii-regionov-na-dannyj.html
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Також на пленумі було рекомендовано Центральному Комітету КПУ включити до
партійного списку 5 кандидатів в депутати Верховної Ради України та 7 кандидатів по
мажоритарним виборчим округам (Відбувся спільний пленум Хмельницького обкому
КПУ та обласної КРК // Компартія України (http://www.kpu.ua/vidbuvsya-spilnij-
plenum-xmelnickogo-obkomu-kpu-ta-oblasnoї-krk/). – 2012. – 28.05).

***

27 травня 2012 р. в Красилівському районі на Хмельниччині відбулися проміжні
вибори,  на яких було обрано Котюржинецького сільського голову та депутата
Красилівської міської ради. Вибори показали очевидний ріст прихильності українців до
кандидатів від Всеукраїнського об’єднання «Свобода», віддавши їм переважу кількість
голосів.

На виборах Котюржинецького сільського голови більш, ніж переконливу перемогу
здобув кандидат від Всеукраїнського об’єднання «Свобода», депутат районної ради від
«Свободи» Казимир Красуцький. Він отримав підтримку 42,6 % виборців сіл Котюржинці
та Марківці.

На виборах депутата Красилівської міської ради свободівець Андрій Панас здобув
підтримку 15,2 % виборців.

«Такі результати свідчать про впевнений ріст підтримки Всеукраїнського об’єднання
«Свобода» на теренах Хмельниччини. Кандидати від «Свободи» показують високі
результати та впевнено перемагають на проміжних виборах. Від виборів до виборів наші
показники зростають. Люди довіряють нам через активність, дієвість у захисті їхніх
інтересів та прав», – зазначив голова Хмельницької обласної організації ВО «Свобода»,
депутат облради Ігор Сабій (На Хмельниччині «Свобода» впевнено виграє проміжні
вибори // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030260/).  –
2012. – 28.05).

Черкаська область

Під час робочої поїздки на Черкащину до заступника Голови парламенту,  одного з
лідерів партії «Батьківщина» Миколи Томенка звернулася спілка підприємців
Маньківського району, які поінформували про те, що за поданням райадміністрації
головний санітарний лікар Маньківського району виніс постанову про заборону торгівлі
на так званих стихійних продовольчих ринках в усіх населених пунктах району «з 6
травня до безстроково».

М.  Томенко зауважив,  що насправді,  як інформують мешканці сіл та підприємці
Маньківського району,  йдеться про те що 90  %  торгівлі в сільській місцевості (і це
стосується не лише даного району чи Черкаської області загалом) – це ринки або торгові
місця, які підпадають під це визначення.

За словами мешканців району, очевидно, що метою цього є спроба монополізувати
торгівлю сільськогосподарською продукцією в одному районному центрі, звісна річ, під
керівництвом когось із родичів місцевого начальства. Водночас, як засвідчує досвід,
умови, на яких підприємцям пропонують працювати на таких «оновлених» ринках у
фінансовому сенсі не дають можливості простим людям реалізувати свою продукцію не
виїжджаючи за межі району.

М. Томенко наголосив, що фактично цим рішення мешканці району позбавлені
великої кількості робочих місць.

«Цинізм даної постанови полягає ще й в тому,  що це зроблено на початку літнього
сезону,  коли активно починається збут продукції,  яку вирощують селяни на городах»,  –
додав він.

http://www.kpu.ua/vidbuvsya-spilnij-plenum-xmelnickogo-obkomu-kpu-ta-oblasno�-krk/
http://www.kpu.ua/vidbuvsya-spilnij-plenum-xmelnickogo-obkomu-kpu-ta-oblasno�-krk/
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030260/
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Водночас,  за словами віце-спікера,  цікавим є ще одне пояснення такого кроку,  яке
озвучувалося на зустрічах з підприємцями. Справа в тому, що місцева влада активно
розпочала виборчу кампанію і робить все щоб повністю закрити доступ опозиції до будь-
яких приміщень для зустрічі з людьми.

Як приклад,  він розповів,  що в Маньківці у неділю було відмінено футбольний
турнір тільки тому, що його підтримала об’єднана опозиція в Черкаській області, і на
нього повинна була приїхати делегація депутатів.

«Саме тому ринки залишилися єдиним місцем масового зібрання людей на вихідні
дні,  які часто-густо перетворюються у мітинги та єдине місце спілкування опозиції з
людьми», – наголосив М. Томенко.

«Таким чином, влада вирішила піти по простому шляху: заборонити останнє місце
масових зібрань, де люди можуть висловити свою точку зору, передати звернення чи
скарги та розповісти, що реально відбувається в регіоні», – додав він.

М. Томенко також повідомив, що фракції «БЮТ-Батьківщина» та «Фронту Змін», які
представлені в обласній раді, будуть займатися цим питанням, щоб не допустити
порушення прав підприємців та дати можливість селянам спокійно приїжджати і
працювати на ринках (Микола Томенко: Чиновники на Черкащині задля боротьби з
опозицією скоро заборонять зібрання більше як по три особи // Сайт Політичної
Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/11101.html).
– 2012. – 28.05).

***

Черкаські опозиціонери помічають, що імовірні кандидати від влади уникають
говорити про свою приналежність до Партії регіонів. Такими спостереженнями вони
поділилися на прес-конференції 28 травня. Зокрема, депутат міськради від «Батьківщини»
Микола Булатецький, перебуваючи на Маньківщині, побачив інтерв’ю в районній газеті
Валентина Ничипоренка (директора Жашківського конезаводу). Каже, що в ньому пан
Ничипоренко заперечує, що він кандидат від Партії регіонів.

«Він там каже,  що владу треба міняти і згадує,  що колись узагалі був в
«Батьківщині», – обурюється Булатецький.

Голова Ради опозиційних сил Черкащини Леонід Даценко згадує: раніше всі заходи,
які організовував Ничипоренко, проходили під егідою Партії регіонів.

«Турніри на кубок Президента,  по селах коні з прапорами Партії регіонів,  брички з
портретом Президента. Ну так розвинулась компанія, щоб уже прикріпити Ничипоренка
до Партії регіонів,  до Тулуба.  А коли чоловік пішов у село,  спитав у людей,  як вони
ставляться до Президента, до Партії регіонів, то розуміє, що бути кандидатом від них – це
понижує його особистий рейтинг… Я так уявляю, чим ближче до виборів, то мабуть,
Ничипоренко,  Бобов,  Головко,  Крохмаль –  кого вони там називають –  завтра будуть
змагатися і казати, що вони найбільші опозиціонери. Я не здивуюся, якщо вони ще й рух
громадський придумають за відставку Тулуба і Президента і з такими гаслами будуть
заплутувати людей», – прогнозує Л. Даценко (Опозиція прогнозує, що кандидати від
влади «зречуться» своєї партійності // ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/7-
cherkassy/8188-opozitsija-prognozue-scho-kandidati-vid-vladi-zrechutsja-svoeyi-partijnosti).  –
2012. – 29.05).

***

У селах Текуча (Уманський район), Вознесенське (Золотоніський район) та Мліїв
(Городищенський район) 27 травня 2012 р. відбулися позачергові вибори сільських голів,
інформує відділ інформаційного забезпечення та взаємодії із засобами масової інформації
Черкаської облради.

http://byut.com.ua/news/11101.html
http://procherk.info/news/7-cherkassy/8188-opozitsija-prognozue-scho-kandidati-vid-vladi-zrechutsja-svoeyi-partijnosti
http://procherk.info/news/7-cherkassy/8188-opozitsija-prognozue-scho-kandidati-vid-vladi-zrechutsja-svoeyi-partijnosti
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За повідомленням територіальної виборчої комісії, у голосуванні на виборах
Текучанського сільського голови взяли участь 509  (69  %  виборців від їх загальної
кількості). Сільським головою із чотирьох кандидатів обрано Сергія Григоровича Грома.
Свої голоси за новообраного сільського голову віддали 222 виборців (44 %).

У голосуванні на виборах Вознесенського сільського голови взяли участь
1368 виборців (43 % від їх загальної кількості). За результатами виборів сільським
головою із шести кандидатів обрано Віктора Івановича Денисенка. За нього
проголосували 479 виборців (35 %).

У голосуванні на виборах Мліївського сільського голови взяли участь 1426 виборців
(46,16 % від їх загальної кількості). За результатами виборів сільським головою із дев’яти
кандидатів обрано Ольгу Дмитрівну Вакуленко.  За неї проголосували 512  виборців
(35,9 %).

Як повідомляють у прес-службі обласної організації Партії регіонів, на всіх
дільницях перемогли представники їхньої партії (На Черкащині троє регіоналів виграли
вибори // ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/7-cherkassy/8207-na-cherkaschini-troe-
regionaliv-vigrali-vibori). – 2012. – 30.05).

Чернівецька область

27 травня в селищі Путила Чернівецької області в 49-те відбулося традиційне
гуцульське свято виходу вівчарів на полонини «Полонинська ватра».  Ватаг свята
(головний вівчар) урочисто відкрив свято «Полонинська ватра» запаленням незмінного
атрибуту свята – полонинської ватри (вогнища), що символізувало початок виходу гуцулів
на полонину на літування (відгодівлю) вівців у горах.

Безпосередню участь у підготовці та проведенні свята взяв голова Путильської
районної організації Народної Партії Петрик Михайло Васильович. Члени районної
Путильської районної організації роздавали запрошення на концертну програму за участю
народних колективів району, пропонували зануритись у світ гуцульської культури та
насолодитися театралізованим гуцульським весіллям. Також всі охочі мали можливість
оглянути виставки-продажі та придбати роботи майстрів декоративно-прикладного
мистецтва Гуцульщини, посмакувати стравами гуцульської кухні. На завершення дійства
відбулися народні гуляння та розваги (Крештанович І. Чернівецькі народники взяли
участь в організації свята «Полонинської ватри» // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=28&ArticleID=15997&). –
2012. – 28.05).

***

28 травня мешканці Заставнівського району області змусили владу почути їх. Люди,
змучені бездоріжжям і глухотою влади, як і обіцяли, перекрили дорогу, вимагаючи її
ремонту.

Голова обласної організації партії «ВО «Батьківщина» Іван Мунтян, фахівець з
питань дорожної галузі, екс-керівник Служби автомобільних доріг області, нагадав, як
фракція «Батьківщина» в облраді неодноразово намагалася порушити питання
катастрофічного стану доріг в області, але провладна більшість ігнорувала ці спроби.

«Мені прикро, що влада довела ситуацію до крайнощів і змусила людей вживати
таких заходів. Прикро, що вже півтора роки я говорю про проблеми доріг у краї мало не
на кожній сесії облради –  і влада це ігнорує.  Але я пишаюся своїми краянами,  які
зважилися відкрито виступити і таки добиваються своїх прав.  І пишаюся своїми
однопартійцями, які підтримали людей у їх справедливих вимогах, – прокоментував
перекриття дороги Іван Мунтян. – Сьогодні з самого ранку, о 7.30 понад 200 мешканців

http://procherk.info/news/7-cherkassy/8207-na-cherkaschini-troe-regionaliv-vigrali-vibori
http://procherk.info/news/7-cherkassy/8207-na-cherkaschini-troe-regionaliv-vigrali-vibori
http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=28&ArticleID=15997&
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села Шубранець, Заставнівського району за підтримки Заставнівської районної організації
партії ВО «Батьківщина» вийшли просто на дорогу вимагати її ремонту. До них готові
долучитися жителі сіл Малий Кучурів, Вербівці, Юрківці, Погорилівка, Вікно та інших.
Півтора роки вони просили владу виконати її обов’язки – не допросилися.

Ще з березня минулого року я пропоную прийняти на сесії звернення до голови
Укравтодору з приводу ситуації, що склалася у дорожньому господарстві області –
провладна більшість мене не підтримує.

Але як ви самі бачите, дороги Буковини у катастрофічному стані. Фінансування, яке
виділяється Чернівецькій області на дороги загального користування, є мізерним. На
цілий рік Службі автодоріг виділяють суму,  якої вистачає лише на один місяць роботи.
Саме тому я просив ввести в порядок денний кількох  засідань сесій і прийняти звернення
до голови Укравтодору із проханням збільшити фінансування дорожньої галузі
Чернівецької області і привести наші дороги до нормального стану.

Після того, як мешканці Заставнівщини оголосили про свій намір, на дорозі
терміново в суботу розпочали ремонт полотна. Хіба це по-господарськи – робити
«навздогін», та ще й абияк? Адже якість ремонту дороги, яку зробили у суботу, не
задовольнила ні мешканців, ні самих чиновників – ями на дорозі чомусь ремонтували
через одну. Тож уже сьогодні цю частину дороги переробляли. Потрібен якщо не
капітальний ремонт цієї дороги, який не робився вже 40 років, то хоча б якісний ямковий.
Влада, яка вболіває за громаду, упереджує проблему, а не «латає ямки», лиш би люди
відкрили рух. А сильна громада вміє спитати у влади за її дії і бездіяльність» (На
Буковині громада спільно з «Батьківщиною» вимагає поремонтувати дороги // Сайт
Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/11116.html). – 2012. – 29.05).

***

Активісти чернівецької обласної організації «УДАР Віталія Кличка» приєднались до
всеукраїнської акції «УДАРимо фарбою по ямах». Вони розмалювали дорожні ями білою
фарбою, щоб уночі їх було краще видно, залишаючи для водіїв на дорозі напис
«Покращення вже сьогодні».

Питання якості доріг в Чернівецькій області надзвичайно актуальне та складне.
Адже Буковина є прикордонною зоною, і має вигідне геополітичне положення, що в свою
чергу породжує рух транспорту, однак за якісними показниками вона не відповідає
міжнародним стандартам.

В Україні діє незрозуміла система: дороги ремонтуються, а через місяць ями, немов
гриби після дощу, з’являються знову.

Активісти партії «УДАР Віталія Кличка», звертаючи увагу на дану проблему,
провели акцію «УДАРимо фарбою по ямах». Розфарбовували дороги у Чернівцях та по
області.  На цю справу витратили близько 15  л фарби,  які б можна було використати на
розмітку вже якісно побудованої дороги,  якби влада працювала належним чином і ці
дороги дійсно будувала. Активісти побували в Заставнівському, Сторожинецькому,
Кіцманському та Глибоцькому районах. Особливо поганий стан вулиць був зафіксований
у містах Чернівці та Глибока.

За словами голови обласного осередку партії «УДАР Віталія Кличка» Романа
Ванзуряка, мета акції «УДАРимо фарбою по ямах» полягає у тому щоб привернути увагу
місцевих чиновників до жахливого стану українських доріг і зменшити аварійність через
вибоїни. Дороги – це не просто автошляхи, це, перш за все, обличчя України як держави.
Нас не сприйматимуть, як розвинену європейську країну поки ми не здолаємо корупцію у
цій сфері та почнемо використовувати кошти за призначенням досягаючи високого
результату. Нам в цій країні жити і нам потрібно зробити її кращою для нас» (Активісти
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УДАРу взяли на себе відповідальність за написи на дорогах «Покращення вже
сьогодні» // Bukinfo (http://www.bukinfo.com.ua/show/news?lid=25486). – 2012. – 31.05).

***

31 травня 2012 р. під час роботи сесії Чернівецької обласної ради депутати фракції
Всеукраїнського об’єднання «Свобода» вимагали включити до порядку денного питання
про недопущення практики подвійного громадянства та про захист прав мешканців
гуртожитків. Голова обласної ради «регіонал» Михайло Гайничеру відмовився ставити ці
питання на голосування.

Після вимог опозиційних депутатів оголосити перерву й скликати погоджувальну
раду з керівниками фракцій, ситуація не змінилась. Після перерви опозиціонерам довелося
заблокувати президію ради. Лише після цього голова обласної ради погодився поставити
на голосування включення до порядку денного питань про недопущення подвійного
громадянства та захисту прав мешканців гуртожитків.

«Ці два проекти рішень витримали усі процедури: їх розглядали у відповідних
комісіях та розмістили на сайті обласної ради ще 19  березня.  Для провладної більшості
каменем спотикання стало те, що ці проекти є підтримкою рішень Львівської обласної
ради,  де більшість складають депутати від ВО «Свобода»,  –  прокоментував ситуацію
керівник фракції ВО «Свобода» у Чернівецькій обласній раді Назар Горук.

Свободівець висловив переконання, що у даному разі мотивом провладних депутатів
є лише політичні міркування.  «Обидві проблеми є актуальними для нашої області.  Не
може відповідальний політик ігнорувати будь-яку проблему лише тому, що це ініціатива
опозиційної політичної сили. В обласній раді знову повторюється ситуація, коли
провладні депутати та керівництво облдержадміністрації повністю ігнорують думку
опозиції.  Їм байдужа доля держави та мешканців області,  коли є вказівки «згори»,  –
наголосив Назар Горук (Чернівецька обласна рада внесла до порядку денного пропозиції
опозиційних фракцій лише після блокування президії // Сайт Політичної Партіїї
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030358/). – 2012. – 31.05).

Чернігівська область

Чернігові, з метою обговорення питання участі у виборчій кампанії 2012 р. в
одномандатних округах, відбулося чергове засідання виконкому обласної організації
Народної Партії.

В ході засідання було розглянуто низку нагальних питань. Зокрема, щодо проведення
ХІІ-ої обласної звітно-виборної партійної конференції та обговорення кандидатур до
нового складу виконкому і ради Чернігівської обласної парторганізації.

Також, присутні попередньо розглянули декілька кандидатур претендентів у
кандидати у народні депутати України в мажоритарних округах Чернігівщини. За
рішенням виконавчого органу народників області, робота щодо підбору потенційних
кандидатів у народні депутати України від Народної Партії в одномандатних округах буде
продовжуватися. Відповідно до вищезазначеного, учасники засідання обговорили й
питання закріплення членів виконкому обласної та місцевих парторганізацій, депутатів
місцевих рад,  обраних від Народної Партії,  за населеними пунктами округів,  на яких
будуть балотуватися кандидати у народні депутати України від Народної Партії.

Підбивши підсумки звітно-виборної кампанії в місцевих партійних організаціях
області, виконком зобов’язав обласний секретаріат забезпечити найближчим часом
проведення партійних конференцій Прилуцької міської, Ніжинської та Ріпкинської
районних організацій Народної Партії і проголосував за виконання рішення

http://www.bukinfo.com.ua/show/news?lid=25486
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030358/
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Політвиконкому партії від 15 травня 2012 р. Присутні також затвердили комплекс заходів
щодо участі місцевих парторганізацій у виборчій кампанії.

Серед інших питань, зазначених у порядку денному, було підписання визначного для
місцевого політикуму документу. Нещодавно прес-служба обласної парторганізації
повідомила, що координаційна рада громадського руху ЧЕСНО на Чернігівщині
запросила до участі у круглому столі представників обласних осередків політичних партій
із пропозицією підписати Меморандум «Політичні партії Чернігівщини за чесні вибори».
Народники, які того дня представляли організацію, зазначили, що рішення щодо
підписання даного документу приймуть лише після обговорення в партійній організації.
Отже, в ході засідання виконкому обласне керівництво партійців розглянуло текст
Меморандуму і після обговорення одностайно доручило підписати документ в.о. голови
обласної організації В. Кириченку (Найда Ю. Чернігівщина: Виконком вирішив... //
Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=28&ArticleID=16002&). –
2012. – 28.05).

***

Конференція обласної організації партії «Реформи і порядок»,  на яку не була
запрошена преса, розглянула питання про керівництво.

Оскільки голова обласної організації Віктор Лазар написав заяву про вихід з партії,
яка й була озвучена на початку конференції, вирішено головою обрати депутата обласної
ради, голову виконкому, викладача Сергія Журмана.

Кандидатура В. Лазаря, голови обласної асоціації роботодавців «Сіверщина»,
депутата обласної ради, була названа як імовірна кандидатура від партії «Удар» на
майбутніх мажоритарних виборах. Кандидатуру на зустрічі з чернігівцями озвучив лідер
партії Віталій Кличко.

Партія «Реформи і порядок» давно дрейфує у фарватері партії «Батьківщина» і не
проявляє на всеукраїнському рівні жодної активності. Очікується на найближчому
партійному з’їзді об’єднання ПРП з «Батьківщиною». Логічно припустити, що В. Лазар не
поділяє такої політичної лінії (Віктор Лазар вийшов з ПРП // Сіверщина
(http://siver.com.ua/news/viktor_lazar_vijshov_z_prp/2012-05-28-10137). – 2012. – 29.05).

***

Компартия Украины неоднократно требовала от Президентов и правительств
Украины назначить и провести Всеукраинские референдумы по важнейшим вопросам
жизни страны.

Учитывая сложившуюся ситуацию, когда люди все больше сталкиваются с
непониманием и нежеланием услышать мнение народа, Черниговская областная
парторганизация приняла активное участие в проведении первого этапа Всеукраинского
Народного референдума.

На состоявшейся пресс-конференции для средств массовой информации в
экспертном клубе «Чиста політика» состоялся обстоятельный разговор об итогах первого
и старте второго этапа Всеукраинского Народного референдума, проводимого по
инициативе Компартии Украины.

Во встрече приняли участие и выступили: В.А. Лещенко, член ЦК КПУ, первый
секретарь Черниговского обкома КПУ, народный депутат Украины, В. И. Губарь, член ЦК
КПУ, секретарь обкома КПУ, депутат Коропского районного совета.

От имени Черниговского обкома КПУ они выразили слова сердечной благодарности
тем, кто принял участие в проведении первого этапа Всеукраинского Народного
референдума, а также журналистам и всем участникам пресс-конференции.

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=5&ADay=28&ArticleID=16002&
http://siver.com.ua/news/viktor_lazar_vijshov_z_prp/2012-05-28-10137
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С мая 2011 г. Компартия Украины развернула проведение Всеукраинского
Народного референдума в Украине и в Черниговской области.

В ходе референдума по всей стране было опрошено более 1 млн 315 тыс человек. В
Черниговской области в опросе приняли участие более 105 тыс. человек.

В подтверждение того, что это реальные люди, которые не только приняли участие в
опросе, но и готовы отстаивать свою позицию – поддержки КПУ, были представлены
несколько солидных, многотысячных подборок бюллетеней, которые подтверждают, что
был проведен первый этап этой акции на серьезном уровне.

Было подчеркнуто, что ЦК КПУ и областной партийный комитет, совместно с
горкомами и райкомами партии, обеспечили подготовку и распространение целого ряда
информационных материалов.

Было также сообщено, что обобщенные результаты первого тура голосования
свидетельствуют, что в подавляющем большинстве жители Черниговской области, а это
90–95 %, в разрезе 8-ми вопросов, высказались в поддержку позиции КПУ по
судьбоносным для страны вопросам.

В то же время, на вопрос, – «Согласны ли Вы, что вторым государственным языком
должен быть русский?» – более 80 % опрошенных жителей нашей области ответили
положительно.

В завершение пресс-конференции прозвучал призыв к представителям всех средств
массовой информации оказывать помощь в объективном освещении проблем и вопросов,
по которым проводится опрос населения Черниговской области (Коммунисты
Черниговщины представили результаты первого этапа Народного референдума //
Компартія України (http://www.kpu.ua/kommunisty-chernigovshhiny-predstavili-rezultaty-
pervogo-etapa-narodnogo-referenduma/). – 2012. – 31.05).

***

1  червня 2012  р.  в місті Прилуки Чернігівської області за підтримки міської та
районної організацій Всеукраїнського об’єднання «Свобода» чорнобильці провели акцію
протесту, аби відстояти свої права.

Учасники пройшли ходою від будівлі Прилуцької райдержадміністрації вулицею
Київська до пам’ятника Тарасові Шевченку, що в центрі міста, де відбувся мітинг.

Причини, що спонукають чорнобильців вийти на акцію протесту – невиконання
рішень суду щодо виплати компенсацій та намагання перевести чорнобильців із категорії
«ліквідатори» в категорію «постраждалі» (У Прилуках виходять «чорнобильці» //
Сіверщина (http://siver.com.ua/news/opozicija_peredala_na_zakhid_podmotnie_pisma/2012-
06-01-10163). – 2012. – 1.06).

Партійні акції, заходи

29 травня 2012 р. у Києві активісти міської організації ВО «Свобода» разом з
місцевими мешканцями провели пікетування Дніпровської районної державної
адміністрації з вимогою припинити вирубки і забудови зелених зон району.

Учасники тримали плакати з написами «Геть будівельну корупцію!», «Попов
покриває рейдерів!», «Рейдери – не інвестори!» та інші.

Перед пікетувальниками виступили свободівці – голова Київської організації Андрій
Іллєнко та голова Дніпровської районної організації Євген Луцков. Також виступали
місцеві активісти,  що спільно з націоналістами вже неодноразово проводили акції на

http://www.kpu.ua/kommunisty-chernigovshhiny-predstavili-rezultaty-pervogo-etapa-narodnogo-referenduma/
http://www.kpu.ua/kommunisty-chernigovshhiny-predstavili-rezultaty-pervogo-etapa-narodnogo-referenduma/
http://siver.com.ua/news/opozicija_peredala_na_zakhid_podmotnie_pisma/2012-06-01-10163
http://siver.com.ua/news/opozicija_peredala_na_zakhid_podmotnie_pisma/2012-06-01-10163
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захист свого району. Люди дякували «Свободі» як єдиній політичній силі, що прийшла на
допомогу киянам.

Після мітингу декілька членів ініціативної групи разом зі свободівцями увійшли до
районної адміністрації, аби зустрітися з головою РДА, однак наштовхнулися на спротив з
боку охорони і цивільних осіб, які без надання пояснень намагались виставити активістів з
приміщення. Попри це, троє активістів таки потрапили у кабінет голови Дніпровської
РДА Олександра Шевчука.  Решта ж були змушені очікувати у приймальні,  де стали
свідками хамства і грубості з боку осіб, що назвались працівниками адміністрації.

«Розмова з головою адміністрації не дала жодних позитивних результатів. Упродовж
бесіди чиновник розповідав, що буцімто не має жодного відношення до інцидентів із
вирубкою парків і жодним чином не може їм завадити, і порадив… звернутися до КМДА.
Однак ми вже проводили пікетування КМДА, де нам відповіли аналогічно – звернутися до
районної адміністрації.

Попри небажання корумпованих чиновників виконувати свої зобов’язання перед
українцями,  ми зробимо все можливе для виконання владою наших вимог»,  –  заявив
голова Київської міської організації ВО «Свобода» Андрій Іллєнко (Київська «Свобода»
провела акцію на захист парків Дніпровського району // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030288/). – 2012. – 29.05).

***

30 травня 2012 р. Хмельницька обласна організація Всеукраїнського об’єднання
«Свобода» провела черговий Марш захисту українців у Красилові.

До заходу долучилися красилівчани, а також мешканці села Кульчинки
Красилівського району, в яких рейдерським способом місцева влада в особі голови РДА
Петра Арсенюка намагається відібрати право вільно розпоряджатися земельними паями.
Разом зі своїм братом, голова РДА сфальсифікував документи, зареєструвавши договори
оренди в Держкомземі на 15  років,  тоді як із людьми договори укладено на 5  років.  По
завершенню терміну оренди громада села Кульчинки ухвалила рішення не продовжувати
договорів оренди й мати справи з Арсенюками. Однак, маючи високий владний статус,
сатрапи Януковича у Красилові нахабно розорали людські паї і намагалися залякувати
людей.

Відповіддю на нахабство влади став черговий Марш захисту українців, ініційований
«Свободою». Велелюдна колона під схвальні відгуки та оплески красилівців пройшла
центральними вулицями міста. Особливо схвально сприймали гасла: «Зека – геть!»,
«Банду – геть!», «Свобода» прийде – порядок наведе!».

Марш завершився біля Красилівської РДА. Голова райдержадмінісрації Петро
Арсенюк, наляканий людьми, сховався в приміщенні. Натомість спробував зігнати для
протистояння зі свободівцями кілька працівників РДА, які розбіглися, побачивши колону
красилівчан, кинули на землю антисвободівські гасла та прапори Партії регіонів і з боку
спостерігали за мітингом. Головна вимога, яка прозвучала в ході заходу, – це негайна
відставка голови Красилівської РДА Петра Арсенюка.

«Свобода» традиційно захищає українців від переслідування влади, від
переслідування сатрапів Януковича та Партії регіонів. Ми провели Марші захисту
українців у Городку, Старій Синяві, Кам’янці-Подільському, Хмельницькому, Шепетівці,
Волочиську, Деражні, Славуті, Теофіполі. Тепер від сваволі влади ми захищаємо людей у
Красилові. В усіх куточках області, де переслідують українців, зневажають їхні права
«Свобода» буде протистояти сатрапам Януковича й відстоюватиме інтереси простих
людей», – наголосив в ході мітингу голова Хмельницької «Свободи», депутат обласної
ради Ігор Сабій (У Красилові на Хмельниччині «Свобода» провела Марш захисту
українців // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030312/). –
2012. – 30.05).
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***

29 травня cоратники та прихильники Юлії Тимошенко провели мітинг у наметовому
містечку опозиції на Хрещатику.

Представники опозиційних партій та громадських організацій, які увійшли до
Об’єднаної опозиції, мітингували проти ув’язнення екс-прем’єр-міністра, голови партії
«Батьківщина» Юлії Тимошенко, яка вже 300 днів перебуває за гратами.

Соратники Тимошенко висловили своє обурення щодо згортання демократичних
процесів в Україні та запровадження режиму диктатури, пообіцявши й надалі відстоювати
права людей і боротися за звільнення лідера опозиції.

Виступаючі зі сцени наметового містечка народні депутати від опозиції закликали
громадськість чинити опір режиму Януковича, відстоювати свої права, не коритися
судовій системі, яка займається фальшуванням справ, й гуртуватися.

«Навіть за стінами колонії, у закритій палаті лікарні, наш лідер сильніша за
опонентів і продовжує боротьбу за справедливість. Ми не зрушемо звідси доки Юлія
Тимошенко залишатиметься в ув’язненні, тож наметове містечко у Києві лишатиметься
плацдармом захисту демократії й свободи, постійним нагадуванням владі про політичні
тортури», – заявив народний депутат України, керівник київської «Батьківщини»
Ю. Одарченко.

«Конвеєр кримінальних справ можна зупинити тільки об’єднавшись. Висловлюючи
свій протест проти жорстокості режиму, ми, разом з світовою спільнотою, можемо
добитися звільнення опозиційних лідерів з-за грат», – виступаючи зі сцени сказав Андрій
Павловський.

Окрім того, мітингуючі також звернули увагу на «мовне питання», піддавши критиці
плани Партії регіонів продовжити розгляд законопроекту про двомовність на наступному
пленарному тижні та закликали свідомих громадян об’єднати зусилля у боротьбі за
державну мову (У Києві пройшов мітинг на підтримку Юлії Тимошенко // Сайт
Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11134.html). – 2012. – 30.05).

***

«Посмішка дитини». Так називається благодійний проект молодіжної громадської
організації «Молоді регіони». Щомісяця активісти організації зустрічаються із дітьми
позбавленими батьківської опіки та разом проводять час у цікавих для малят місцях.
Організатори акції запрошують всіх небайдужих приєднатися та подарувати дітям радість,
а у нагороду отримати дитячу помішку.

Вірші,  пісні,  та просто тепле спілкування звучали під час веселої прогулянки
Житомирським міським парком.  Такий подарунок в останні травневі дні отримали
вихованці денишівського дитячого будинку від своїх дорослих друзів – активістів
молодіжної громадської організації «Молоді регіони».

Ірина Волинська, голова Житомирської обласної молодіжної громадської організації
«Молоді регіони» зазначила: «НА передодні Дня захисту дітей ми закликаємо всіх, хто
бажає долучатися до наших заходів, приєднуватися та спілкуватися із дітьми. Діти, коли
отримують таке живе спілкування, розквітають на очах. Для них цей момент соціалізації
дуже важливий – дитина відчуває, що комусь потрібна. Ми будемо продовжувати цю
традицію щомісяця».

Майбутнім учасникам проекту організатори обіцяють найдорожчу винагороду –
щирі дитячі посмішки (Лук`яненко В. Громадські організації допомагають дітлахам
Житомирщини // Житомирська обласна державна телерадiокомпанiя



87

(http://tvradiozt.com.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=5928:2012-05-31-
12-53-23&catid=1:latest-news&Itemid=99). – 2012. – 31.05).

***

Молоді вінницькі комуністи з нагоди Міжнародного Дня захисту дітей організували
груповий похід до обласної станції переливання крові, де здали кров для хворих дітей.

Своєю акцією організатори хотіли не тільки нагадати про проблеми дитячої охорони
здоров’я, але й показати, що нинішня ситуація вимагає не слів про захист дітей, а
реальних дій і вчинків. Адже для того, щоб здати кров, рятуючи життя хворій дитині, не
треба чекати кращих часів, економічного дива чи зміни влади. Досить бути небайдужими і
щиро прагнути допомогти тим, хто потребує допомоги.

В СРСР не було такої проблеми, як відсутність ліків та донорської крові у дитячих
лікарнях.  Держава забезпечувала дитячу медицину всім необхідним.  В СРСР не було
такого ганебного явища, коли батьки змушені «йти по світу» з простягнутою рукою, щоб
врятувати життя дитини, оскільки медицина в сучасній Україні стала платною.

Діти в Радянському Союзі були єдиним привілейованим класом. І в сучасній Україні
такими повинні бути не олігархи, а діти. Тому ми повинні не просто захистити дитинство,
а й втілити ленінське гасло «Все найкраще – дітям»! А без участі держави це неможливо.
Повернувши країну народу, ми втілимо цей принцип в життя. У запалі політичних баталій
ми не повинні забувати і про те, що є ті, хто гостро потребує допомоги сьогодні (Заради
порятунку дитячого життя // Компартія України (http://www.kpu.ua/zaradi-
poryatunku-dityachogo-zhittya). – 2012. – 31.05).

***

31  марта,  в канун Дня защиты детей,  запорожские коммунисты и комсомольцы
пришли в областной центр переливания крови.  Цель визита –  сдать кровь для детей,
которые в ней нуждаются.

«Вместе с руководством областного центра переливания крови мы определили, что
наибольшую потребность в донорской крови сегодня имеет 5-ая городская детская
больница. Поэтому сданная кровь коммунистов пойдет именно в это медицинское
учреждение. Наша акция приурочена ко Дню защиты детей, и проходит по всей Украине
под названием «Помоги детям». Долг каждого гражданина нашей страны – не на словах, а
на деле заботиться о детях и подрастающем поколении. В условиях буржуазного общества
ситуация в вопросе лечения детей, да и в целом состояния здравоохранения, –
критическая. Кроме роста заболеваний среди детей, мы наблюдаем постоянное ухудшение
уровня медицинской помощи, поборы в больницах, дорогостоящее лечение. Поэтому
коммунисты настаивают на изменении ситуации в медицине, путем увеличения
бюджетного финансирования здравоохранения, обеспечения бесплатной медицинской
помощью граждан страны за счет олигархов, которые присвоив народную собственность,
жируют за счет трудящихся», – отметил второй секретарь Запорожского обкома КПУ,
депутат горсовета А. Зубчевский.

«Наша акция не разовая, она будет продолжена в дальнейшем, поскольку вопрос
обеспечения донорской кровью медицинских учреждений является наиболее проблемным.
Мы договорились с областным центром переливания крови, что в дальнейшем, во
избежание очередей и для большей эффективности центра, сдача крови будет проходить в
здании Запорожского областного комитета Коммунистической партии Украины.
Технически организовать сдачу крови в офисе коммунистов не представляет никакой
сложности», – заявил А. Зубчевский.

Отметим, что как медицинские работники, так и люди, пришедшие сдать кровь, с
большим одобрением встретили представителей Компартии Украины (Коммунисты

http://tvradiozt.com.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=5928:2012-05-31-12-53-23&catid=1:latest-news&Itemid=99
http://tvradiozt.com.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=5928:2012-05-31-12-53-23&catid=1:latest-news&Itemid=99
http://www.kpu.ua/zaradi-poryatunku-dityachogo-zhittya
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Запорожья сдали кровь для детей // Компартія України (http://www.kpu.ua/kommunisty-
zaporozhya-sdali-krov-dlya-detej/). – 2012. – 31.05).

***

Одеський осередок «УДАРу» провів у місті чергову акцію з підвищення безпеки
дорожнього руху: «Безпечний перехід». В центрі уваги партійців знову опинилися дороги,
тільки на відміну від минулої акції, коли фарбою відзначалися небезпечні місця на
асфальті, тепер активісти вирішили зайнятися пішохідними переходами, так званими
«зебрами».

Захід приурочили до Дня захисту дітей, тому особливу увагу приділили тим місцям,
де знаходяться школи та інші дитячі установи.  Ось вже кілька років пішохідними
переходами міські дорожні служби взагалі не займаються, тому в багатьох місцях їхній
стан жалюгідний – їх практично не видно. Акція проходила під гаслами: «Одеські»
«зебри» глибоко хворі», а також «Зебра» або Смерть!»

Озброївшись балончиками з білою фарбою, які вже стали ефективною зброєю проти
вибоїн на дорогах, активісти «УДАРу» і просто прихильники партії позначили стерті
«зебри» в районі вулиць Гоголя, Софіївській, Преображенської, Торгової, Щепкіна і в
провулку Маяковського. Організатори акції вирішили провести її у вечірній час, щоб не
заважати руху транспорту. Перехожі з цікавістю спостерігали за подіями, дякували
волонтерам за попередню акцію, оскільки значну частину розфарбованих два тижні тому
вибоїн ремонтники поспішили привести в порядок («УДАР» Одещини провів акцію
«Безпечний перехід» // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/udar-odeshchini-proviv-aktsiyu-bezpechniy-perehid). –2012.
– 1.06).

***

1 июня, в Международный День защиты детей, в Одессе прошел этап Всеукраинской
акции, инициированной КПУ, – «Защитим детей!» В рамках этой акции одесские
коммунисты и беспартийные, комсомольцы, а также представители организации женщин-
тружениц ВСЖТ сдали донорскую кровь для больных детей.

В наше время, когда медицина фактически стала платной, акция коммунистов
сделает медицинскую помощь более доступной для детей, которые так нуждаются в ней.

Надо отметить, что подобные акции для одесских коммунистов не являются
разовыми. В течение всего года, по первой просьбе врачей (когда требуется определённая
группа крови), доноры из числа одесских коммунистов сдают кровь, оказывая посильную
помощь детям.

После сдачи крови коммунисты посетили отделение гематологии, где заведующая
отделением Шанина Валентина Лукинична ознакомила гостей с методикой лечения детей,
бытовыми условиями и проблемами её отделения, а также выразила благодарность
коммунистам за активную позицию и помощь детям.

Напоследок молодые коммунисты устроили для детей, находящихся в отделении,
костюмированное выступление, с участием сказочных героев и сладкими призами.

Десятки неравнодушных молодых людей личным примером показали, что лучший
мир возможен, стоит лишь сделать правильный выбор, и вернуть страну народу! (Акция
«Защитим детей!» в Одессе // Компартія України (http://www.kpu.ua/akciya-zashhitim-
detej-v-odesse/). – 2012. – 2.06).
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Громадські організації у підтримці партій

26 травня в Дніпропетровську відбулася 1-а Січеславська конференція патріотичних
сил. У конференції взяли участь представники громадських організацій
Дніпропетровської області, члени партій. Обговорювались питання, що стосуються
політичної ситуації в Україні і шляхи подолання кризи. Учасники конференції підтримали
пропозицію щодо створення громадського руху, як необхідного кроку до проведення
глибоких змін в країні.

Головним інструментом новоствореного руху «Єдине джерело влади» для
поліпшення ситуації в країні є усунення Президента Януковича та його оточення від
влади. Про це повідомляється у резолюції конференції.

Громадський рух створено на базі громадської організації «Спільна справа» та
громадського руху «Лелека».  Рух «Єдине джерело влади»  не має політичних амбіцій на
вибори 2012 р., але й не відкидає таку можливість на наступні. Про це представник руху
Микола Осіпчук розповів у бесіді з представником Громадянської мережі ОПОРА.

Про основний ідеологічний принцип руху йдеться в одній з публікацій: «В Україні
активно діють багато громадських організацій, рухів, неформальних груп. Багато
українців ведуть свою «власну війну»  з режимом.  Однак,  боротьба в такому форматі
безсистемна, неефективна і не може привести до успіху. Без об’єднання зусиль і
координації дій на основних напрямках – вона приречена на поразку» (Дніпропетровськ:
Створено новий опозиційний громадський рух // Громадянська мережа «Опора»
(http://www.opora.org.ua/news/1431-dnipropetrovsk-stvoreno-novyj-opozycijnyj-gromadskyj-
ruh). – 2012. – 28.05).

***

19 мая в Тернопольском областном комитете Коммунистической партии Украины
состоялась 1-ая отчетно-выборная конференция Тернопольской областной организации
Ленинского Коммунистического Союза Молодежи Украины.

Она совпала с праздником 90–ой годовщины со дня основания Пионерской
организации им.В.И. Ленина. Потому и пришли на конференцию пионеры с повязанными
красными галстуками, чтобы поздравить делегатов с Днем пионерии.

На конференцию прибыли делегаты из всех уголков Тернопольщины.  Приняли
участие в конференции: секретарь ЦК ЛКСМУ Игорь Миглачев, первый секретарь
Тернопольского ОК КПУ В.А. Паразинский и второй секретарь Тернопольского ОК КПУ
И.А. Юзюк.

Делегаты и гости конференции в своих выступлениях много говорили о
политической ситуации в стране. Обсуждали те проблемы, с которыми сталкивается
молодежь в Украине. На своих примерах рассказывали о зарождении комсомольского
движения на Тернопольщине. Они еще раз подтвердили, что будут активно участвовать в
выборах в Верховную Раду Украины, которые состоятся в октябре.

Первым секретарем Тернопольской областной организации ЛКСМУ на конференции
была избрана Ирина Решетникова, вторым секретарем – Андрей Сысак.

1-ая отчетно-выборная конференция Тернопольской областной организации
Ленинского комсомола своим примером показала, что комсомольцы заботятся о пионерии
и являются надежной опорой для Коммунистической партии Украины (Пионерия и
комсомол Тернопольщины // Компартія України (http://www.kpu.ua/pioneriya-i-
komsomol-ternopolshhiny/). – 2012. – 28.05).
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***

Комітет опору диктатурі буде існувати і після виборів,  які відбудуться у жовтні
2012 р.

Про це на круглому столі на тему: «Механізм народного висування до Верховної
Ради України: шляхи реалізації» заявив лідер громадського руху «Львів’яни передусім»
Андрій Мисик.

«Адже сама назва «Комітет опору диктатурі» говорить, що поки в нас буде
диктатура,  до тих пір існуватиме КОД.  Вибори,  які відбудуться у жовтні,  –  це етап,
важливий, але лише етап. І ми далі будемо продовжувати працювати», – переконує
Мисик.

За його словами, коли створювався КОД, його засновники говорили про
якнайширше об’єднання всіх, хто себе позиціонує, як опозиція до влади: і партійних
організацій, і громадських організацій, і громадських діячів, і журналістів, і
правозахисників тощо.

«Головна наша ідея, якщо говорити про вибори, це підготовка до того, щоб якимось
чином змінити владу. Для нас було очевидно, що ми зможемо виграти вибори виключно
об’єднавшись, висунувши єдиного кандидата по мажоритарці. І головне наше завдання –
спочатку людина, потім партійні квоти. І ми дотримувалися цього принципу довший час»,
– каже Мисик. Він додає, що відстоює позицію: ми почнемо краще жити, коли
перевернемо піраміду влади з голови на ноги. «Місцеве самоврядування потрібно
поставити в основу піраміди. Але чи хтось вірить взагалі, що так відбудеться після
виборів? Я переконаний, що політичні сили все це гарно прописали у своїх передвиборчих
програмах.  Але як тільки доходить до висування мажоритарників,  як це відбувається?  –
зверху. Партійний лідер з Києва все вирішує. Відбуваються абсолютно протилежні речі.
Тому я кажу відверто, що не вірю цьому. Я не вірю, що люди, які займаються диктатурою,
можуть боротися з диктатурою», – наголосив Мисик.

Зараз, за його словами, головне питання, щоб люди довели свою чесність. «І всі,
партії, які входять в КОД, можуть це зробити, виконуючи ті правила і механізми, які були
нами запропоновані ще в серпні минулого року. Ми запропонували абсолютно прозорий і
чіткий механізм як залучити громаду до висунення того єдиного кандидата. Все це
прописано, кожне слово вивірено. І я надіюся, що врешті сьогодні, на засіданні КОДу, ми
підпишемося під цим механізмом і побачимо насправді, що є слова, а що є справи», – каже
Мисик (КОД буде існувати і після виборів, – Мисик // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/05/29/350829). – 2012. – 29.05).

***

Розвитком України мають займатися об’єднані громадські організації, а не політичні
партії. Таку думку під час круглого столу озвучив президент Львівської обласної
громадської організації «Вектор» Андрій Іонов.

Андрій Іонов розповів з власного досвіду, що зараз в Україні громадські організації
вибули з політичного процесу,  «оскільки все відбувається як завжди:  політичні партії
починають боротися за місце в списку,  починаються якісь рухи з приводу технології
проведення виборів».

«Нам особисто – людям України, громадянам України – по великому рахунку
начхати, хто буде депутатом. Нам головне, яке нас майбутнє чекає. А чекає нас знову те
саме,  тому що ми не бачимо ідеології,  про яку зараз говорить одна чи друга сторона.  І
люди знову починають іти на манівець і об’єднуватися навколо політиків, а не навколо
ідеологій», – наголосив лідер «Вектору».

Він додав, що на КОДі і в інших політичних сил сьогодні мала б бути дискусія, «яку
країну ми будуємо в майбутньому, що ми хочемо побачити, яким шляхом ми ідемо».

http://zik.ua/ua/news/2012/05/29/350829
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«Партії, на жаль, це моя думка, вони не зможуть зараз, вони не в стані, вони занадто
технологічні, вони зорієнтовані на конкретних політиків, на конкретні фігури, які
переслідують перш за все власні інтереси», – наголосив А. Іонов.

Він продовжив, що розвитком держави мають займатися не партії, а об’єднання
громадських організацій.

«Я вважаю,  що перспектива є не в партій,  а в громадських організацій,  яким треба
об’єднуватися і терміново починати суспільну дискусію з приводу напрацювання засад і
ідеології майбутнього розвитку нашої держави»,  –  додав А.  Іонов (В Україні є
перспектива в громадських організацій, а не в політичних партій – Іонов // ВГОЛОС
(http://vgolos.com.ua/politic/news/46647.html). – 2012. – 29.05).

***

Сьогодні досить популярною стає тема допомоги дитячим будинкам. На різних
рівнях виділяється велика кількість коштів, створюються спеціальні фонди, очільники
великих компаній та підприємств відвідують сирітські будинки. Проте така увага зазвичай
є одноразовою і спрямована переважно на матеріальну сторону питання, але за словами
вихователів таких установ чи не найбільшим дефіцитом для дітей позбавлених
батьківського піклування є спілкування, особливо з дорослими, досвіду яких їм бракує.

Волинська обласна молодіжна громадська організація «Молоді регіони»
започаткувала проект «Подаруй дитині радість».  Проект націлений в першу чергу на
довготривалу взаємодію та шефство над тим чи іншим дитячим будинком в районі.

В рамках проекту, 26 березня 2012 р. стартувала акція «Зробимо світ добрішим».
Активісти організації «Молоді регіони» зосередили свою увагу на Рожищенському
притулку для дітей, Ковельському центрі соціально-психологічної реабілітації та
Ківерцівському дитячому будинку «Сонечко». Молоді активісти спілкувались з дітьми на
різні теми, ділились власним життєвим досвідом, розповідали про складні життєві
ситуації та про те, як з них виходити. Постійні візити в дитячі будинки згодом починають
носити більш неформальний характер і діти бачать в активістах вже не людей з
подарунками, а своїх друзів.

Також до Міжнародного Дня захисту дітей планується проведення подібних візитів
як до вказаних вище,  так і до інших дитячих установ області.  В перспективі
передбачається подальша активна діяльність в рамках проекту. До кола установ буде
залучатись все більша кількість дитячих закладів та дитячих будинків сімейного типу у
Волинській області.

Така активна позиція «Молодих регіонів» підтримується і на державному рівні, а
саме управлінням у справах захисту дітей. Управління займається питаннями реалізації
державної політики з питань соціального захисту дітей, визначення пріоритетних
напрямів покращення становища дітей. Управління тісно співпрацює з установами,
організаціями, об’єднаннями громадян з метою покращення становища дітей та їх
соціального захисту.

Окрім цього, до Дня захисту дітей стартує акція по здачі крові для онкохворих дітей.
Гасло акції – «Одна здана кров – одне врятоване життя!». Акція є неодноразовою. Молоді
регіони в подальшому підтримуватимуть ці ініціативи (Молоді регіони: «Добрий світ
починається з доброї дитини» // Волынская областная организация Партии Регионов
(http://www.volynregion.org/news/1695-molodi-rehiony-dobryy-svit-pochynayetsya-z-dobroyi-
dytyny.html). – 2012. – 30.05).

***

29 травня між черкаськими Народним Рухом України і Громадянським рухом
«ЧЕСНО» було підписано угоду про співпрацю. Під документом свої підписи поставили

http://vgolos.com.ua/politic/news/46647.html
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голова Черкаської крайової (обласної) організації НРУ Ігор Волошин і координатор
черкаського майданчику «ЧЕСНО» Назар Обідзінський.

«Співпраця наших організацій є можливою преш за все завдяки спільній меті –
активізувати суспільство, щоб очистити майбутній парламент від недостойних депутатів»,
– зазначив І. Волошин.

Також Ігор Володимирович закцентував увагу на близьких для народнорухівців
критеріїв «ЧЕСНО», а це: відсутність фактів порушень прав і свобод людини, незмінність
політичної позиції відповідно до волевиявлення виборців, непричетність до корупційних
дій, прозорість задекларованих доходів та майна та їх відповідність способу життя,
особисте голосування в парламенті та участь у засіданнях парламенту та роботі комітетів.

Назар Обідзінський відмітив, що подібну угоду заплановано підписати з більшістю
політичних партій, незважаючи на їхні програми і приналежність до сьогоднішньої влади ,
у тому числі і з Партією Регіонів (Черкаський Народний Рух України співпрацюватиме
із громадянським рухом «ЧЕСНО» // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/cherkaskii-narodnii-rukh-ukrajini-
spivpracjuvatime-iz-gr.html). – 2012. – 31.05).

***

30 травня у Чернігові на Красній площі (ця назва майдану ще з давньоукраїнських
часів) на імпровізовану прес-конференцію – протест під назвою «Знищення мови –
знищення України» зібралися представники гуманітарної еліти обласного центру.

Організатори: обласні організації Української народної партії та Товариства
«Просвіта» імені Тараса Шевченка.

Модератор заходу, член правління Чернігівської обласної організації Товариства
«Просвіта» імені Тараса Шевченка, голова обласної організації УНП Володимир Ступак
нагадав журналістам та всім присутнім події, які змусили їх зібратися на прес-
конференцію – протест під назвою «Знищення мови – знищення України». 24 травня
2012 р. у Верховній Раді України була спроба парламентської більшості прийняти
законопроект Колесніченка та Ківалова «Про засади державної мовної політики», який
фактично впроваджує другу державну мову у багатьох регіонах України. Та головна
небезпека прийняття такого закону в тому, що він фактично розколює Україну, реалізуючі
давню мрію Кремля. Опозиційні фракції не дозволили прийняти цей законопроект,
заблокувавши трибуну парламенту. Біля стін парламенту протягом дня відбувались
мітинги за участю громадських організацій та партій.

Отже, підкреслив В. Ступак, «наша мета донести до Президента, спікера парламенту,
народних депутатів наш рішучий протест проти спроби провокаторів кинути Україну у
вир громадянського та міжнаціонального протистояння».

Голова Чернігівської обласної організації Товариства «Просвіта» імені Тараса
Шевченка Василь Чепурний наголосив, що будь-яке зменшення ролі національної мови у
державному будівництві рівнозначно послабленню самої держави, а руйнування мови –
взагалі означає нищення національної держави. Бо Україна, як і решта країн Європи,
постала між інших держав та народів на основі норм міжнародного права – права нації на
самовизначення. І головною й найважливішою ознакою України як незалежної та
суверенної держави, як і будь-якої іншої європейської держави, є національна мова.

Він зауважив, що ця мовна провокація спрямована на відвернення уваги народу від
вирішення соціально-економічних проблем, корупції, репресій й беззаконня, які мають
стійку тенденцію погіршення.

В прес-конференції – протесті взяли участь:
– один з засновників Товариства української мови на Чернігівщині, відомий

громадський діяч Валерій Сарана;
– доктор історичних наук, професор Сергій Лепявко;
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– поетеса, авторка пісні «Козачка» Надія Галковська;
– заслужений журналіст України, відомий дослідник Івана Мазепи Сергій Павленко;
– директор Меморіального музею М.М. Коцюбинського Ігор Коцюбинський;
– народний художник України Володимир Ємець;
– заслужений працівник культури України, голова Чернігівської організації Спілки

народних майстрів Володимир Мороз;
– відомий журналіст, заступник головного редактора газети «Слово Просвіти» Петро

Антоненко;
– член НСЖУ, економічний оглядач газети «Сіверщина» Сергій Соломаха та інші.
Учасники прес-конференції рішуче засудили законопроект Колесніченка та Ківалова

та його ідеологів, організаторів і виконавців. Вони закликали Президента України, здорові
сили у Верховній Раді України остаточно зняти провокаційний документ із розгляду і
надалі попереджати такі акції, які несуть загрозу національній безпеці та існуванню
Української держави.

Присутні на прес-конференції представники чернігівської інтелігенції підписали
звернення на адресу Президента України та Верховної Ради України про недопущення
прийняття закону, який ставить за мету впровадження другої державної мови та розколює
Україну (Чернігівська інтелігенція попереджає: «Знищення мови – знищення України»
// Чернігівський монітор (http://monitor.cn.ua/ua/politics/5635). – 2012. – 31.05).

***

Активісти Дніпропетровської обласної організації «Батьківщина молода»
презентували нову газету – «Твоє misto».

Як розповів керівник проекту Віктор Орел,  видання розраховане на студентську
молодь, адже дотепер подібної газети не було.

«Ми разом будемо дискутувати, відпочивати і навчатися, – зазначає Віктор Орел. –
На шпальтах нашого видання будуть з’являтися матеріали про людей, які здійснили свої
мрії, а значить змінили світ».

Нове видання було урочисто презентовано у кафе «Золота рибка».  До цієї події
приурочили літературно–мистецький вечір, на якому обдарована молодь
продемонструвала свої таланти (У Дніпропетровську «Молода Батьківщина»
презентувала газету для студентів // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське
об'єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11162.html). – 2012. – 1.06).

Оперативні прогнози

З «Нашої України» пішов черговий голова: Валентин Наливайченко, який спочатку
повинен був стати кризовим менеджером для партії, з «перебудовою» не справився.
Причому не справився багато в чому через опір «ветеранів» – Віри Ульянченко і самого
Віктора Ющенка,  які швидко приревнували своє дітище до нового керівника і реформи
загальмували.

… Через тиждень «Наша Україна» може перебувати у дещо іншому статусі.
«НУ», УНП і КУН («Українська платформа – Собор» раніше вийшла з переговорів)
начебто вже на фінішній прямій злиття в єдину партію під умовною назвою
«Українська правиця». Причому, оскільки рахунки «Нашої України» заблоковані,
об’єднання, швидше за все, відбуватиметься на базі УНП.

http://monitor.cn.ua/ua/politics/5635
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Саме цією бригадою Віктор Андрійович і збирається йти на вибори, причому цілком
серйозно вірить в її перспективи.  Що ж,  як мінімум,  буде цікаво подивитися на зустрічі
екс-президента з виборцями, якщо він до цього, звичайно, опуститься.

Від скептично-занепадницьких настроїв у середовищі однопартійців Ющенка, що ще
залишилися, відмахуються. Оптимізму їм додає і той факт, що прохідний бар’єр цілком
може бути знижений з надхмарних для «Правиці» 5 % до 2–3 %. Такі зміни у владі, з
чуток,  лобіює Андрій Клюєв,  якого з «народниками»  пов’язують тривалі «ділові
відносини». Навіть якщо це дивне поки що об’єднання не потрапить до парламенту,
свої відсотки у об’єднаної опозиції і «Свободи» воно відкусить.

«Здається, навіть 3 % для «Правиці» – це нереально», – розвіює мрії Віктора
Андрійовича соціолог Олександр Бухалов.

Політолог Вадим Карасьов, який консультував Адміністрацію Президента при
Ющенку, не так категоричний.

«Віра Ющенка в успіх дечим підкріплена, – вважає Карасев. – За певних умов,
грамотного менеджменту, грамотного складу п’ятірки, можна узяти навіть 5-
відсотковий бар’єр. Це буде ще одна колона опозиції, яка конкуруватиме з
об’єднаною опозицією приблизно на одному і тому ж електоральному полі, але без
гасла «Юлі – волю». Вони зроблять акцент на проблемах «державотворення» і
традиційному для націонал-демократів порядку денному. Люди втомилися від
деструктивного тандему Тимошенко – Янукович. І невідомо – чи підростуть Яценюк
і Кличко».

Але далеко не всі «нашоукраїнці» дотепер вірять в успіх затії Ющенка і багато хто
вважає за краще домовлятися про своє висунення на округах безпосередньо з об’єднаною
опозицією.  У розмовах багато депутатів,  що ще знаходяться в партії,  визнають,  що
тактика, до якої схиляється Ющенко, тільки нашкодить і опозиції, і національній ідеї. Так
Львівська облорганізація «Нашої України» на чолі з нардепом Володимиром В’язівським
вже заявила, що солідарна з Наливайченком.

Соратник Наливайченка Сергій Бондарчук, який вважав за краще поки що
залишитися в партії, далекий від конкретики, але запевняє, що питання про нового голову
партії буде вирішене на найближчій політраді. Вчинок Наливайченка при цьому він...
підтримує.

«Те, що Валентин Олександрович ухвалив таке рішення – його право, – говорить
Бондарчук.  –  Він вирішив,  що це правильно,  і я нічого не маю проти,  підтримую це
рішення. Я вважаю, Наливайченко достатньо багато корисного зробив для партії «Наша
Україна». І хоча наші дороги теоретично на якийсь час розійшлися, але обов’язково
зійдуться».

Бондарчук порівнює вихід Наливайченка з «Нашої України» з виходом Арсенія
Яценюка на час виборів з «Фронту Змін». Але порівняння це явно некоректне: якщо для
Яценюка це – чисто технічний момент, то Наливайченко заявив про свою принципову
незгоду з речами, які відбуваються в партії. Або це був просто такий технологічний хід, і
Наливайченко з Бондарчуком вирішили розкласти яйця по різних корзинах? Останній
запевняє, що по мажоритарному округу, не дивлячись на помічені раніше бігборди, йти не
збирається і його кандидатура ні з ким в КОДі не узгоджується.

Можливо,  Бондарчуку шкода кидати партію,  в яку він вклав достатню кількість
особистих коштів. І він сподівається, що може пройти до парламенту за списком
«Правицы»,  благо,  у виборчу кампанію цього проекту може бути достатньо інвесторів і
крім нього.  Коли скептично кидають:  «Хто вкладе гроші в Ющенка?»,  забувають,  що і
Ющенко, і Віра Ульянченко зберігають хороші стосунки з великими бізнесменами.

«При всіх питаннях до Ющенка електорату люди з грошима знають реальні заслуги і
гріхи Ющенка,  –  говорить Вадим Карасьов.  –  І повірте –  вони не співпадають з думкою
простого забитого українця. Нинішня чорно-біла політична картинка не на користь бізнес-
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співтовариства» (Вуєц П.  Ющенко йде на вибори //  Поступ
(http://postup.brama.com/usual.php?what=73942). – 2012. – 28.05).

***

Грядущая парламентская кампания будет проведена в традициях украинской
политики – много шума, невежества и драк. Об этом заявил директор Социологической
службы Украинский барометр Виктор Небоженко.

«Политики опять на выборах. Грядущая избирательная кампания будет очень
насыщенной. Будут и крупномасштабные похороны друг друга, будет и избиение,
будет настоящее шоу. И все с одной целью: спрятать необходимость серьезной
работы с избирателями и необходимость вести серьезную политическую борьбу»,  –
подчеркнул Небоженко.

К примеру, отметил политолог, закон о языках, предложенный Партией регионов,
лишает регионалов потребности «отчитываться за два пропущенных года, объяснять, чем
они занимались и что происходит в стране». «Кроме того, это на руку и оппозиции, ведь
им тоже не нужно особо напрягаться и придумывать политическую программу, а можно
сосредоточиться на том, что у них выходит лучше всего», – добавил эксперт.

По его мнению, принятие закона о языках не повлияет ни на что в Украине, потому
что население не верит политикам и находится в крайне тяжелом материальном
положении. «Почему-то считается, что народ абсолютно глуп и невежественен, что можно
вновь поднять красную тряпку и он внезапно забудет об ужасном состоянии экономики,
высоких ценах и низких заработных платах», – сказал Небоженко.

«Донецк, Львов, Киев, Севастополь – сегодня все украинские города объединены в
одном желании: власть должна думать о благосостоянии своих граждан, а не заниматься
рэкетом, отнимать бизнес, повышать налоги, воровать у собственных людей. Власть
должна создавать нормальные условия существования. Но власть решила, что можно
одной рукой снова поднять языковую тему, а другой – спокойно продолжать воровать из
кармана людей», – добавил он.

В целом, по мнению политолога, на этих выборах «политические тонкости»
украинцев будут волновать меньше всего. «Бесконечно обманывать нельзя. Политически-
активная часть избирателей Партии регионов понимает: никогда обещания регионалов не
будут исполнены», – сказал Небоженко (Политолог обещает на выборах «шоу с
похоронами и плясками» // Донбасс (http://donbass.ua/news/politics/2012/05/28/politolog-
obeschaet-na-vyborah-shou-s-pohoronami-i-pljaskami.html). – 2012. – 28.05).

***

Победа на выборах математически за восточными регионами.
Оппозиция пока не сформулировала предложений, которые могли бы заинтересовать

избирателей Юга и Востока страны. Об этом заявил эксперт Института Горшенина
Владимир Застава, комментируя предвыборную программу Объединенной оппозиции.

«Шансы объединенной оппозиции на победу могли бы вырасти, если бы
оппозиционные политики предложили жителям юго-востока страны актуальную
повестку дня. Однако пока не видно попыток подобной коммуникации.
Оппозиционеры Партии регионов традиционно, и из кампании в кампанию,
избегают данные регионы, цементируя тем самым свой электорат на западе страны.
При этом необходимо помнить, что избирателей в юго-восточных регионах больше»,
– уверен эксперт Института Горшенина.

Эксперт добавил,  что сегодня «объединенная оппозиция действует в том коридоре
повестки дня, который формируется партией власти, что само по себе уже является
ошибкой» (Оппозиция может увеличить свои шансы на победу, только заинтересовав

http://postup.brama.com/usual.php?what=73942
http://donbass.ua/news/politics/2012/05/28/politolog-obeschaet-na-vyborah-shou-s-pohoronami-i-pljaskami.html
http://donbass.ua/news/politics/2012/05/28/politolog-obeschaet-na-vyborah-shou-s-pohoronami-i-pljaskami.html
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юго-восток страны –  эксперт // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/05/29/153496_oppozitsiya_rasschitivat.html). – 2012. – 29.05).

***

Провладні сили сподіваються,  що на Львівщині від опозиційних сил буде кілька
кандидатів-мажоритарників на одному окрузі. Таку тезу під час засідання КОДу висловив
генеральний продюсер телеканалу ZIK Дмитро Добродомов.

Д. Добродомов зазначив, що після того, як об’єднана опозиція висуне своїх
кандидатів на мажоритарку, обов’язково з’являться інші опозиційні кандидати.
Відповідно, за словами журналіста, це заплутає людей.

«Не факт, що при такому поборюванні ці два кандидати від опозиції і об’єднаної
опозиції не програють третьому завуальованому кандидату або кандидату від
влади», – додав Д. Добродомов.

Він додав, що на мажоритарці виборці будуть ідентифікувати не кандидата, а
політичну силу, яку він представляє, позаяк на багатьох округах кандидати ще не
почали роботу.

Журналіст наголосив,  що влада зараз лише мріє про те,  щоб на місцях зіткнулися
кілька кандидатів від опозиції.

«А потім ми будемо після 29 жовтня кліпати очима і розповідати в пресі, які
помилки були зроблені і хто чого не догледів», – додав Д. Добродомов (Влада мріє, щоб
на Львівщині зіткнулися кілька кандидатів від опозиції – Добродомов // ВГОЛОС
(http://vgolos.com.ua/politic/news/46653.html). – 2012. – 29.05).

***

Выборы в Верховную Раду и связанные с ними социнициативы грозят обвалом
курса гривны, считает директор Института экономики и прогнозирования НАНУ
Валерий Геец.

«Несколько месяцев мы наблюдаем аномально низкую инфляцию. Но все зависит от
того, как инфляция будет расти до конца года. Если она будет в районе 4 %, то есть шансы
удержать прогнозный курс,  ведь его снижение до 8,4  грн/$  очень небольшое,  составляет
всего 5 %. Но очень много неопределенности вносят выборы и связанные с ними
социальные инициативы. Если большая денежная масса выйдет на рынок, все будет
намного хуже», – подчеркнул экономист.

Есть и другая проблема – по сути, сегодня Украина уже исчерпала то конкурентное
преимущество, которое она получила в глазах иностранных потребителей после
девальвации 2008 г. Напомним, обвал гривны удешевил в глазах иностранцев ряд
украинских товаров примерно на 40 % (Выборы грозят обвалом курса гривны – эксперт
// TopMedia (http://topmedia.com.ua/news/show/2012-05-29/26386_vybory-grozyat-obvalom-
kursa-grivny-yekspert). – 2012. – 29.05).

***

Попытка провести ревизию избирательного законодательства углубит
парламентский кризис и вызовет новую волну противостояний в обществе. Так
прокомментировал зарегистрированный в Верховной Раде депутатами большинства
законопроект об изменениях к Закону о выборах № 10533 глава фракции «БЮТ–
Батькивщина» Андрей Кожемякин.

По его мнению, инициатива провластных фракций изменить избирательное
законодательство не имеет ничего общего с усовершенствованием избирательного закона.
«Очередное «улучшение» от Партии регионов имеет целью единственное – создать на

http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/05/29/153496_oppozitsiya_rasschitivat.html
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http://topmedia.com.ua/news/show/2012-05-29/26386_vybory-grozyat-obvalom-kursa-grivny-yekspert
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законодательном уровне возможности для массовой фальсификации результатов
выборов», – отметил г-н Кожемякин.

По его убеждению, внесение и рассмотрение данного законопроекта в парламент
откроет «ящик Пандоры»,  который неминуемо приведет к парализации работы ВР.
«Оппозиция будет выступать категорически против того, чтобы любые изменения
вносились в избирательный закон вопреки достигнутым раньше договоренностям», –
добавил нардеп.

«Как руководитель оппозиционной фракции украинского парламента, обращаюсь к
представителям международных институтов, которые наблюдают за соблюдением
демократических норм проведения выборов во всем мире. Украина приняла на себя
обязательство проводить свободные, честные, справедливые и прозрачные выборы.
Верховная Рада приняла закон, который обеспечивает проведение именно таких выборов.
И сегодня попытка провластной Партии регионов изменить законодательство –  это
фактически начало подготовки к массовой фальсификации выборов, искажения
волеизъявления украинских граждан и окончательное разрушение демократии в нашем
государстве», – заявил А Кожемякин.

«Я обращаюсь к украинскому обществу: попытка Партии регионов и их сателлитов
изменить избирательное законодательство и узаконить фальсификацию – это попытка
лишить вас голоса. А гражданин, лишенный голоса – лишен любых прав», – отметил глава
фракции (Принятие изменений к закону о выборах откроет «ящик Пандоры» –
Кожемякин // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/42530/). – 2012. –
30.05).

***

Политические эксперты считают, что депутаты-мажоритарщики, которые
нынешней осенью вновь появятся в Верховной Раде, смогут возобновить диалог
граждан с властью.

При этом ключевыми условиями победы в одномандатных округах будут
информированность граждан о конкретных делах кандидатов и близость политиков
к своим избирателям. Об этом сообщили политологи, опрошенные Центром
политического консалтинга.

В частности, Виктор Небоженко, эксперт социологической службы «Украинский
барометр», считает, что основной интригой на выборах станет конкуренция между
партийными и беспартийными мажоритарщиками. «Такая конкуренция не просто
возможна, она нужна. И она обязательно возникнет во время выборов, потому что люди,
которые прикрываются партийными брендами, в какой-то мере облегчают себе задание,
но они и снижают ответственность. А те кандидаты, которых люди знают по конкретным
делам, думаю, будут иметь большие шансы попасть в парламент», – считает Небоженко.

С данным мнением согласен Андрей Золотарев, эксперт Центра «Третий Сектор».
«Если исследовать мотивации выбора, то на мажоритарном округе партийная
принадлежность отходит на второй план, голосуют, в первую очередь, за человека,
которого знают давно», – утверждает Золотарев.

Эксперт аналитического центра «Открытая політика» Игорь Жданов убежден, что у
тех депутатов, которые будут избраны по партийным спискам, и тех, что пройдут по
мажоритарным округам, будут отличаться даже статус и менталитет. По мнению
политолога, избиратели ждут, что мажоритарщики будут решать конкретные
проблемы округов и в меньшей степени заниматься политической борьбой (От
нардепов-мажоритарщиков будут ждать конкретных дел // Жизнь
(http://lifedon.com.ua/policy/policy_ukraine/4350-ot-nardepov-mazhoritarschikov-budut-
zhdat-konkretnyh-del.html). – 2012. – 30.05).

http://nbnews.com.ua/news/42530/
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***

Лидер Украинской Республиканской партии Левко Лукьяненко считает, что
кандидаты от Партии регионов будут «покупать» избирателей по 300 грн. Об этом он
заявил во время визита в Луганск.

«Раньше Партия регионов платила по 20 грн избирателям, но в этом году они будут
платить гораздо больше. И как вы думаете, если предложат по 300 грн каждому, сколько
человек сможет отказаться? Я вам расскажу, как они готовятся к выборам. Руководитель
области зовет к себе в кабинет руководителей районов, ставит кучу денег и говорит:
«Берите и купите всех избирателей, и дайте больше 50 %, иначе всех уволим»,  –
рассказал политик.

В связи с этим он считает, что результаты предстоящих выборов в Верховную
Раду могут быть сфальсифицированы, и призывает к мирной революции. «Если в
октябре народ поймет, что выборы были сфабрикованы, то может быть мирная
революция или акция всеобщего неповиновения. Таким образом, можно будет
устранить власть, мы должны это сделать, но нас должно быть много – миллионы»,
– заявил Лукьяненко.

Он также заявил, что одну третью часть парламента составляют украинцы, а две
трети –  иностранцы.  «Они заботятся о своих родных краях,  то ли это Израиль,  то ли
Россия, и вывозят туда деньги», – отметил лидер УРП (Лидер УРП уже знает, сколько
«регионалы» заплатят избирателям // «Мелитопольские ведомости»
(http://www.mv.org.ua/?news=33737). – 2012. – 30.05).

***

Один из лидеров объединенной оппозиции Арсений Яценюк считает, что
формат нынешней парламентской избирательной кампании будет иметь только
черный и белый цвета. Об этом он заявил на пресс-конференции в Ивано-Франковске.

«Формат избирательной кампании 2012  г.  будет предусматривать только черный и
белый цвет – голосование или за власть, или за оппозицию», – сказал А.Яценюк.

«Тот, кто поддерживает коррупцию, безработицу, произвол, беззаконие и
поддерживает Президента Януковича, то голосует за Партию регионов. Мы, переступив
через личное и поставив государственное на первую полосу, объединились как оппозиция
для того, чтобы победить Партию регионов. Посему, кто хочет смены власти, голосовать
за демократический курс страны, за европейскую страну, то голосует за объединенную
оппозицию», – пояснил он.

При этом А. Яценюк считает закономерной появление и участие других
политических сил в выборах.

«Единственное, от чего я хочу предостеречь – третьи силы, часто, а точнее, всегда в
украинской политике почему-то примыкают к какой-то или первой, или второй силе. И
так складывается в украинской политике, что, например, третья сила Тигипко, набравший
на президентских выборах 13 %, почему-то подарил не за дорого все свои 13 %, которые
ему не принадлежат, а принадлежат народу Украины, Президенту Януковичу», – сказал
А. Яценюк.

«Поэтому формат кампании – только черно-белый», – считает он (А. Яценюк:
формат избирательной кампании 2012 года – только черно-белый // ЗА КИЕВ
(http://www.zakyiv.com/index.php?nma=news&fla=stat&cat_id=1&nums=85343). – 2012. –
30.05).

http://www.mv.org.ua/?news=33737
http://www.zakyiv.com/index.php?nma=news&fla=stat&cat_id=1&nums=85343
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***

Лидер Гражданского объединения «Новый Киев», глава Социально-Христианской
партии Зорян Шкиряк заявил, что Партия регионов действует на территории Украины как
русская шовинистическая организация.

По словам Шкиряка, издевательства регионалов над патриотическими чувствами
большинства украинцев уже достигли своего апогея.

«Некий персонаж, регионал Колесниченко, в открытую, нагло ведет себя как
великоросский шовинист, оскорбляя при этом национальные чувства и национальное
достоинство десятков миллионов наших сограждан. Уже не удивляет, что его
истерические вопли по поводу ущемления прав русскоязычных украинцев приобретают
некие извращенные формы. Да, я считаю именно так. А как еще можно охарактеризовать
человека, который патологически, до обморочного состояния, до истерик и безумия
ненавидит Украину и все украинское. Пардон, но это диагноз», – утверждает лидер
«Нового Киева».

«Не буду снова обсуждать нормы предложенного Колесниченко
антигосударственного законопроекта, который ПР во главе с Януковичем, в угоду
Кремлю, хочет провести, чтобы уничтожить страну. Они совершают преступление против
украинской государственности. Стыдно этим горе-политикам говорить об ущемлении
прав русскоговорящих в Украине.  Ведь,  к сожалению,  Украина полностью
русифицирована. Телевидение, радио, книги, газеты, журналы, интернет – все на 90 %
выходит на русском языке. Такое глобальное развитие государственному украинскому
языку может только сниться. Что же им еще надо?» – спрашивает Шкиряк

«Но им мало. Они решили в очередной раз, на волне избирательной кампании, снова
задеть за живое. Снова «качнуть» тему языка. Хотят понравиться одним и унизить других.
НЕ ВЫЙДЕТ!!! Возможно, пока наш народ еще спит, возможно, что инфантильность,
неверие и разочарование предательством верного холуя Януковича Ющенко еще крепко
сидит в сердцах миллионов наших сограждан, но это ненадолго», – уверен политик.

Он напомнил, что «украинцев ломали столетиями и не такие самовлюбленные
«пижоны» с депутатскими значками, имеющие все признаки нарциссизма, а похлеще...
Целые империи не смогли убить в украинцах чувство национального единства».

Шкиряк считает, что действия таких политических провокаторов как Колесниченко
и других коммуно-фашистов могут привести страну к открытому гражданскому
конфликту.

«Это не «страшилки». Это реалии. Если Янукович не остановит ПР в парламенте
5-го июня, он может получить вместо Евро-2012 акции гражданского неповиновения
по всей стране со всеми вытекающими последствиями. Он должен задуматься, готов
ли он взять на себя такую ответственность перед народом Украины и перед всем
цивилизованным миром. Ведь так недалеко и до открытого гражданского
конфликта. Поэтому,  я бы советовал Януковичу немедленно изолировать таких как
Колесниченко подальше от общества. Сейчас такие как он стали реальной угрозой и
для самого Януковича», – завершил Зорян Шкиряк (Шкиряк: Вместо Евро-2012
Янукович может получить открытый гражданский конфлікт // Вечерние Вести
(http://gazetavv.com/news/policy/55166-shkiryak-vmesto-evro-2012-yanukovich-mozhet-
poluchit-otkrytyy-grazhdanskiy-konflikt.html). – 2012. – 31.05).

***

Оппозиции выгодно, чтобы лидер партии «УДАР» Виталий Кличко стал мэром
Киева, а власти – чтобы прошел в Верховную Раду. Об этом заявил председатель
правления Центра прикладных политических исследований «Пента» Владимир Фесенко
во время презентации аналитических итогов мая.



100

По словам политолога, объединенная оппозиция заинтересована в том, чтобы
выборы мэра Киева состоялись в ближайшее время. При этом, считает Фесенко, им будет
выгодна победа Кличко. «Они хотят таким образом несколько подвинуть Кличко от
парламентских выборов и переключить его внимание. Партия регионов это поняла и они,
напротив, хотят сломать такую игру оппозиции», – сказал Фесенко.

Он объяснил, что власти выгодно участие Кличко в парламентских выборах, ведь
таким образом оппозиция получит меньшее количество голосов.

В то же время Фесенко прогнозирует, что выборы мэра Киева состоятся осенью
или же весной следующего года (Эксперт: Участие Кличко в парламентских выборах
выгодно власти // MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/111058.html). –
2012. – 31.05).

***

После обнародования избирательных списков украинцам придется выбирать
меньшее зло. Об этом заявил политолог Владимир Цыбулько.

«Я думаю, обнародование списков станет первым культурным шоком для
избирателя, а вторым культурным шоком будет понимание, что не просто выбирать
не из кого, а выбирать придется, как всегда, меньшее зло», – сказал г-н Цыбулько.

При этом политолог не исключает, что меньшим злом может оказаться не
оппозиция, а власть.

Г-н Цыбулько также отметил, что украинцы увидят списки оппозиции в последние
минуты перед выборами.

«Мы увидим в последние минуты обнародованные списки оппозиции, где
окажется, очень много людей … которые еще не говорили, но рано или поздно будут
действовать», – резюмировал эксперт (Обнародование списков станет культурным
шоком для избирателей – эксперт // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/42781/). – 2012. – 31.05).

***

Продолжаем опрос наиболее известных в стране экспертов на «выборную тему»
1. Из-за событий, связанных с принятием законопроекта Кивалова – Колесниченко,

языковая проблематика вновь оказалась в центре внимания политических сил. Поможет
ли это Партии регионов мобилизовать своих потенциальных избирателей или общество
утратило интерес к вопросу статуса русского языка?

2. О чем свидетельствуют трудности принятия законопроекта Кивалова –
Колесниченко? Можно ли говорить о начале раскола внутри партии власти? Или все дело
в том, что оппозиция просто лучше владеет методами парламентской борьбы?

3. Владимир Литвин предложил распустить Верховную Раду и назначить досрочные
выборы,  которые в соответствии с законодательством должны будут пройти 26  августа.
Очевидно, что короткая избирательная кампания, которая выпадает на летние месяцы,
полностью соответствуют интересам Партии регионов – она получит возможность
обеспечить себе парламентское большинство. Можно ли говорить о том, что Владимир
Литвин пытается реализовать один из стратегических сценариев власти? Или его
заявление направлено исключительно на решение текущих задач и призыв провести
досрочные выборы не получит практического воплощения?

4. Продолжается давление политических структур ЕС на руководство Украины.
Можно ли рассматривать это как подготовку к отказу признать результаты парламентских
выборов, если большинство на них получит Партия регионов?

5. Пока в предвыборную борьбу включились только политические партии,
представленные в парламенте, а также «Свобода», контролирующая областные и

http://www.mignews.com.ua/ru/articles/111058.html
http://nbnews.com.ua/news/42781/
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городские советы на западе страны. Появятся ли в ходе предстоящей избирательной
кампании новые политические силы, способные всерьез бороться за поддержку
избирателей?

Виталий БАЛА, директор Агентства моделирования ситуаций, уверен: выборы
2012  г.  пройдут относительно чисто:  серьезные политсилы будут лишь разминать
мускулы перед настоящим побоищем на президентских выборах в 2015-м.

1. С моей точки зрения, разыгрывание языковой карты поможет скорее не
власти, а ее оппонентам мобилизовать свое электоральное поле. ПР в результате
своих интенсивных действий, возможно, сможет привлечь дополнительно 1–2 %, в
лучшем случае 3 % избирателей. И одновременно эти самые инициативы
подтолкнут значительно больше людей в лагерь оппозиции.

2. О расколе в рядах партии власти говорить не приходится. Просто сейчас в ход
идут любые действия, которые, по мнению самых разных функционеров ПР, могут
привлечь на ее сторону избирателей. Время «Ч» еще не наступило, и пока позволительны
инициативы даже с сомнительными перспективами. То есть какая-то группа внутри
партии уверяет, что можно в очередной раз разыграть беспроигрышную языковую карту.
Им дают свободу действий. Но при этом высшее руководство оставляет за собой
пространство для маневра.

Но даже такая «гибкая» позиция мне кажется ошибочной. Языковой вопрос не
самый лучший катализатор активности сторонников ПР. Более того, это прекрасный
подарок оппозиции, передача инициативы. Тут даже нельзя говорить об особых навыках
парламентской борьбы оппонентов – у них просто не оставалось выхода, как взять такую
шикарную подачу и использовать шанс по максимуму.

3. Не думаю, что существует план организации досрочных выборов. Высказывание
Владимира Литвина больше похоже на эмоциональную реплику, которая должна
выставить его радетелем парламентаризма и ответственным политиком. На самом деле он,
конечно, такого роспуска не хочет.

Такой роспуск невыгоден никому. Подготовка к выборам по мажоритарным
округам застала бы врасплох всех.

4. Нынешний уровень давления ЕС – закономерный итог той цепочки действий,
которая начиналась с мягких рекомендаций украинской власти. Именно так и работает
евробюрократия. Власти, как мне кажется, давно пора решить проблему. Причем сделать
это можно даже с определенной выгодой. С технологической точки зрения если бы
власть освободила под тем или иным предлогом Юлию Тимошенко (в нужный
момент, возможно, непосредственно перед выборами), это был бы серьезный удар по
объединенной оппозиции, там начался бы кавардак. Одновременно ПР получила бы
серьезный имиджевый выигрыш, в том числе улучшились бы отношения и с
Европой, и с Россией. Это был бы сильный ход!

В любом случае из того внешнеполитического тупика, в который данный вопрос
завел целую страну, нет «выхода упрямством». Замораживание ситуации не пройдет –
положение будет только ухудшаться. Более того, последствия будут нам еще долго
аукаться даже после гипотетического разрешения кризиса.

Однако проблем с легитимизацией результатов выборов, думаю, в любом случае
легко избежать. Для этого есть ряд механизмов: экзитполы, допуск международных
наблюдателей и т. д. В этом году власти просто невыгодно идти на серьезные нарушения
и фальсификацию.  Тем более что 2012-й отнюдь не так важен,  как 2015-й.  Сегодня мы
«репетируем» президентские выборы.

5. На самом деле такие силы уже появились. Например, раньше всех стартовала
кампания партии Натальи Королевской «Украина – Вперед!», которая пока не
представлена в парламенте. Если бы оставался 3 %-ный барьер, эта политическая сила
(согласно результатам соцопросов) прошла бы в Раду. Посмотрим, удастся ли ей
преодолеть новую планку – все шансы для этого есть.
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У остальных потенциальных новичков вряд ли что-то получится.
Единственная возможность имеется на региональном уровне – если по
мажоритарным округам удастся провести депутатов, которые объединятся затем в
особую фракцию или группу (Колесниченко ловко подыграл оппозиции //
Еженедельник «2000» (http://2000.net.ua/2000/derzhava/vlast/80734). – 2012. – 31.05).

***

Вибори мера Києва відбудуться не у липні, а восени разом з парламентськими чи
взагалі навесні наступного року. Таку думку висловив голова правління Центру
прикладних політичних досліджень «Пента» Володимир Фесенко.

«Вибори мера Києва не відбудуться у липні через те, що їх перенесенням на
осінь, або на весну наступного року партія влади хоче нейтралізувати Віталія
Кличка. Якщо восени Кличко буде розриватись між Києвом і парламентом, то це
стане його поразкою», – сказав Фесенко.

Політолог зауважив, що наразі триває тактична гра навколо теми виборів міського
голови. Всі готувалися до виборів у липні, хоча офіційних рішень не було, але зараз
з’явилась інша версія.

«Ми почули від Партії регіонів, що у стратегії по виборах є певні зміни, зокрема, що
вони відбудуться або одночасно з парламентськими, або наступного року. Такі зміни у
ПР, швидше за все, пов’язані саме з Кличком», – підкреслив Фесенко.

На його думку, це пов’язано з тим, що ПР зрозуміла гру опозиції, зацікавленої у
тому, аби вибори прийшли найближчим часом.

«Об’єднана опозиція зацікавлена у тому, щоб вибори відбулись найближчим
часом і не важливо, яким буде результат. Програє Кличко – він лузер і не варто за
нього голосувати на парламентських виборах. Виграє – хай займається Києвом і не
пхається у парламент. Таким чином опозиція хоче посунути конкурента», – зауважив
політолог.

Фесенко вважає, що ПР хоче зламати таку гру опозицію і вбити двох зайців.
«Хай Віталій готується до парламентських виборів і виступить на них якнайкраще.

Чим більше візьме Кличко, тим менше об’єднана опозиція. Якщо він залишиться у
парламенті, тоді він не братиме участі у виборах мера, і у Попова зникає головний
конкурент», – підкреслив експерт.

За його словами, наразі Кличко вагається, куди йому йти.
«З одного боку і хоче перемоги на виборах мера,  з іншого потрапити у парламент.

Остання заява Кличко про те, що у мера Києва немає повноважень свідчить про те, що він
відчув справжню пастку і ще не прийняв рішення», – підсумував політолог (Кличко
потрапив у пастку через вибори мера // Українська Правда
(http://www.pravda.com.ua/news/2012/05/31/6965705/). – 2012. – 31.05).

***

Своїм рішенням про самостійну участь у парламентських виборах партія «Наша
Україна» підіграє владі. Про це заявив політолог, співзасновник і голова Правління
Центру соціологічних та політологічних досліджень «Соціовимір», директор
Міжнародного інституту демократій Сергій Таран.

За його словами, в партії «Наша Україна» немає шансів пройти до Верховної
Ради. «Вона (партія. – Ред.) не може дотягнути до 5 % за жодних обставин», – сказав
він.

При цьому політолог підкреслив, що в тих умовах, коли «Наша Україна» не
може пройти в ВР, вона буде виконувати виключно технологічну роль на виборах.

http://2000.net.ua/2000/derzhava/vlast/80734
http://www.pravda.com.ua/news/2012/05/31/6965705/
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«По суті, вона (партія. – Ред.) буде забирати голоси від опозиції, і працювати на
владу», – зазначив С. Таран.

На думку експерта, «Наша Україна» може сьогодні вести торги з об’єднаною
опозицією про місця в партійних списках і навіть йти на певний шантаж під час
таких переговорів (Ліщук А. «Наша Україна» під час виборів працюватиме на владу –
політолог // GolosUA.com
(http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120601_nasha-ukraina-vo-vremya-
vyiborov-budet-rabotat-na-vlast-politolog). – 2012. – 1.06).

http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120601_nasha-ukraina-vo-vremya-vyiborov-budet-rabotat-na-vlast-politolog
http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120601_nasha-ukraina-vo-vremya-vyiborov-budet-rabotat-na-vlast-politolog
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